
ارتش آمار اعلامی موشک های 
شلیک شده رژیم صهیونیستی را 

تکذیب کرد
ایرنا- معــاون روابط عمومی  ارتش اظهارات ســرتیپ 
دوم مختــاری از بازنشســتگان نیروی زمینــی درباره 
 آمار موشــک های شلیک شــده رژیم صهیونیســتی را

تکذیب کرد.
امیر ســرتیپ دوم سیدحســن ابوترابی، معــاون روابط 
عمومی  و رســانه ارتــش جمهوری اســامی  ایران در 
گفت وگویی ضمن تکذیب اظهارات سرتیپ دوم مختاری 
درباره آمار موشک های شــلیک شده رژیم صهیونیستی 
که در مراســم تشییع پیکر شــهید مهدی نقوی عنوان 
کرده بود، گفت: آمار تعداد موشــک های شلیک شده در 
این سخنرانی به هیچ عنوان مورد تأیید نیست. وی افزود: 
سرتیپ دوم مختاری چند سال پیش از مجموعه نیروی 
زمینی ارتش بازنشسته شده و هم اکنون هیچ مسئولیتی 
در ارتــش ندارد و فاقد دسترســی به اطاعات اســت، 

بنابراین اظهارات ایشان مورد تأیید نیست.
امیر ابوترابی اظهار کرد: همانگونه که در بیانیه های قبلی 
ســتاد کل نیروهای مسلح عنوان شــده بود، لازم است 
اخبار رســمی مربوط به تجاوز اخیر رژیم صهیونیســتی 
صرفــا از طریق ســتاد کل نیروهای مســلح و رســانه 
ملی پیگیری شــود و مرجع رســمی  انتشار اخبار ارتش 
جمهوری اسامی ایران پایگاه اطاع رسانی آجا به نشانی 

www.aja.ir است.

مدیرکل نظارت بر کالاهای اساسی اعلام کرد:
آغاز طرح تشدید نظارت برمحصولات 

لبنی تنظیم بازاری
ایســنا- مدیرکل دفتر بازرســی و نظارت بر کالاهای 
اساسی وزارت جهاد کشاورزی، از انجام ۸۸۰ هزار مورد 
بازرسی شبکه تولید و توزیع برای تنظیم بازار محصولات 
کشــاورزی خبر داد و گفت: طرح تشدید نظارت بر چهار 
قلم محصــولات لبنی تنظیم بــازاری و همچنین روغن 
نباتــی از هفته گذشــته آغــاز شــده و در همین مدت 
محــدود، موارد متعددی تخلف به ویژه در شــرکت های 
بزرگ لبنی شناســایی و با تدویــن پرونده، متخلفان به 

تعزیرات حکومتی معرفی شده است.
مســعود امراللهی اظهار کرد: ۸۸۰ هزار مورد بازرسی در 
حوزه های مختلف مزرعه تا ســفره انجام شــد که از این 
تعداد حــدود ۴۳ هزار تخلف منجر به تشــکیل پرونده 
و معرفی متخلفان به ســازمان تعزیــرات حکومتی برای 

صدور حکم تعزیری شد.
وی عمده تخلفات ثبت شده را گران فروشی، کم فروشی، 
عرضه خارج از شــبکه، عدم صدور فاکتور و عدم اجرای 
ســایر ضوابط توزیع و تخلفاتی که قانونگذار برای نظارت 
به وزارتخانه جهاد کشاورزی محول کرده، نام برده است.
مدیرکل دفتر بازرســی و نظارت بر کالاهای اساسی در 
ادامه به عملکرد مهر مــاه این دفتر پرداخت و گفت: به 
مناسبت آغاز ســال تحصیلی مدارس و دانشگاه ها طرح 
نظارتی موســوم به »شــمیم مهر« از ۱۷ شهریور تا ۳۰ 
مهر در حوزه های تأمین کالاهای اساسی خانوار و مراکز 
دانشــگاهی و مدارس به ویژه نظارت بر مراکز نگهداری، 

انبارها و سردخانه انجام شد.

لیا غضنفری
ghazanfari@sobhannews.ir 
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رئیس قوه قضائیه: 
رژیم صهیونیستی پاسخ سختی 

دریافت خواهد کرد
رئیس قــوه قضائیــه گفت: رژیــم جنایتکار 
صهیونیستی به ســبب تجاوز به حریم ایران 

اسامی، پاسخ سختی دریافت خواهد کرد.
 حجت الاسام محسنی اژه ای طی سخنانی در 

نشست شورای عالی قوه قضائیه با اشاره ...

رئیس جمهور:
مسائل سیستان و بلوچستان با 

نگاه ویژه در دولت پیگیری 
می شود

رئیس جمهور در دیدار اعضای شورای راهبردی 
استان سیســتان و بلوچستان گفت: مسائل و 
چالش های این استان با نگاهی ویژه و در ذیل 

کارگروهی تخصصی به صورت در دولت ... 22

وزیر نیرو:
برق گران می شود

عباس علی آبادی، وزیر نیرو درباره قیمت برق 
اظهار کرد: بر اســاس قانون مانع زدایی صنعت 
برق تکلیف شده است که قیمت برق افزایش 
پیدا کند و مطابق بــا قانون وزارت نیرو نباید 
وابسته به بودجه دولتی باشد. وی ادامه داد: بر 

اساس قانون مانع زدایی از صنعت ... 5
تی
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شاید آخرآبان ماه

قانون متناسب ســازی حقوق بازنشستگان تصویب شد. اما 
مرحله بعد از تصویب اجرای قانون اســت. وقتی این اجرا 
نیازمند پرداخت هزینــه از صندوق های دولتی یا بانک ها 
اســت کار به اما و اگر می رسد و این رویه است که معمولاً 
همیشه تکرار می شود و اجرا با تأخیر مواجه می شود. سؤال 
این اســت؛ چرا وقتی قانون تصویب می کنند که از مردم 
هزینه ای بگیرند، بافاصله اجرایی می شــود، اما وقتی که 
مسیر برعکس است کار با تأخیر مواجه است؟ این پرسشی 
اســت که مردم فراوان می پرســند. این دولت و آن دولت 
هم ندارد .قطعاً پاســخ تأمین هزینه اســت که باید پیش 
از قانــون برای فکری عاجلی گــردد. در معدود رفتار های 
مشــترک بین همه دولت ها شــاهد این رویه هســتیم. 
همین قصه همسان ســازی حقوق بازنشســتگان کشوری 
و لشکری و البته متناسب ســازی مستمری بازنشستگان 
تأمین اجتماعی را در نظر آورید. قرار، اول سال بود. حتی 
علی الحساب هم واریز کردند، اما مهر جای خود را به آبان 
داد و باز وعده جدید. بسیاری از بازنشستگان و مستمری 
بگیــران بــاور دارند و مثــال می زنند قانــون یک درصد 
اضافه شــده بر مالیات بر ارزش افزوده را از نخســتین روز 
عملیاتی می کنند اما این افزایش که همسان ســازی است 
همچنان بر کاغذ مانده اســت؟ آخرین وعده، تا آخر آبان 
اســت، آیا باید به این وعده باور داشت؟ آیا این را هم در 
شمار »هزاروعده خوبان« شمرد آخرین خبری که در این 
حوزه و درباره بازنشســتگان تأمین اجتماعی می خوانیم، 
ماجرای دیدار مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی با اعضای 
هیئت مدیره کانون عالی بازنشســتگان کارگری است. بنا 
به خبری دیگر مدیر عامل ســازمان تأمین اجتماعی نیز 
پیگیری و اجرای متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان را 
وظیفه خود دانســت و از جلسات خود با مسئولان دولت، 
نمایندگان مجلس و مسئولان سازمان برنامه و بودجه برای 
رفع مشــکات قانونی متناسب سازی خبر داد و گفت که 
اجرای متناسب ســازی سایر سطوح مشکل قانونی ندارد و 
برای بازنشســتگان حداقل بگیر به دنبال راهکار قانونی در 
مجلس یا مصوبه سران قوا هستیم. خب، اول قانون مصوب 
مجلس که توسط شــورای نگهبان هم تأیید شده است و 
به قول خودتان »مشــکل قانونی ندارد« را اجرا کنید. بعد 

قدم دوم را بردارید.

مجمع خیّران به کمک دانش آموزان بازمانده از تحصیل در فارس آمدند؛

بازماندگان
در راه بازگشت

استفاده از ظرفیت مجمع خیّران دانش آموزان بازمانده 
از تحصیل و احداث هنرســتان امتیاز با ظرفیت هزار 
دانش آموز و اســتفاده از ظرفیت فضای گردشگری و 
تاریخی بــرای افزایش نشــاط آفرینی دانش آموزان از 
جمله موارد مطرح شــده در نشست خبری  مدیرکل 

آموزش و پرورش فارس و رئیس بســیج دانش آموزی 
اســتان  در نشســت خبری خود با خبرنــگاران بود. 
قاســمی با بیان این مطلب که خاق بــودن  فاکتور 
برنامه ریزی هفته بســیج دانش آموزی در استان فارس 

صفحه ۳است، عنوان کرد: برگزاری برنامه متنوع...

سخنگوی سازمان برنامه اعلام کرد:

افزایش تا ۴5 
درصدی حقوق 
صفحه 5در سال آینده
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ایسنا- مسعود پزشــکیان، رئیس جمهــور در دیدارهای جداگانه ای 
میزبــان اعضای مجمــع نمایندگان اســتان های قزوین، گلســتان،  
کرمانشاه و اعضای فراکسیون شمال غرب کشور بود و در این دیدارها 
با تأکید بر اینکه تحقق شــعار وفاق ملی در کشور نیازمند کار و حل 
مشــکات مردم اســت، گفت: امروز باید با وفاق و پرهیز از دعواهای 
گروهی و جناحی، به ســمت حل مشکات مردم حرکت کنیم. امروز 
دولت تاش کرده در تصمیمات خود، از نگاه سیاسی فاصله بگیرد تا 

بتواند شعار وفاق را تحقق بخشد.
رئیس جمهور با تقدیر از همراهی و هم دلی نمایندگان مجلس شورای 
اســامی  در زمان معرفی وزرای پیشنهادی از سوی دولت به مجلس 
شــورای اسامی گفت: امروز تفاوتی بین دولت و مجلس نیست؛ همه 
در کنار یکدیگر هســتیم تا بتوانیم کشــور را به جایگاه واقعی خود 

برسانیم.
پزشــکیان با اشــاره به تقدیم لایحه بودجه توسط دولت به مجلس 
گفت: ســعی کردیــم در موعد مقرر و بدون تأخیــر لایحه بودجه را 
بــه مجلس برســانیم؛ اعداد و ارقام در این لایحه واقعی دیده شــده 
اســت تا در آینده دچار کسری و یا مشکاتی نظیر پرداخت مطالبات 

گندم کاران و بازنشستگان به وجود نیاید.

رئیس جمهور ضمن تبیین راه حل های اجرایی برای رهایی از مشکات 
و موانع در کشور گفت: دشمن از روز اول سعی کرد تا با ترور و ایجاد 
رعب و ترس مانع از ایجاد وحدت و انســجام داخلی در کشور شود و 
کام مــردم را تلخ کند، اما ما باید با ایجاد وفاق و همکاری با یکدیگر، 

گره از مشکات مردم باز کرده و مانع از تحقق اهداف آنان شویم.
پزشــکیان با اشــاره به اینکه امروز رژیم صهیونیستی از دستیابی به 

اهداف خود بازمانده گفت: اســرائیلی ها تا دیروز به دنبال بازگشایی 
ســفارت خانه در کشــورهای عربی بودند، اما امروز همان کشــورها 
اقدامات وحشــیانه آنان را محکوم می کنند. رئیس جمهور با اشاره به 
اینکه در کنار مقاومت دلیرانه، دیپلماسی نیز مسیر آنان را فلج کرده 
اســت گفت: امروز باید به حق از دکتر قالیباف و دکتر عراقچی بابت 

همه تاش هایی که در این مدت انجام دادند تشکر کنیم.
پزشــکیان با تأکید بر سخنان نمایندگان مجلس مبنی بر فعال کردن 
ظرفیت کشــورهای همسایه برای تحقق گشــایش های اقتصادی در 
کشــور و اســتان های مجاور تصریح کرد: امروز باید ســعی کنیم از 
ظرفیت کشــورهای همسایه نظیر کشــورهای برادر و دوست ترکیه، 
ترکمنســتان، آذربایجان و عراق و نیز ارمنســتان، با ایجاد بازارهای 

مرزی مشترک، سرمایه گذاری در حوزه های مختلف بهره بگیریم.
رئیس جمهــور با بیان اینکه امروز مشــکات عدیده کشــور با ایجاد 
ناترازی در حوزه های مختلف گره خورده گفت: همه ما باید به دنبال 
رفع ناترازی های ایجاد شــده در همه حوزه ها باشیم؛ امروز ما در آب، 
برق، گاز، محیط زیســت و ســایر موارد ناترازی داریم. می توانیم با از 
بین بردن این ناترازی ها، حامی اقشــار محروم جامعه باشیم و در کنار 

آن به سمت رونق تولید حرکت کنیم.

رئیس جمهور در دیدار با نمایندگان مجلس:

دولت تلاش کرده از نگاه سیاسی فاصله بگیرد
وزیر دفاع: 

در تجاوز اخیر صهیونیست ها خسارت 
جزئی وارد شد

ایسنا- وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح گفت: در 
تجاوز اخیر رژیم صهیونیســتی به ایران، خســارتی جزئی 
به ما وارد شــد که بافاصله با بهره گیری از دانش و قدرت 

علمی خودمان آن را ترمیم و جایگزین کردیم.
امیــر ســرتیپ عزیز نصیــرزاده در آیین افتتاحیه ســال 
تحصیلی جدید دانشــجویان غیر ایرانی دانشگاه عالی دفاع 
ملــی حضور یافته بود، در جمع دانشــجویان غیر ایرانی و 
تعدادی از وابســتگان نظامی خارجی مقیم تهران با اشاره 
به آیه ای از قرآن اظهار داشــت: قرآن ما را به آماده شدن 
و قدرتمند شــدن به هر وســیله ای توصیه کرده است که 
یکــی از قدرت ها، قدرت علمی اســت و هر کشــوری که 
قــدرت علمی دارد بر دیگران تفوق پیدا می کند. وزیر دفاع 
و پشــتیبانی نیروهای مسلح با اشــاره به حضور آمریکا در 
اقصی نقــاط دنیا از جمله در دریای جنوبی چین و تحریک 
تایوان، تنگه و آبراه های بین المللی مانند تنگه باب المندب 
و همچنین در جنگ روسیه و اوکراین، بیان داشت که این 
حضورها و دخالت هــا در جهت یک جانبه گرایی آمریکا در 
جهان است،. سرتیپ نصیرزاده در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشــاره به اینکــه رژیم صهیونیســتی تمام قوانین 
بین المللی که در ظاهر برای حقوق بشر و عدالت وضع شده 
اســت را زیرپا گذاشــته، تأکید کرد: در تجاوز اخیر رژیم 
صهیونیستی به جمهوری اسامی ایران، خسارتی جزئی به 
ما وارد شــد که بافاصله با بهره گیــری از دانش و قدرت 
علمی خودمان آن را ترمیم و جایگزین کردیم، در حالی که 
اگر این توان ناشی از علم، در اختیار دیگران بود، هرگز به 

ما اجازه این کار را نمی دادند.

خبر خوش وزیر بهداشت:
مبلغ اضافه کاری پرستاران افزایش 

می یابد
ایرنا- وزیر بهداشــت، درمان وآموزش پزشــکی با بیان 
اینکه در مورد اصاح فرمول و میزان اضافه کاری پرستاران 
جلســات فراوانی را با ســازمان های اداری و استخدامی و 
برنامــه و بودجه برگزار کردیم، گفــت: در این رابطه نتایج 
مثبتــی حاصل شــده و مبلغ اضافه کاری یــک تا دو روز 
آینده اباغ خواهد شــد. محمدرضا ظفرقندی با اعام این 
خبر، اظهار داشــت: با پیگیری های زیادی توانستیم میزان 
اضافه کاری پرســتاران را طی فرمولی اصاح کنیم و مقدار 

قابل توجهی افزایش پیدا کرده است.
وی در مورد آخرین وضعیت پرداخت مطالبات پرســتاران 
گفــت: از زمانی که وارد دولت شــدیم پیگیــر مطالبات 
پرســتاران بودیم و حداقل ســه بار در جلسه هیئت دولت 
این بحث را با رئیس جمهور مطرح کردیم و ایشــان نیز به 
مبادی ذیربط برای انجام سریع تر مطالبات تأکید کرد.وزیر 
بهداشت با بیان اینکه مبالغ قبل توجهی در دو مرحله برای 
پرداخت مطالبات معوقه پرســتاران پرداخت شــد، افزود: 
بسیاری از پرداخت های پرستاران ۸ تا ۹ ماه عقب مانده و 
به تأخیر افتاده بود اما توانستیم معوقات را پرداخت کنیم 
و به طور متوسط آن را به اوایل سال ۱۴۰۳ رساندیم یعنی 
از مهرماه ۱۴۰2 این مطالبات اصاح شده و زمان پرداختی 

به دانشگاه های علوم پزشکی به خرداد هم رسیده است.

ایسنا- اســماعیل بقائی، ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری 
اســامی  ایران در نشســت خبری هفتگی خود در مورد طرح جدید 
مطرح شــده در ارتباط با آتش بس در منطقــه گفت: به نظرم کلمه 
آتش بــس در این ارتبــاط یک کلمه دقیقی نیســت و بلکه در اینجا 
عبارت درســت ضرورت توقف نسل کشی از سوی رژیم صهیونیستی 
اســت که یک طرفه در حال انجام اســت. او با بیان اینکه هدف ما از 
ابتدا توقف نسل کشــی رژیم صهیونیســتی بوده و از هر ابتکاری در 
این زمینه اســتقبال کرده ایم، خطاب به خبرنگار پرسش کننده گفت: 
طرف هایی که شــما در این ارتباط از آن ها نام بردید، به نظرم در این 
زمینه جدیت ندارند و حضورشــان در منطقه نه تنها منجر به کاهش 
تنش در منطقه نشــده بلکه باعث افزایش تنش شــده است، چنان 
که دیدیم چند روز بعد از حضورشــان در منطقه شــاهد حمله رژیم 

صهیونیستی به ایران بودیم.
هر کشــوری که دغدغه صلح دارد باید به تجاوز رژیم صهیونیستی 

واکنش نشان دهد
بقائــی دربــاره واکنش کشــورهای منطقه بــه تجاوزگــری رژیم 
صهیونیســتی نیز گفت: از واکنشــی که نســبت به تجــاوزات رژیم 
صهیونیستی اتفاق افتاد و محکومیت قاطع توسط کشورهای منطقه 
که البته غیر از این انتظار نمی رود؛ هر کشــوری در منطقه و خارج از 
آن که دغدغه صلح و امنیت بین المللی دارد باید نسبت به این تجاوز 
واکنش نشــان دهد. کشــورهای منطقه به این جمع بندی رسیده اند 
که مقابله با جنایت های رژیم صهیونیســتی و جلوگیری از گسترش 
دایره جنگ، وظیفه و مســئولیت تک تک  ماست. سخنگوی دستگاه 
دیپلماســی ایران افزود: این محصول گفت وگوهای وزیر خارجه بود 
و در واکنش هــا خود را نشــان داد. ضمن اینکــه معتقدیم رویکرد 
دیپلماتیک و رایزنی ها، می تواند کماکان راه و ابزاری برای جلوگیری 
از گســترش جنگ باشــد و در این زمینه توفیقات خوبی را به دست 
آورده ایم. او افزود: موج محکومیت ها نشــانه اجماع منطقه و فراتر از 

آن است. این نشانگر رسیدن کل کشورهای منطقه به این جمع بندی 
است که مشکل اصلی ادامه تجاوزات رژیم صهیونیستی و ریشه تنش 
هم اشغالگری ۸۰ ســاله رژیم صهیونیستی در فلسطین است و همه 
کشورها نگران گسترش دامنه جنگ هستند. مخاطب این ها حامیان 
رژیم صهونیستی هســتند که تاکنون مانع از اقدام جدی در سازمان 

ملل شده اند.
نوع پاسخ ما با توجه به نوع حمله صورت می گیرد

ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به این ســؤال که آیا 
پاســخ ایران به حمله نظامی رژیم صهیونیستی، نظامی خواهد بود یا 
دیپلماتیک گفت: در حوزه دیپلماســی، پیام ها همیشــه در حال رد 
و بدل شــدن است اما برای همه روشن اســت ایران از حق خود در 
پاســخ به رژیم صهیونیســتی عدول نخواهد کرد. این حقی است که 
هم مســئولیت دولت ایران اســت و هم حقی است که طبق حقوق 
بین الملل برای هر کشــوری که در برابر تجاوز و استفاده غیرقانونی از 
زور قرار می گیرد، وجود دارد. بقائی گفت: تأکید می کنم که موضع ما 
روشن است و ما از همه ابزارهای در دسترس برای پاسخ دادن قاطع و 
موثر به تجاوز رژیم صهیونیستی استفاده می کنیم و قاعدتاً نوع پاسخ 

ما با توجه به نوع حمله صورت می گیرد.
به هیچ عنوان قائل به نظامی شدن برنامه هسته ای نیستیم

ســخنگوی وزارت خارجه ایران در پاســخ به ســؤالی درباره تغییر 
دکترین هسته ای ایران پس از حمله رژیم صهیونیستی گفت: موضع 
ما در ارتباط با ساح کشتارجمعی روشن است. طبق فتوای عالی ترین 
مقام مذهبی و سیاســی کشــور و ارزیابی های منطقی به هیچ عنوان 

قائل به نظامی شدن برنامه هسته ای نیستیم.
امیدواریم دوستان ما در عراق اجازه ندهند نقض حریم هوایی این 

کشور تکرار شود
ســخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسامی ایران پاسخ به این سؤال 
که گفته شــده که رژیم صهیونیستی از طریق حریم هوایی عراق به 

ایــران حمله کرده و آیا ایران در این ارتبــاط با مقامات عراق رایزنی 
و گفت وگو کرده و اعتراضی در این زمینه داشــته است، گفت: ما در 
رایزنی هــای 2 هفته اخیر در منطقه از همه کشــورهای منطقه این 
اطمینان مهم را دریافت کردیم که خاک و فضای هوایی کشورشــان 
را بــرای اقدام ایذایــی در اختیار هیچ طرفی قــرار نمی دهند و این 
یک وظیفه حقوقی و بین المللی برای کشورهاســت. او گفت: در مورد 
آنچه که اتفاق افتاده و در رســانه ها مطرح شــده اســت ما نیز این 
موضوع را شنیده ایم. بقائی با اشاره به بیانیه ستاد کل نیروهای مسلح 
و مورد مطرح شــده در آن در این زمینه گفــت: دیدگاه ها و نظرات 
خود را به دولت عراق اعام کردیم و انتظار داریم که دوســتانمان در 
عراق واکنش لازم را از جمله از طریق ثبت شــکایت در سازمان ملل 
انجام دهند و اجازه ندهند که این گونه اتفاق ها تکرار شود. سخنگوی 
وزارت خارجه ادامه داد: باید به این موضوع نیز توجه داشت که رژیم 
صهیونیســتی در انجام جنایت های خــود هیچ حد و مرزی را رعایت 
نمی کند و بارها حریم هوایی کشــورها را برای تجاوز علیه کشــوری 

دیگر نقض کرده است.
ما امنیت خودمان را از هیچ جایی خریداری نمی کنیم

ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اســامی ایران در پاسخ به 
خبرنگاری که با به کار بردن الفاظی ناپســند علیه مقامات روســیه 
مدعی بود این کشــور، ایران را در جریان حمله رژیم صهیونیستی به 
کشورمان تنها گذاشته اســت و ایران به تنهایی در برابر این جنایت 
ایستاده اســت، خطاب به خبرنگار پرســش کننده گفت: این مکان 
جایی برای ســؤال پرسیدن اســت نه نخواندن بیانیه و این جمع نیز 
جمع فرهیخته ای و باید همه ما رعایت نزاکت معمول را داشته باشیم.

بقائی در ادامه گفت: یکی از افتخارات ایران که محصول خون هزاران 
شــهید و پایمردی ایران است متکی بودن به قدرت خود است. ایران 
۴5 سال گذشــته تحت شــدیدترین تحریم ها قرار داشته است ولی 
ما افتخار می کنیم که بــرای امنیت خودمان متکی به توان خودمان 

هستیم متکی به نیروهای مسلح شجاع خودمان هستیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

نوع پاسخ ایران به اسرائیل با توجه به نوع حمله صورت می گیرد

در نشست مشترک معاون شهردار شیراز و مدیرکل کتابخانه های استان فارس مطرح شد؛

فصل رویش دوستداران یار مهربان  
معاون شهردار شیراز خبر داد:

راه اندازی کتابخانه سیار و اتوبوس کتاب در مناطق کمتربرخوردار
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رئیسجمهور:

 مسائل سیستان و بلوچستان با نگاه ویژه در دولت پیگیری می شود
اعضای شــورای  دیدار  در  رئیس جمهور  ایرنا- 
راهبردی اســتان سیســتان و بلوچستان گفت: 
مســائل و چالش های این استان با نگاهی ویژه و 
در ذیل کارگروهی تخصصی به صورت هفتگی در 
دولت در حال پیگیری اســت.  مسعود پزشکیان 
در دیدار اعضای شورای راهبردی استان سیستان 
و بلوچستان با اشاره به رویکرد و نگاه ویژه دولت 
چهاردهم به منطقه جنوب شــرق به عنوان یکی 
از مهمترین مناطق در چشــم انداز توسعه کشور 
گفت: اســتان سیستان و بلوچســتان به واسطه 
قرار گرفتن در مســیر پروژه بزرگ و بین المللی 
کریدور شــمال - جنوب و هم جواری با منطقه 
راهبردی مکران از ظرفیت های بالایی در توسعه 
کشور برخوردار است و بر همین اساس مسائل و 
چالش های این اســتان با نگاهی ویژه و در ذیل 
کارگروهی تخصصی به صورت هفتگی در دولت 

در حال پیگیری است.

وی در ادامــه یکی از راهکارهــای مهم در حل 
مشکلات کشور را تمرکززدایی از تهران و هدایت 
منابع و جمعیت به ســمت خلیج فارس با توجه 
به ظرفیت های عظیم جغرافیایی و اقتصادی این 
منطقه عنوان کرد و افزود: یکی از ایده های دولت 
چهاردهم برای توســعه متوازن کشــور توجه به 

اقتصاد دریامحور و توسعه سواحل مکران است.
رئیس جمهور بــا تأکید بر ضــرورت بهره گیری 
از ظرفیت مرزهــا در تعاملات تجاری،  اقتصادی 
و فرهنگــی بــا همســایگان به عنــوان یکی از 
اولویت هــای دولت، تصریح کــرد: موضوع مهم 
خنثی سازی تحریم منوط به استفاده حداکثری 
از ظرفیت های و امکانات موجود در کشــور است 
کــه بهره گیری از فرصت و ظرفیت مرزها در این 
زمینه بســیار مؤثر خواهد بود و دولت نیز برای 
بهره مندسازی بیشتر کشور از این ظرفیت اعطای 
اختیارات ویژه به استانداران استان های مرزی را 

در دستور کار قرار دارد.
پزشکیان در بخش دیگری از سخنان خود تلاش 
حداکثری برای ایجاد یکپارچگی و انســجام در 
استان سیستان و بلوچســتان بر اساس رویکرد 
وفــاق محور دولت با میــدان دادن به نخبگان و 
مدیران توانمند فارغ از دســته بندی های قومی و 
مذهبــی را مورد تأکیــد قرار داد و به شــورای 
راهبردی پیشــنهاد کرد به منظور ایجاد همدلی 
و هم گرایی بیشــتر در پیگیری و حل مســایل 
استان از مشــارکت نخبگان اهل سنت سیستان 
و بلوچســتان به عنوان شخصیت حقیقی در این 
شورا استفاده شود. پیش از سخنان رئیس جمهور 
اعضای شــورای راهبردی سیستان و بلوچستان 
به ارائه گزارشــی تفصیلــی از ظرفیت ها، منابع، 
فرصت ها، نیازها و چالش های اســتان پرداخته و 
همچنین اقدامات صورت گرفته در راستای حل 

مشکلات مردم این منطقه را تشریح کردند.

وزیرکشور:
تلاش کنیم پدیده های اجتماعی
 به مسائل امنیتی تبدیل نشوند

ایسنا-وزیر کشور با تأکید بر اینکه همه باید تلاش کنیم که پدیده های 
 اجتماعی به مسائل امنیتی تبدیل نشوند، تصریح کرد که باید پدیده های

امنیتی را با رویکرد اجتماعی و فرهنگی حل کنیم.
 اســکندر مومنی در نشســت با استانداران سراســر کشور اظهار کرد: 
اســتانداران تلاش خود را برای پیشگیری و پیش بینی بحران و بلایای 
طبیعــی به کار بگیرند. هرچه در این بخش تمرکز بیشــتری داشــته 
باشیم، خسارت ما کمتر می شود. این هدف صرفاً با دستورالعمل پیش 
نمــی رود، بلکه باید نظارت و پیگیری مســتمر و بازدید میدانی وجود 
داشته باشد. وی تأکید کرد که غیر از زلزله، سایر حوادث طبیعی قابل 
پیش بینی و پیشــگیری اســت. پس در این زمینه به برنامه ریزی نیاز 
اســت. وزیر کشور همچنین خاطرنشــان کرد: در حوزه های اجتماعی 
بیــش از هر زمانی به آرامش، امیدافرینی و امنیت نرم نیاز داریم. همه 
باید تلاش کنیم کــه پدیده های اجتماعی به مســائل امنیتی تبدیل 
نشوند و حتی پدیده های امنیتی را با رویکرد اجتماعی و فرهنگی حل 
کنیم.کاهش آســیب های اجتماعی نیز باید دنبال شــود.مومنی تأکید 
کرد: ســرمایه گذار و تولیدکننده باید عزیز باشــد و هم و غم او صرف 
تولید و کارآفرینی باشــد، نه گیر کردن در پیــچ و خم اداری. ما باید 
مشــکلات او را حل کنیم. نباید نگاه سلســه مراتبی به تولیدکنندگان 
داشته باشــیم، زیرا آنها همکار ما هستند. در سطح استان بسیاری از 
مســائل آنها قابل حل است. استانداران یک روز در هفته با کارآفرینان 

جلسه داشته باشند و مشکلات آنها را حل کنند.
وزیر کشــور با بیــان اینکه به اصــلاح قانون در زمینه شــهرداری ها 
و دهیــاری هر نیاز داریم تا رضایت مردم از خدمات شــهری بیشــتر 
شــود، گفت: تلاش می کنیم تا این اصــلاح قانون را انجام دهیم. یکی 
از مشــکلات این بخش، بی ثباتی مدیران شهری است. یک کلان شهر، 
در 4 ســال، 4 شــهردار عوض کرده اســت که این با اصول مدیریتی 
ســازگاری ندارد. وی اضافه کرد: در اســتان تهران، 7 شهر داریم که 
شورای شهر آنها منحل شده است. دو ایده داریم یکی انتخاب شهردار 
با رأی مستقیم مردم و ایده دیگر این است که مثل انتخاب شهردار در 
شورای شهر و صدور حکم او در وزارت کشور، عزل شهردار هم اینگونه 
باشــد که اگر استیضاح شهردار در شورای شهر، در وزارت کشور تأیید 
شــد، او عزل شود، نه اینکه شورای شهر، شهردار را مستقیم عزل کند. 
در حال حاضر میانگین عمر شهرداران دو سال است ولی ما دنبال ثبات 
مدیران شهری هســتیم.مومنی تأکید کرد: قانون خدمات شهری باید 
برای همه یکسان اجرا شــود، نه اینکه با لابی گری یا رشوه این قانون 
دور زده شود. قوانین هم باید ثبات داشته باشند و سریع تغییر نکنند.

وی خاطرنشــان کرد: رئیس جمهور همواره بر وفــاق ملی تأکید دارد. 
اســتاندار نماینده عالی دولت در استان است و باید روحیه وفاق ملی و 
استفاده از همه ظرفیت ها در دستور کار باشد. احترام به مردم و بودن 
در بین آنها و تغییر در شــرایط ســفره مردم موجب افزایش ســرمایه 
اجتماعی و مشــارکت بیشــتر مردم می شود. مشــارکت مردم یکی از 
مؤلفه های قدرت کشور است. باید رضایتمندی مردم را افزایش دهیم. 
حضــور در بین مردم و گوش کردن بــه حرف آنها، ایجاد رضایتمندی 

می کند. همه تلاش ما باید برای حل مشکلات مردم باشد.

معاوناولرئیسجمهور:
باید با سرعت مولدسازی املاک دولت 

را تعیین تکلیف کنیم
مهر- معاون اول رئیس جمهور در نخســتین جلســه »هئیت عالی 
مولدســازی دارایی ها در دولت جدید« با بیان اینکه همه دســتگاه ها 
و وزارتخانه هــا موظفند قبل از واگذاری دارایی های مازاد، برای »ایجاد 
بیشــترین ارزش افزوده« این دارایی ها تلاش کننــد، گفت: ما باید از 
تمام فرصت ها و امکاناتی که قانون برای ارزش افزایی دارایی های مازاد 
دولتی در اختیارمان گذاشــته به بهترین نحو استفاده کنیم تا حداکثر 
عایدی نصیب دولت شود و درآمد حاصله از این دارایی های بلااستفاده 

و غیرمولد، در مسیر پیشرفت کشور به کار گرفته شود.
در این جلسه که به ریاست معاون اول رئیس جمهور و با حضور اعضای 
»هیئت عالی مولدســازی دارایی های دولت« و تعدادی از وزرا برگزار 
شــد، پرونده مربوط به تعدادی از املاک مــازاد وزارتخانه های تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی، وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، نیرو، 
ارتباطات و فناوری اطلاعات و وزارت نفت در جلســه مطرح شــده و 

درباره فروش و شرایط واگذاری آنها تصمیم گیری شد.
در نخســتین جلســه مولدســازی دارایی هــای دولت، معــاون اول 
رئیس جمهور بــا بیان اینکه به تمامی دســتگاه ها و وزارتخانه هایی که 
دارایی های مــازاد خود را عرضه می کنند، بــا قاطعیت اعلام کرده ایم 
در هنــگام واگذاری ، باید به دقت روش هــای قانونی ارزش افزایی این 
دارایی ها را بررســی کنند، گفت: مسئولان و متخصصان هر دستگاه و 
وزارتخانه باید در این حوزه ســختگیرانه عمل کنند تا درآمد بیشتری 
برای کمک به برنامه ها و طرح های توســعه کشــور جمع شــود و این 

درآمدها نیز در مسیر قانونی آن صرف شود.
عــارف در ادامــه با بیان اینکــه در هفته های آینده، جلســات هئیت 
مولدســازی دارایی ها با فاصله زمانی کمتری برگزار خواهد شد، گفت: 
باید با ســرعت این املاک را تعیین تکلیف کنیم و از درآمد حاصل از 
مولد ســازی، برای سرمایه گذاری در طرح هایی که جامعه به شدت به 
آنها نیاز دارد و از جمله در رفع مشکلات و تنگناهای مربوط به مدارس، 

هنرستان ها و توسعه بیمارستان ها و... استفاده کنیم.

رئیسقوهقضائیه:

رژیم صهیونیستی پاسخ سختی دریافت خواهد کرد
ایسنا- رئیس قــوه قضائیه گفت: رژیم جنایتکار 
صهیونیســتی به ســبب تجاوز به حریــم ایران 

اسلامی، پاسخ سختی دریافت خواهد کرد.
 حجت الاســلام محســنی اژه ای طی سخنانی در 
نشست شورای عالی قوه قضائیه با اشاره به شرارت 
رژیم موقت صهیونی در تجاوز به حریم امن ایران 
اســلامی اظهار کرد: رژیم جنایتکار و باند تبهکار 
صهیونیستی به سبب تجاوز به حریم ایران اسلامی، 
پاسخ ســختی را دریافت خواهد کرد و این رژیم 
موقتی و جعلی، تقاص جنایات خود را به اشد وجه 
خواهد داد. در همینجا لازم می دانم که شــهادت 
چنــد تن از نیروهــای ســرافراز ارتش جمهوری 
اسلامی ایران را که در جریان حمله رژیم صهیونی 
به برخی از مراکز نظامی کشورمان به درجه رفیع 
شــهادت نائل شــدند، تبریک و تســلیت بگویم. 
رئیس قوه قضائیه در ادامه با اشــاره به شــهادت 
مظلومانه جمعی از نیروهای جان برکف انتظامی در 
شهرستان تفتانِ استان سیستان وبلوچستان، گفت: 
به موازات شــرارت رژیم موقت صهیونی در تجاوز 
به حریم ایران اســلامی، تروریســت های تبهکار 
وابســته به ایادی اســتکبار جهانی به سرکردگی 
آمریکا و صهیونیست های جنایتکار، در شهرستان 
تفتان استان سیستان وبلوچستان مرتکب جنایت 
شدند و ۱۰ تن از نیروهای جان برکف انتظامی که 
مشغول خدمت رسانی به مردم بودند را به شهادت 
رساندند. شــهادت این غیورمردان حافظ امنیت 
مــردم در فراجا را تبریک و تســلیت می گوییم و 
تأکید می کنیم که عوامل مستقیم و غیرمستقیم 
ایــن ترورها و جنایت ها را تعقیب و به اشــد وجه 

مجــازات خواهیم کــرد. البته برخــی از عناصر 
دخیل در جنایت اخیر در سیستان وبلوچســتان 
در تعقیب های صورت گرفته به هلاکت رســیده 
و دستگیر شــده اند و این مهم تا دستگیری کلیه  
عناصر و عوامــل دخیل در جنایــت رخ داده در 

شهرستان تفتان ادامه خواهد داشت. 
محســنی اژه ای در همین راستا گفت: افرادی که 
به نحوی از انحاء به تروریســت ها و عناصرِ شرورِ 
مخلِ امنیت مردم کمک رســانی می کنند و برای 
آنها مکان و تجهیزات تهیه می کنند نیز بدانند که 
شریک اعمال جنایتکارانه تروریست ها هستند و با 

آنها نیز وفق قانون، قاطعانه برخورد خواهد شد.
رئیس قوه قضائیه ادامــه داد: به مردم نیز توصیه 
داریم که هر تحرک مشــکوکی را از عناصر شرور 
مشــاهده کردنــد، بلافاصله بخش هــای ذیربط 
اطلاعاتــی و امنیتی و انتظامی را مطلع ســازند و 
بســیار مراقبت کنند که خدای ناکرده ناخواسته 
کمک کارِ تروریست ها و اشرار نشوند و مباردت به 
تهیه مکان یا وســایل برای آنها نکنند، چراکه این 
امر نیز جرم محســوب می شود و وفق قانون، برای 

آن مجازات تعیین شده است.
محســنی اژه ای در ادامه با اشــاره به مبحث مهم 
»امنیت روانی مردم« اظهار کرد: آن دسته از افراد 
که در فضای مجازی و غیرِ آن، با زبان یا نوشــته 
یا اعَمال خــود، امنیت روانی مــردم را مخدوش 
می ســازند و مبادرت به ناهنجاری های اجتماعی 
می کننــد، بدانند که چنین رفتــاری برای مردم 
قابل تحمل نیســت و ما نیز نســبت به رفتار آنها 
بی تفــاوت نخواهیم بود؛ در همین راســتا خطاب 

به دســتگاه ها و مســئولان ذیربط تأکید کرده ام 
که جریانات ســازمان  یافته  تهدید و تحدید امنیت 
روانی مردم که ســرنخ آنها به خارج متصل است 
و عناصرِ وابســته و مزدور دشــمن هســتند را با 
جدیت بیشــتر شناســایی و به دســتگاه قضائی 
معرفی کنند. همچنین آن دســته از افراد نیز که 
از روی غفلت، امنیت روانــی مردم را به مخاطره 
می اندازند، مــورد تذکر و انذار قــرار می گیرند و 
چنانچه مُتنبه نشدند، اقدامات مقتضی قانونی به 
فراخور و به حَسب، درخصوص آنها اعِمال خواهد 
شد. رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: دادستان ها و 
قضات ما در مراجع مختلف قضائی در رســیدگی 
به پرونده های عناصرِ مخدوش کننده امنیت روانی 
مردم، به جمیع جهــات، از جمله نوع عمل آنها، 
بهره برداری دشمن از عمل آنها و خسارات مادی و 
معنوی وارده بواسطه عمل آنها و قس علیهذا توجه 

و عنایت
 داشــته باشــند و پرونده این دسته از متهمان را 
وفق موازین قانونی، با دقت و سرعت تعیین تکلیف 
کنند. همچنین وقتی احکام قضائی این محکومان 
قطعیت یافت، موضوعات مرتبط به آنها، برای مردم 
شفاف و روشن بیان شــود و به مردم اطلاع داده 
شــود که فلان فرد، چنین عملی را از روی غفلت 
انجام داد و مُتنبه شد و ظواهر امر نیز گویای تنَبّه 
اوســت و یا فلان فرد با تذکر و انذار  متنبه نشد و 
بــه تهدید امنیت روانی مردم ادامه داد و حُکمی با 

این وصف، درخصوص او صادر شد.
محســنی اژه ای در ادامه اظهــار کرد: برخی افراد 
که عنوان محقق و اســتادِ حوزه را دارند، مبادرت 

بــه اقداماتــی می کنند که خلاف امنیت اســت. 
آنها در کمال تعجــب و در حالیکه رژیم جعلی و 
غاصب صهیونیســتی طی بیش از یک سال اخیر 
شــنیع ترین و بعضاً بی سابقه ترین جنایات را علیه 
مردم فلسطین و لبنان مرتکب شده است، اظهارات 
و حــرف و نظری را ابراز می کننــد که در مقطع 
فعلی، بسیار سنگین و ثقیل و ناخوشایند است؛ آیا 
آنها این همه جنایات صهیونیست های درنده علیه 
مردم و کودکان و بیماران را در غزه و جنوب لبنان 
نمی بینند؟ علی ایحال دادسرای ویژه روحانیت به 
تشکلِ مزبور اخطار کرده که درصدد اصلاح حرف 
و نظر ناصــواب خود برآید و جبران مافات کند؛ به 
دادســتان ویژه روحانیت قم نیز تأکید کرده ام که 
چنانچــه اصلاح و جبران از ناحیه تشــکلِ مزبور 
صورت نگرفت، برخورد مقتضی در قبال آن، اعِمال 
شود.  رئیس قوه قضائیه در ادامه سخنان با اشاره 
به ضرورت جهد و تحرکات بیشــتر برای تعقیب و 
محکومیت بین المللی رژیم جنایتکار صهیونیستی، 
بیان داشــت: اگرچه مجامــع بین المللیِ مدعیِ 
دفاع از حقوق بشــر با انفعال خود، نشان داده اند 
که نباید امیدی به آنها برای تعقیب و محکومیت 
سرکردگان باند تبهکار صهیونیستی داشت، اما به 
هــر ترتیب ما در جمهوری اســلامی ایران باید به 
مسئولیت خود در این حوزه عمل کنیم و تعقیب و 
محکومیت سردمداران رژیم جنایتکار صهیونیستی 
را در مجامع بین المللی پیگیری کنیم؛ در همین 
راســتا، دادستان کل کشــور با همکاری معاونت 
امــور بین الملل قــوه قضائیه و همچنین ســایر 
بخش های ذی صــلاح از جمله وزارت امور خارجه 

و مرکــز وکلای قوه قضائیه، تحرکات و اقدامات و 
تمهیدات بیشتری را برای پیگیری جنایات سران 
باند تبهکار صهیونــی در مجامع بین المللی اتخاذ 
کنند؛ بدون تردید رژیم صهیونیســتی طی بیش 
از یک ســال اخیــر، بالاترین جنایــات جنگی را 
مرتکب شده اســت و به جانِ »حَرث« و »نسَل« 
در فلســطین افتاده است؛ حتی بر مبنای موازین 
و نظامات بین المللی نیز اقدامات صهیونیســت ها 
در غزه و جنوب لبنان، از مصادیق آشــکار جنایت 
جنگی و نقض حقوق بشــر است. محسنی اژه ای 
در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به هشتم 
آبان، روز پدافند غیرعامل که ســالروز فرمان مقام 
معظم رهبری برای تشــکیل کمیته دائمی پدافند 
غیرعامل اســت، گفــت: مقام معظــم رهبری با 
حکمت و فراســتی کــه دارند از ســالیان دور بر 
اهمیت مقوله پدافنــد غیرعامل تأکید فرمودند و 
ما امروز متوجه هستیم که این مقوله تا چه میزان 
در صیانت از کشور، تحکیم امنیت مردم، افزایش 
بازدارندگی و کاهش آســیب پذیری در بخش های 
مختلف کشــور، ضروری و دارای اهمیت است؛ بر 
همین اســاس و منطبق با قواعد و ضوابط موجود 
در کشور، کلیه بخش ها و دستگاه ها باید نسبت به 
مقوله پدافند غیرعامل و مسائل مرتبط و پیرامونی 
 آن اهتمام ویژه داشــته باشــند تــا پایداری ملی

در مقابله با تهدیدات، روزبه روز ارتقاء یابد.

                                 آگهي مناقصه عمومي1403-987
نوبتاول:1403/08/07طلوع

نوبتدوم:1403/08/08سبحان
شهرداريشــیرازدرنظرداردعملیاتمرمتواصلاحتکلبهوجداول
منطقهدوراازطریــقبرگزاریمناقصهعمومیدرســامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ســتاد(باشمارهفراخوان2003096688000752به
اشخاصواجدشرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعمل
میآیدبامراجعهبهآدرسwww.Setadiran.irنســبتبهدریافت
اســنادمناقصهوتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،
ثبتنامدرسامانهمذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبان
امضائمجازازسویمتقاضیانجهتشــرکتدرمناقصهالزامیاست.
ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعاتبیشــترشمارهتلفن:07137259817

آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:26/032/272/438ریال

-مدتقرارداد:7ماهو15روز
-شرایطشــرکتکنندگان:متقاضیاناشخاصحقیقییاحقوقیداراي

حداقلیکسابقهمشابهباموضوعمناقصه
-محلانجامکار:سطحمنطقه

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه1/310/000/000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحسابسپرده100805504742کدمرجع

100329بانکشهرشعبهچمرانبنامشهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشــنهادیبعنوانضمانتحســن
اجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.

-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتا
ساعت13:00روزسهشنبهمورخ1403/08/15ازطریقمراجعهبهسامانه

تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاساعت13:00روزیکشنبهمورخ1403/08/27میباشد.شرکتکنندگان
میبایســتتاقبلازبرگزاریکمیسیونسپردهشرکتدرمناقصهرابه
صورتفیزیکیبهآدرسبلواررازیشهرداریمنطقهدوتحویلنمایند.

-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزسهشــنبهساعت13:00مورخ
1403/08/29درمحلشیراز،چهارراهخلدبرین،شهرداریمنطقهیک،
طبقهسوم،سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.
-تعدیلآحادبهابراساسبخشنامهشماره101/173073مورخ82/9/15

سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.
-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

-شرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-ســایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرج
است.

-آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

vendor.shiraz.irبرنــدهمناقصهموظفبــهثبتنامدرســایت-
میباشد.

-اطلاعاتتماسســامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1813992

-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز

1403-991                                  آگهي مناقصه عمومي 
نوبتاول:1403/08/07شیرازنوین

نوبتدوم:1403/08/08سبحان
شــهرداريشــیرازدرنظرداردعملیاتتبدیلپلهبهرمپپلهوایی
ابتدایبولوارالزهراشــهرداریمنطقــهدوراازطریقبرگزاریمناقصه
عمومــیدرســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ســتاد(باشــماره
فراخوان2003096688000731بهاشــخاصواجدشرایطواگذارنماید.
لــذاازکلیهمتقاضیــاندعوتبهعمــلمیآیدبامراجعــهبهآدرس
www.Setadiran.irنسبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویلآناقدام
نمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرسامانهمذکورودریافت
گواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجازازسویمتقاضیانجهت
شرکتدرمناقصهالزامیاســت.ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعاتبیشتر

شمارهتلفن:07137259817آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:24/885/553/124ریال

-مدتقرارداد:4ماه
-شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارايحداقلرتبه5دررشتهابنیهاز

سازمانبرنامهوبودجهکشور
-محلانجامکار:سطحمنطقه

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه1/250/000/000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کدمرجع

100329بانکشهرشعبهچمرانبنامشهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتا
ساعت13:00روزسهشنبهمورخ1403/08/15ازطریقمراجعهبهسامانه

تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.
-آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاساعت13:00روزیکشنبهمورخ1403/08/27میباشد.شرکتکنندگان
میبایستتاقبلازبرگزاریکمیســیونسپردهشرکتدرمناقصهرابه

صورتفیزیکیبهآدرسبلواررازیشهرداریمنطقهدوتحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزسهشنبهســاعت13:00مورخ
1403/08/29درمحلشــیراز،چهارراهخلدبرین،شهرداریمنطقهیک،
طبقهسوم،سالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.

-تعدیلآحادبهابراساسبخشنامهشماره101/173073مورخ82/9/15
سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.

-مدتاعتبارپیشنهادها3ماهمیباشد.
-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت

سپردههامستردمیگردد.
-شرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف

شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.
-ســایراطلاعــاتوجزئیاتمربوطبــهمناقصهدراســنادمناقصه

مندرجاست.
-آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
-برندهمناقصهموظفبهثبتنامدرسایتvendor.shiraz.irمیباشد.
-اطلاعاتتماسســامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:

مرکزتماس:1456
شناسهآگهی:1813917

-1/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز

متراژآدرسمحل موضوعردیف
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واقع در ابتدای 
بولوار امیرکبیر

 12/ 00   
24 ماه 000  /000  /1مترمربع  



استاندار فارس:
کنارگذاشتن افراد به سبب گرایش سیاسی آنها 

اخلاقی نیست
حســین علی امیری بــا تأکید بر 
آنکه نیروی انســانی ابزار نیســت 
بلکــه یــک ســرمایه اســت، بر 
ضرورت اســتفاده از مدیران نخبه 
و بــا تجربه تأکیــد و اظهار کرد: 
 هزینــه هنگفتــی از بیت المــال 
بــرای تربیــت یک مدیــر صرف 
می شود بنابراین حذف افراد صرفاً 
با  به ســبب گرایش های سیاسی 
اصول اسلامی  و اخلاقی همخوانی 

ندارد.
 حســین علی امیری در دیدار با اعضای ستاد روستاییان و عشایر مسعود 
پزشــکیان در فارس، ضمن خوش آمدگویی بــه مهمانان، کار انتخابات را 
پرزحمت دانســت و از آن به عنوان یکی از عرصه های پرشــور کشور یاد 
کرد و گفت: مادامی که مشــکلات متراکم می شود طبیعتاً نارضایتی ها را 
بالا می برد. اگر انتخابات وجود نداشــته باشــد چیزی شبیه به انفجار در 
کشور حادث می شــود که اثرات مخرب دارد بنابراین این انتخابات است 
که به جامعه نفس و اکسیژن می دهد و آثاری همچون امید و تلاش، برای 

توسعه کشور در پی دارد.
 وی با اشــاره بر اینکه انتخابات پرزحمت اســت و آثــار و تبعاتی را در 
پی دارد، اظهار داشــت: یکی از مظاهر دموکراســی و مردم سالاری دینی 

انتخابات است. 
بایــد یاد بگیریــم یکدیگر را تخریب نکنیم چر کــه رقابت فقط در دوره 
انتخابات اســت و پس از پایان آن، همه با استفاده از ظرفیت های موجود 

برای توسعه استان تلاش کنیم.
 امیری با تأکید بر آنکه نیروی انسانی ابزار نیست بلکه یک سرمایه است، 
بر ضرورت اســتفاده از مدیران نخبه و با تجربه تأکید و اظهار کرد: هزینه 
هنگفتی از بیت المال برای تربیت یک مدیر صرف می شود لذا حذف افراد 
صرفا به سبب گرایش های سیاســی با اصول اسلامی و اخلاقی همخوانی 

ندارد.
 اســتاندار فارس با اشــاره بر اینکه انســان دارای ترکیبی از ویژگی های 
متفاوت اســت، نامهربانــی و بی اخلاقی را ناصحیح و مذموم دانســت و 
خواستار برخورد مهربانانه، در مقابل رفتارهای بد دیگران شد و در بخش 
دیگر ســخنان خود با تأکید بر اینکه ما ملتی واحد هستیم، اظهار داشت: 
در نــگاه مصلحانه تحقیر دیگران جایی نــدارد کمااینکه صبر و تحمل و 

تمرین دموکراسی در آن موج می زند.
 وی با اشــاره به نکات مطرح شــده از جانب حاضرین، گفت: نکات قابل 
توجهی مطرح شــد برخی آســیب ها مشخص اســت و برخی هم نیاز به 
بررســی های جدی تری دارد.  نماینده عالی دولت در فارس خاطرنشــان 
کرد: در رابطه با توســعه اســتان، گفتمان رئیس جمهــور و ویژگی های 
شخصی ایشان و ابعاد مختلف وفاق ملی مد نظر است. مشکلات اقتصادی 
و اجتماعــی و فرهنگــی با معجزه حل نمی شــود. مــلاک عمل اجرای 

سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری و برنامه هفتم توسعه است.  
امیــری در ادامه اســلام را بر پایه مدارا و مماشــات، عقلانیت و رحمت 
دانســت و افزود: برای ساختن و توســعه و آبادانی کشور راهی جز وفاق 
وجود ندارد پس به یکدیگر کمک کنیم تا بســتر وفاق شکل بگیرد و هر 
کســی که به استان علاقه دارد و می تواند به توسعه فارس کمک کند، به 

میدان بیاید.
  وی در پایان نیز گفت: برنامه مد نظرم برای فارس آماده است و چشم انداز
آن نیز ترسیم شده تا با اســتفاده از افرادی که به گفتمان رئیس جمهور 

معتقدند، برای تحقق آن تلاش کنیم.
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 گروه خبر- لیلا غضنفری 
»فصــل همدلی بــرای یار مهربان« عنوانی اســت 
که می توان برای نشســت خبری مشــترک رئیس 
ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی شهرداری 
شــیراز و مدیــرکل کتابخانه هــای اســتان فارس  
انتخاب کرد. نشســتی کــه در نتیجه مشــارکت 
معاونت فرهنگی و اجتماعی شهرداری شیراز و نهاد 
کتابخانه های عمومی  اســتان فارس با هدف افتتاح 
3کتابخانه بزرگ قیاس در فرهنگســرای حکمت در 
محدوده شــمال غرب شیراز با عنوان شهید آیت ا... 
 رئیســی، کتابخانه الفبا در فرهنگسرای بهمن بیگی 
در محدوده جنوب و منطقه 9شــهرداری شیراز و 
کتابخانه شهید اسلامی  در فرهنگسرایی شهروند در 

شرق شیراز برگزار شد.
رئیــس ســازمان فرهنگــی، اجتماعی و ورزشــی 
شــهرداری شیراز در این نشســت با بیان اینکه دو 
راهبرد در مجموعه ســازمان فرهنگی شــهرداری 
شــیراز در دوره فعلی مدیریت شهری اولویت قرار 
گرفــت، گفت: راهبردها هم افزایــی و جلوگیری از 
موازی کاری و همســو کردن ظرفیت هــا، منابع و 
امکانات با دســتگاه های فرهنگــی و راهبرد دیگر 
 حوزه کتاب و کتابخوانی که هر ساله پرمخاطب ترین 

نمایشگاه ها را به خود اختصاص می دهد.
محمدعلــی چوبینی افزود: در ســازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشــی شهرداری شــیراز به موضوع 
کتاب و کتابخوانی در حوزه زیرســاختی و ارتقای 
فرهنگ کتــاب و کتابخوانی اهمیــت زیادی داده 
می شــود کــه در این راســتا  احــداث 3کتابخانه 
بزرگ مقیاس در فرهنگســرای حکمــت در غرب، 
شــهروند در شــرق و بهمن بیگی در جنوب شیراز 
طی تعامل بــا اداره کل کتابخانه های عمومی  فارس 
در دســتور اجرا قرار گرفت تا خدمات ارزان قیمت 

به شهروندان ارائه شود.
رئیــس ســازمان فرهنگــی، اجتماعی و ورزشــی 
شهرداری شــیراز با مهم خواندن موضوع نمادهای 
شــهری فرهنگی ادامه داد: کلان شهر شیراز باید به 
المان شــعر، کتاب، ادبیات و صنایع دســتی مزین 

شود و این مهم به صورت جدی دنبال می شود.

چوبینی همچنین از حمایت شــهرداری شــیراز از 
کتابخانه مشــارکتی برای ارتقــای فضای فیزیکی 
کتابخانــه به عنوان یک کار بــزرگ فرهنگی برای 

مردم فرهنگ دوست شیراز یاد کرد. 
  راه اندازی تورهای تخصصی کتابخانه گردی

تخصصــی تورهــای  راه انــدازی  از   چوبینــی 
کتابخانه گردی در شــیراز خبــر داد و عنوان کرد: 
شــهروندان می توانند از کتابخانه های شاخص این 

کلانشهر بازدید کنند.
وی بــا بیان اینکــه هرماه آئیــن رونمایی از کتاب 
در حوزه هــای محتلــف داریم، خاطرنشــان کرد: 
کتابخانه های مشــارکتی توسط شهرداری حمایت 

می شوند که در این راستا شاهد ارتقای جدی سرانه 
کتابخانه ای هستیم.

معاون شهردار شیراز معتقد است استقبال خوبی از 
کتابخانه  های مشارکتی خواهد شد،  چراکه مدیرکل 
 کتابخانه های عمومی فارس در راســتای هم افزایی 
و جلوگیــری از مــوازی کاری و همســو کــردن 
ظرفیت ها، منابع و امکانات با دستگاه های فرهنگی 
بدون حاشــیه برای ارتقای فرهنگ عمومی شــهر 

تلاش می کند.

  کتابخانه سیار و اتوبوس کتاب راه اندازی خواهد 
شد

چوبینــی عنوان کرد: برای مناطــق کمتربرخوردار 
شــهر که دسترســی کمی  به کتابخانــه دارند نیز 
کتابخانه ســیار و اتوبوس کتــاب راه اندازی خواهد 

شد.
وی درخصــوص پرداخــت ســهم نیــم درصدی 
شهرداری شیراز به کتابخانه های عمومی  هم گفت: 
این مهم نســبت به ادوار گذشته تفاوت معناداری 

پیدا کرده است.
رئیــس ســازمان فرهنگــی، اجتماعی و ورزشــی 
شهرداری شــیراز  در خاتمه سخنانش درخصوص 

چگونگی حمایت از ســازمان های مردم نهاد حوزه 
گلســتان خوانی  شــاهنامه خوانی،  گفــت:  کتاب، 
و حافظ خوانــی توســط فعــالان حــوزه کتاب در 
ســازمان های مردم نهــاد و در فرهنگســراها رخ 
می دهد. در عین حــال کارگروه تصویب طرح های 
فرهنگــی داریم که بــا مهندســی ارزش طرح ها 
بررسی می شــوند و در صورت اثربخشی، شهرداری 
حمایت می کند. او همچنیــن تصریح کرد: یکی از 
راهبردهای شهرداری در حوزه فرهنگی و اجتماعی، 

شیراز شهر دوستدار خانواده است که با این راهبرد 
فضای خاص فرهنگی برای مــادران و کودکان در 

فرهنگسراها احداث می گردد.
  افزایش 9/6درصــدی زیربنای کتابخانه های 

استان
مدیــرکل کتابخانه هــای عمومــی  فــارس نیز در 
ایــن نشســت از افزایــش 9/6درصــدی زیربنای 
کتابخانه های اســتان، ۴۲درصدی شهرستان شیراز 

و ۲۲درصدی کلانشهر شیراز خبر داد.
محمدحســین فیروزی افزود: مــا موظف به ارتقاء 
و ایجــاد بســتر کتابخانه های عمومی  هســتیم و 

مهمترین رکن این مهم را کتابدار می دانیم.

به همین دلیل در پروژه های جدید همکاران باسابقه 
و حرفه ای آغاز به کار خواهند کرد و همکاران جدید 

هم از متخصصین این حوزه هستند.
فیروزی اظهارداشــت: از هفته کتاب سال گذشته 
تاکنون تلاش شــد تا کتابخانه های مشــارکتی در 
عمل اجرایی شــوند نه اینکه در حد یک پوســتر و 
نمایش باقی بمانند.وی بر این باور اســت که کنار 
گذاشــتن حس مالکیت از اماکن، مهمترین کاری 

بود که طی تعامل با شهرداری شیراز انجام شد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی  فارس افزود: پس از 
افتتاح کتابخانه شــهید دستغیب در اردیبهشت ماه 
امسال، همه ظرفیت ها را پای کار آوردیم و در این 
راســتا تمدید 9 کتابخانه عمومی، انعقاد تفاهم نامه 
برای ســاخت 9 کتابخانــه مشــارکتی جدید در 
فرهنگســراهای دیگر و پیش بینی ایجاد 3کتابخانه 
بزرگ و 3کتابخانه سیار در دستور کار قرار گرفت.

به گفته فیروزی، این پروژه ها با توسعه خدمات مبنا 
در دستور اجرا قرار گرفتند و از بخش های متنوعی 
از جمله ســالن های عمومی  و پژوهشگران، کودک 
 و بازی، کار اشــتراکی، مخزن، نشریات، جست وجو 
مبتنــی بر وب، نوجــوان، ســاختکده و تالار علم 

تشکیل شده اند.

وی بــا بیان اینکه تنوع خدمــات پروژه های جدید 
فراوان اســت، اضافــه کرد: تلاش شــده تا عناصر 
هویتی شــهر از جمله هنرهایی که در شیراز وجود 

دارد در طراحی فضاها دیده شوند.
فیروزی برگــزاری لیگ »کتاب شــو« با محوریت 
اشتراک گذاری کتاب بین نوجوانان، جشنواره کتاب 
برای رســانه و شب ویژه نویسندگان شیراز را هم از 

رویدادهای آتی اداره کل متبوع دانست.
وی اضافه کرد: یک کتابخانه ســیار در شیراز داریم 

که در جنوب شــهر خدمات ارائه می کند که مقرر 
شــده 3 اتوبوس شــهرداری در اختیار ما قرار دهد 
که نخستین آن به زودی به ارائه خدمات می پردازد.
مدیرکل کتابخانه هــای عمومی  فارس همچنین به 
ســهم نیم درصدی کتابخانه ها از درآمد شهرداری 
شیراز اشــاره کرد و گفت: امســال نسبت به سال 
گذشته ۵درصد رشد در دریافت این سهم داشتیم 
و خوشبختانه اختلافی در این خصوص با شهرداری 

شیراز نداریم.
فیروزی با بیان اینکه مهمترین سرمایه کتابخانه ها، 
کتابداران هســتند، تأکید کرد: فیزیک کتابخانه و 
بودن کتاب به تنهایی به گسترش کتابخوانی کمک 
نمی کند و نقش کتابدار نقش مهم و کلیدی است.

مدیــرکل کتابخانه های عمومی  فــارس در خاتمه 
ســخنانش یــادآور شــد: اگرچه کتابخانه شــهید 
دســتغیب در بافت قدیم واقع شــده و دسترســی 
 مردم به آن سخت است و پارکینگ ندارد اما امروز
۵ هزار نفر عضــو فعــال دارد، بنابراین پیش بینی 
مــا ایــن اســت کــه کتابخانه هایی که بــه زودی 
با اســتقبال بــالای مردم   راه انــدازی می شــوند 

مواجه شوند.
وی درخصوص میزان همــکاری آموزش و پرورش 
استان فارس گفت: با وجود آنکه حدود یک میلیون 
نفر دانش آموز در اســتان داریم، آموزش و پرورش 
تنها دســتگاهی است که هیچ همکاری مشترکی با 
ما در زمینه تجهیز کتابخانه یا اســتفاده از کتابدار 

در مدارس ندارد. 
مدیرکل کتابخانه های عمومی  فارس افزود: آموزش 
و پرورش پســت کتابدار را حذف کرده و کتابداران 

مدارس امروز معلم شده اند. 
فیروزی همچنین یادآور شــد: هیچ آمار دقیقی از 
سرانه مطالعه نداریم و هر شخصی عددی را مطرح 

می کند.  
مدیرکل کتابخانــه درباره آخرین وضعیت کتابخانه 
مرکزی شــیراز و روند احــداث آن گفت: طراحی 
مجدد احداث ساختمان با همکاری راه و شهرسازی 
انجام شــده اما هنوز ابلاغ منابــع دولتی آن برای 

احداث صورت نگرفته است.
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 اســتفاده از ظرفیت مجمع خیّران دانش آموزان 
بازمانده از تحصیل و احداث هنرســتان امتیاز با 
ظرفیت هــزار دانش آموز و اســتفاده از ظرفیت 
فضــای گردشــگری و تاریخی بــرای افزایش 
نشاط آفرینی دانش آموزان از جمله موارد مطرح 
شــده در نشســت خبری  مدیــرکل آموزش و 
پرورش فارس و رئیس بسیج دانش آموزی استان  

در نشست خبری خود با خبرنگاران بود.
قاســمی با بیان ایــن مطلب که خــلاق بودن  
فاکتور برنامه ریزی هفته بســیج دانش آموزی در 
استان فارس اســت، عنوان کرد: برگزاری برنامه 
متنوع از جمله مسابقه 6ســاحت، اجرای طرح 
تا بی نهایت برای3۰مهــارت دانش آموزان، طرح 
یــک روز با حــرم مطهر شــاهچراغ)ع( و طرح 
لیگ جــت، عمده برنامه ها بــا محوریت حضور 
خودجوش دانش آموزان در گرامیداشــت هفته 

بسیج دانش آموزی است.
 مدیــرکل آمــوزش وپــرورش اســتان فارس 
همچنین بــا تأکید بر امیدآفرینی و نشــاط در 
بیــن دانش آمــوزان از موضوع حضــور آنها در 
حافظیه و ســایر اماکن گردشگری  شهر شیراز 
برای گرامیداشــت هفته بسیج  استقبال کرد و 
گفــت: این موضوع در کمیته هــای برنامه ریزی 
مطرح می شود تا برای اجرای بهتر آن موارد نظر 

پیش بینی شود.
قاســمی در بخش دیگــری از این جلســه در 
پاســخ به پرسشــی درباره تأمین نیاز مدارس و 
کلاس هــای درس برای دانش آمــوزان متقاضی 
تحصیل به هنرســتان گفت: درصــد هدایت و 

علاقمندی دانش آموزان به تحصیل در رشته های 
هنرســتان  در استان فارس به ۴۵درصد رسیده 
کــه  این افزایش متقاضــی نیازمند کلاس های 

درس جدید است. 
 مدیــرکل آمــوزش و پرورش فــارس از افتتاح 
هنرستان امتیاز در دهه فجر با ظرفیت  تحصیل 
هزار دانش آموز خبر داد و گفت: شهرستان شیراز 
نیازمند 6هنرستان  است که برای پاسخگویی به 
این نیاز هنرستان های با ظرفیت متفاوت در حال 

احداث است.  
قاسمی همچنین از احداث هنرستان ها با توجه 
بــه  ظرفیت های منطقه ای هر شهرســتان در 
ســطح اســتان فارس خبر داد و گفت: به عنوان 
نمونه در شهرهای شمالی استان به دلیل وجود 
معادن ســنگ اولویت هنرســتان مرتبط با این 

ظرفیت و برخوداری دانش آموزان علاقمند برای 
تحصیل در این رشته ها است. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان فارس همچنین 
با اشاره به دانش آموزان بازمانده از تحصیل اتباع 
خارجی گفت: بــه دلیل عدم اســکان اتباع در 
منطقه8 شهرداری شیراز و تعطیلی این مدارس، 
دانش آمــوزان که در ابتدای مهر نتوانســتند در 
مدارس جایگزین ثبت نام کنند با توجه به در نظر 

گرفتن موارد قانونی ثبت نام می شوند.  
قاسمی همچنین از اجرای طرح مجمع خیّرین، 
برای بازگشــت دانش آموزان بازمانده از  تحصیل  
به مدارس در سطح استان فارس برای اولین بار 
خبر داد و گفت: این مجمع با شناسایی علل ترک 
تحصیل دانش آموزان نســبت به رفع مشکلات و 

بازگشت آنها به مدارس گام بر می دارند.

  برگزارش بیش از 2200 عنوان برنامه هفته 
بسیج دانش آموزی 

رئیس ســازمان بســیج دانش آمــوزی فارس از 
برگزاری بیش از۲۲۰۰ عنوان برنامه در مدارس 
اســتان به مناسبت هفته بســیج دانش آموزی 
خبر داد. کاظم اسماعیل شــعار بــا بیان اینکه 
هویــت بســیج دانش آموزی اجرای بخشــی از 
اقدامات فرهنگی آموزش و پرورش با مشــارکت 
دانش آموزان در مدارس اســت، گفت: دشمنان 
نظــام اســلامی، راه مقابله با انقــلاب را مبارزه 
فرهنگی می دانند و بدین منظور چشم طمع به 

آینده سازان کشور دوخته اند. 
رئیس سازمان بسیج دانش آموزی استان فارس 
گفت: یکی از بهترین راهکار ها در مواجهه با آنها 
و با سبک زندگی سکولار غربی، تربیت نیرو های 
جوان متعهد و ارائه الگویی مناســب برای ترویج 

فرهنگ اسلامی است.
اسماعیل شعار رویکرد دانش آموزان بسیجی را بر 
محور تشــکیلات و تربیتی دانست و گفت: بیش 
از۲ هزارو ۲۰۰ عنوان برنامه در مدارس استان در 

هفته بسیج دانش آموزی برگزار می شود.
رئیس سازمان بسیج دانش آموزی استان فارس 
گفــت: اولیــن برنامه ایــن هفته اعــزام روزانه 
بیش از ۲هزار نفر از دانش آموزان به نمایشــگاه 
اقتــدار در دومین کنگره ملی 1۵هزار شــهید 
دانش آمــوز اســتان در نمایشــگاه بین المللی 
شــهرک گلســتان شــیراز است. اســماعیلی 
شــعار با بیان اینکه همایش نســل ســلیمانی 
 ویــژه دانش آموزان بســیجی در 9۰ مدرســه 
در اســتان انجام می شــود، اضافه کــرد: دراین 

هفتــه تجلیل از دانش آموزان نخبه بســیجی را 
نیزخواهیم داشت.

رئیس سازمان بسیج دانش آموزی استان فارس 
از برگــزاری پویش دانش آمــوزی تحت عنوان 
»جاسوس خانه« در مدارس استان فارس خبرداد 
و ادامه داد: دراین پویش دانش آموزان با اســناد 

لانه جاسوسی آمریکا آشنا می شوند.
اسماعلیلی شــعار دیگر برنامه های این هفته را 
راه اندازی یک پویــش جهادتبیینی عنوان کرد 
و گفت: دراین پویش تقریباً 1۰ سؤال تشریحی 
طراحی شده و دانش آموزان یک سؤال را انتخاب 
کرده و پاســخ را می فرستند و ما از این جواب ها 

کتابچه ای را طراحی می کنیم.
وی از برگــزاری پویــش چفیه های بهشــتی در 
مدارس به خصوص مدارس غیرانتفاعی خبر داد 
و گفت: از مهرماه سال جاری یادواره های شهدای 
دانش آموز در هر کلاســی برگزار شد و می شود و 
یادواره های مدارس را با عنوان مدرسه شهیدپرور 
یاد می کنیم. اســماعیل شعار با اشــاره به اینکه 
رویداد ملی روایت نو در مدارس برگزار می شــود، 
ادامه داد: دانش آموزان راوی نمایشگاه های برگزار 
شده در مدارس می شوند و ما به دنبال این هستیم 

که تبیین گر در مدارس تقویت شود. 
رئیس سازمان بســیج دانش آموزی استان فارس 
از برگــزاری برنامه حرم تا حــرم خبرداد و گفت: 
برنامه های پیــاده روی خانوادگی دانش آموزان در 

شهرستان ها برگزار می شود. 
اسماعیل شــعار به دیگر برنامه های این هفته نیز 
اشــاره کرد و گفت: اکران فیلم های منتخب روز 

در بیش از هزار مدرسه استان را خواهیم داشت.

»رسم امانت« عنوان تازه ترین نماهنگ تولیدی گروه هنری 
طاها لارستان اســت که به کارگردانی محمد اسفندیاری و 
تهیه کنندگی احســان تابنده به زودی از رســانه ملی پخش 
خواهد شــد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد فارس نیز رسم امانت 
را پیش کشــی به همه علاقه مندان حضرت احمدابن موسی 
شــاهچراغ)ع( و گرامیداشــت یاد و خاطره شهیدان حادثه 

تروریســتی حرم ایشان دانســت. حمیدرضا قانعی با اشاره 
به اینکه، بیان هنری برخی مفاهیم و فضیلت ها کار بســیار 
دشواری اســت و نیازمند ظرافت و دقت نظر ویژه می باشد، 
گفــت: هنر در مفهوم غایــی خود میل بــه فضیلت دارد و 
هنرمندان در زمــره با فضیلت ترین افراد جامعه محســوب 
می شوند و شعر و سرود و نماهنگ نیز این روزها از طرفداران 
ویژه ای برخوردار اســت و بیان برخی فضائل در این شکل و 

سیاق هنری جایگاهی مناسب و درخور یافته است.
وی افــزود: حضرت احمدابن موســی شــاهچراغ)ع( مبداء 
بسیاری از فضائل و نیکی ها و خیرات در شهر شیراز و استان 
سربلند فارس هستند و گروه های مختلف هنری به بهانه های 

مختلف به محضر ایشان عرض ارادت داشته اند و دارند.
 در سال گذشته یکی از القاب ایشان دستمایه تولید یک اثر 
هنری، یک نماهنگ جذاب جهت معرفی بیشتر ایشان شد، 
که در شــب های آینده از شبکه های مختلف تلوزیونی پخش 
خواهد شــد. دبیر شــورای فرهنگ عمومی  استان می گوید: 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اســلامی فارس نیز نقش کوچکی 
در تولید این اثر هنری فاخر به عهده داشــت و مجموعه ها و 
افراد مختلفی بــرای تولید این نماهنگ همکاری و همراهی 
داشــتند، از همه این عزیزان کمال تشکر را دارم و بصورت 
ویژه از گروه سرود طاها شهرستان لارستان و سرپرست این 

گروه احسان تابنده قدردانی می نمایم.

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان فارس خاطر نشان 
کرد: رسم امانت پیشکشــی به همه علاقه مندان به حضرت 
احمدابن موســی شــاهچراغ)ع( و گرامیداشت یاد و خاطره 

شهیدان حادثه تروریستی حرم ایشان است.
  نماهنگی بر اساس واقعیت تاریخی در قالب درام اجتماعی

تابنــده اظهار داشــت: این نماهنگ بر اســاس یک واقعیت 
تاریخــی در قالب یک درام اجتماعی روایتی را خلق می کند 
که در قصه آن سعی شــده به مخاطبانش یادآوری کند که 
امین بودن در چیزهای کوچک، کار بزرگی اســت که در هر 
زمان و موقعیت اجتماعی می تواند این رســم امانت داری به 

زیبایی جلوه کند.

مجمع خیرّان به کمک دانش آموزان بازمانده از تحصیل در فارس آمدند؛

بازماندگان در راه بازگشت

مدیرکل فرهنگ و ارشاد فارس عنوان کرد: 

»رسم امانت«، پیش کشی به شهیدان حادثه تروریستی شاهچراغ)ع(

فصل رویش دوستداران یار مهربان 
در نشست مشترک معاون شهردار شیراز و مدیرکل کتابخانه های استان فارس مطرح شد؛

 
مدیرکل کتابخانه های عمومی  استان فارس خبر داد:

افزایش 9/6درصدی زیربنای 
کتابخانه های استان

 معاون شهردار شیراز خبر داد:

راه اندازی کتابخانه سیار و اتوبوس کتاب 
در مناطق کمتربرخوردار

افتتاح 3کتابخانه بزرگ مقیاس شهری 

س : طاهره حیاتی
عک
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آسیایغربی

رسانههایعبریگزارشدادند؛
نگرانیصهیونیستهاازپاسخایران

مهر-رســانه های صهیونیستی ابراز نگرانی کرد که این احتمال 
می رود که ایران در واکنش به حملات رژیم صهیونیستی صدها 
موشــک بالستیک به سمت اراضی اشــغالی شلیک کند. این در 
حالی اســت که اختلافات میان بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
و یوآف گالانت، وزیر جنگ این رژیم بالا گرفته اســت. رسانه های صهیونیستی به 
نقل از برخی منابع آگاه گزارش دادند که رژیم صهیونیستی خواهان پایان دادن به 

درگیری مستقیم با ایران است.
در همین حال، کانال ۱۴ صهیونیســتی از برآوردهای اطلاعاتی رژیم صهیونیستی 
خبــر داد که ایــران به دنبال پاســخگویی به حمله اخیر این رژیم اســت و رژیم 

صهیونیستی نیز خود را برای این واکنش آماده می کند.
پس از حمله در ایران، وزیر امور خارجه اعلام کرد که تهران عصر جمعه نشانه هایی 

از احتمال حمله رژیم صهیونیستی دریافت کرده است.
آیت ا... خامنه ای، رهبر انقلاب اسلامی، این حمله را اقدامی شرورانه توصیف کرد و 
اعلام کرد که مقامات نحوه نشان دادن اراده و قدرت ملت را مشخص خواهند کرد 

و رژیم صهیونیستی باید اشتباه محاسباتی خود را اصلاح کند.
در همیــن حال، عباس عراقچــی، وزیر امور خارجه، از آنتونیــو گوترش، دبیرکل 

سازمان ملل متحد، درخواست برگزاری جلسه اضطراری شورای امنیت کرد.
مســعود پزشکیان، رئیس جمهور ایران، نیز اعلام کرد که ایران »پاسخی مناسب به 

تجاوز رژیم صهیونیستی به خاک مان خواهد داد.«
اما لوید آستین، وزیر دفاع آمریکا، به سرعت به ایران هشدار داد که به این حملات 

پاسخ ندهد و اظهار کرد که این پاسخ نباید باعث تداوم تبادل حملات شود.
هرتســی هالوی، رئیس ستاد ارتش رژیم صهیونیستی، مدعی شد که حمله ارتش 
به ایران به سیســتم های استراتژیک این کشور آسیب رسانده و رژیم صهیونیستی 

تنها بخشی از توان نظامی خود را به کار گرفته است.
بنیامین نتانیاهو نیز ادعا کرد که این حمله دقیق بوده و به تمامی اهداف مورد نظر 
دست یافته است. این اظهارات ساعاتی پیش از جلسه کابینه برای بررسی احتمال 

واکنش ایران به این حمله مطرح شد.
روزنامــه یدیعوت آحارونــوت نیز گزارش داد که یوآف گالانــت، وزیر جنگ رژیم 
صهیونیســتی، اندکی پیش از حمله به ایران، انتقادات شدیدی نسبت به بنیامین 
نتانیاهو و برخی وزرای کابینه مطرح کرده و در پیامی به آنها گفته که »این جنگ 

بدون جهت مشخصی به پیش می رود.«
دفتر نتانیاهو در پاسخ به این انتقادات اعلام کرد که پیام گالانت بسیار گیج کننده 
است و تنها یک جهت مشخص وجود دارد و آن هم اهداف جنگی است که از سوی 

کابینه تعیین شده است.

مقامفلسطینی؛خواستارعضویتکاملدر
سازمانمللهستیم

فارس- محمود الهباش، مشاور رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین گفت که 
رژیم صهیونیستی از مهمات ممنوعه فسفری در حملات به غزه استفاده می کند. 
مشاور رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین بر تداوم درخواست عضویت کامل 
در ســازمان ملل تأکید کرد. الهباش گفت که تشــکیلات خودگردان فلسطین 
علی رغم مخالفت آمریکا، به درخواســت عضویت کامل در ســازمان ملل ادامه 
خواهد داد. وی در این باره توضیح داد: »علی رغم تمام موانع ایجاد شــده توسط 
آمریکا، فلســطین همچنان به دنبال عضویت کامل در ســازمان ملل به عنوان 
یک کشور است. مشــاور محمود عباس اظهار داشت که تشکیلات خودگردان 
فلسطین همچنین به دنبال به رسمیت شناختن کشور فلسطین توسط تعدادی 
از کشــورهای اروپایی خواهد بود. الهباش در ادامه به ریانووستی گفت که رژیم 
موقت تروریست صهیونیستی از مهمات ممنوعه فسفری در حملات به نوار غزه 
اســتفاده می کند. وی در این باره اظهار داشــت که شواهد و اطلاعات مستندی 
ارائه شــد که اقدامات اسرائیل و نقض حقوق بشر، جنایات جنگی و نسل کشی 
در نوار غزه از جمله استفاده از سلاح های ممنوعه بین المللی شامل فسفر سفید 
را تأیید می کند. ریانووســتی به نقل از این مقام فلســطینی نوشت: »میلیون ها 
نفر شــاهد اســتفاده اسرائیل از فسفر ســفید در جنگ های متعدد در نوار غزه 
بوده اند و خســارت های ناشی از آن بر اســاس قوانین بین المللی مستند شده 
و به دیوان بین المللی دادگســتری ارائه شــده است«.الهباش در ادامه گفت که 
تشکیلات خودگردان فلســطین آماده است تا به تخلیه شهروندان روس از نوار 

غزه کمک کند.

اتحادیهاروپافرستادهویژهبرایسوریهمنصوبمیکند
ایسنا- پالتیکو به قول از ســندی غیــر رسمی از کمیسیون اروپا گزارش کرد، 

اتحادیه اروپا قصد دارد تا یک فرستاده ویژه برای سوریه منصوب کند.
 این پایگاه خبری همچنین گزارش کرد که این انتصاب بدون عادی سازی روابط 
اتحادیه اروپا با دولت بشار اسد، رئیس جمهور سوریه صورت می گیرد.اوایل اکتبر 
سال جاری میلادی، پالتیکو گزارش کرده بود که چند کشور عضو اتحادیه اروپا 
از جمله اتریش و ایتالیا به دنبال عادی ســازی روابط با سوریه با هدف تسهیل 
روند اخراج مهاجران هســتند. در این سند غیررسمی همچنین آمده که تغییر 
شرایط و اقدامات برنامه ریزی شده قطعی شاید به برقراری تماس های بیشتری 
با سوریه نیازمند باشد. در ادامه این سند خاطرنشان شده که نمایندگان اتحادیه 
اروپا ممکن اســت با رعایت »خطوط قرمز« که تعامل با دولت اســد را ممنوع 

می کند، مذاکرات فنی محلی با افراد غیر تحریمی داشته باشند.
ســوریه از زمان آغاز درگیری ها در این کشور در سال ۲۰۱۱ تحت تحریم های 
ایالات متحده، اتحادیه اروپا و تعدادی از کشورها بوده است. تحریم های آمریکا 
شــامل تحریم تســلیحاتی بوده و اشــخاص ثالث را تحت تأثیر قرار می دهد. 
تحریم های ثانویه ایالات متحده تا ســال ۲۰۲۰ محدود بود که قانون سزار که 
توسط رئیس جمهور وقت ایالات متحده دونالد ترامپ در سال ۲۰۱۹ امضا شد، 

اجرایی شده است.

شکایتبغدادبهشورایامنیتدرپینقضحریمهوایی
عراقتوسطاسرائیلبرایحملهبهایران

ایسنا- عراق رسماً یادداشت اعتراضی را به دبیرکل سازمان ملل و شورای امنیت 
ســازمان ملل متحد تسلیم کرد که شامل محکومیت نقض آشکار حریم هوایی و 
حاکمیت عراق توسط رژیم صهیونیستی و استفاده از حریم هوایی این کشور برای 

اجرای تجاوز به جمهوری اسلامی ایران بود.
باسم العوادی، سخنگوی دولت عراق اعلام کرد که عراق رسما یادداشت اعتراضی 
را به دبیرکل ســازمان ملل و شورای امنیت ارائه کرده است که شامل محکومیت 

نقض آشکار حریم هوایی این کشور توسط هواپیماهای رژیم صهیونیستی است.
نخســت وزیر عراق همچنین به وزارت امور خارجه دستور داد تا با توجه به مفاد 
توافقنامه چارچوب راهبردی دوجانبه و تعهد ایالات متحده به امنیت و حاکمیت 

عراق، در خصوص این تخلف با طرف آمریکایی ارتباط برقرار کند.
در این یادداشت اعتراضی آمده است: دولت عراق بر تعهد قاطع خود به حاکمیت، 
اســتقلال و قداست ارضی عراق تأکید می کند و در سطوح مختلف برای مقابله با 
ایــن نقض ها تلاش خواهد کرد تا اجازه ندهد از حریم هوایی یا خاک عراق برای 
حمله به دیگر کشــورها، به ویژه کشورهای همســایه استفاده شود زیراکه عراق 
دارای روابط محترمانه و منافع مشــترک اســت. طبق این یادداشت، این موضع 
بیانگر تمایل عراق به پیروی از سیاست حفظ ثبات در منطقه، از طریق جلوگیری 
از هرگونه سوءاستفاده از سرزمین های خود در درگیری های منطقه ای و حمایت 

این کشور از حل و فصل اختلافات از طریق گفت وگو و درک متقابل است.

مسئولسیاستخارجیاتحادیهاروپا:

بایدازتمامکانالهایارتباطیبرایکاهشتنشمیانایرانو
اسرائیلاستفادهکرد

ایرنا- جوسپ بورل، مسئول سیاست 
بدون محکوم  اروپــا  اتحادیه  خارجی 
رژیم صهیونیســتی  تجــاوز  کــردن 
علیه ایــران، برلزوم اســتفاده از تمام 
کانال های ارتباطی برای کاهش تنش 

میان دو طرف تأکید کرد.
جوســپ بورل کــه روز گذشــته در 
مدیترانه  اتحادیــه  منطقه ای  اجلاس 
در شــهر بارسلونا اســپانیا سخنرانی 
می کرد، ادعا کرد: حمله تلافی جویانه 
رژیم اســرائیل علیه ایران، آنچنان که 
ارتش اســرائیل تائیدکرد، در بحبوحه 

تنش های فزاینده منطقه ای رخ داد.
وی در جمــع دیپلمات هــای ارشــد 
کشورهای شــرکت کننده، استفاده از 
»تمام کانال های ارتباطی برای کاهش 
تنش هــا و کمک بــه تنش زدایی« را 

امری حیاتی توصیف کرد.
روابط عمومی قــرارگاه پدافند هوایی 
کشور ســاعات اولیه روز شنبه پنجم 
آبــان ۱۴۰۳ در اطلاعیه ای اعلام کرد 
که ســامانه یکپارچــه پدافند هوایی، 
هجــوم رژیم صهیونیســتی به نقاطی 
از مراکز نظامی در اســتان های تهران، 
ایــلام را رهگیــری و  خوزســتان و 
مقابله موفق کــرد. دولت های اروپایی 
بدون محکوم کــردن اقدامات عمدی 
و تجاوزکارانــه ایــن رژیم خواســتار 
ایران شده اند.  از سوی  خویشتن داری 
ســران کشــورهای انگلیس و آلمان 
شنبه گذشــته به ایران توصیه کردند 
که به رژیم صهیونیستی حمله نکند و 
نبیلا مسرلی، سخنگوی سرویس اقدام 

خارجی اتحادیه اروپا هم در بیانیه ای 
گفت که این اتحادیه از »همه طرف ها 
می خواهد که حداکثر خویشتنداری را 
برای جلوگیری از تشــدید تنش های 
غیرقابل کنتــرل، که به نفع هیچ کس 

نیست، نشان دهند.«
جمهوری اســلامی ایران نیــز با بیان 
اینکــه حق ذاتی خود را برای پاســخ 
قانونــی و مشــروع به ایــن حملات 
مقتضــی  زمــان  در  جنایت کارانــه، 
برگزاری  درخواست  می دارد،  محفوظ 
نشست فوری شورای امنیت را مطرح 
کرده اســت. بــورل در بخش دیگری 
از ســخنان خود گفت: ما آگاهیم که 
جنگ چطور به لبنان کشــیده شــده 
باختری، خشــونت های  کرانــه  در  و 
دامنه جنگ  باعث گســترش  مرگبار 
شــده اســت. ما می دانیم کــه حلقه 
حملات تلافی جویانــه کل منطقه، به 
ویژه لبنان را گرفتار کرده اســت. وی 

افزود: اتحادیه اروپا بر همین اســاس 
آتش بس  فوری در سراســر خط آبی 
)مــرز فلســطین اشــغالی و لبنان( و 
امنیت  شــورای  قطعنامه های  اجرای 

سازمان ملل متحد را خواستار است.
اتحادیه  خارجی  سیاســت  مســئول 
اروپا تصریح کــرد: اصلی ترین نگرانی 
ما اوضاع وخیم در شــمال غزه است. 
وخامت اوضاع در این منطقه، بدترین 
بحران بشــری از زمان جنگ جهانی 
دوم به شمار می رود و نحوه ای که این 
جنگ بر غیرنظامیان اثر گذاشته است 
مایه نگرانی جدی و ســئوالات زیادی 
را ایجاد کرده اســت. وی افزود: تمام 
درباره  متحد  ملل  ســازمان  نهادهای 
اوضاع در این منطقه هشدار می دهند؛ 
ما باید فراتر از ابراز نگرانی، عمل کنیم 
و فشار بیشــتری را برای توقف اوضاع 
فاجعه بــار اعمال کنیم. بــورل با بیان 
این ادعــا که برای رســیدن به صلح 

باید راه حل موسوم به دو دولتی اجرا 
شود مدعی شد: واژه کلیدی در اینجا 
اجرای راه حل دو دولتی اســت. باید 
از بسنده کردن به لفظ حمایت دست 
برداریم و وارد مرحله عمل شــویم تا 
ایــن راه حل اجرا شــود. این درحالی 
اســت که رژیم صهیونیستی، از هفتم 
اکتبــر ۲۰۲۳ )۱۵ مهر ۱۴۰۲( جنگ 
ویرانگری را علیه ســاکنان نوار غزه به 
راه انداخته اســت که بر اثر آن، افزون 
بر ویرانی های عظیم و قحطی مرگبار، 
بیش از هزاران فلســطینی که بیشتر 
آنها زن و کودک هســتند، شــهید و 
زخمی شده اند. این رژیم طی نزدیک 
به سه هفته گذشــته، شمال نوار غزه 
را محاصره کرده و با اجرای سیاســت 
قحطی و گرســنگی دادن همزمان با 
بمباران منطقه درصدد است تا ساکنان 
آن را ناگزیر به کوچ از شمال نوار غزه 
کند.اشغالگران طی این مدت مرتکب 
ده ها جنایت در مدارس، بیمارستان ها 
و مراکز استقرار آوارگان در شمال غزه 
شده اند و ماحصل آن شهادت و زخمی 

شدن هزاران فلسطینی بوده است.
 رژیم صهیونیســتی بــا تحقیر جامعه

گرفتــن  نادیــده  و  بین المللــی 
قطعنامه های شــورای امنیت سازمان 
ملل متحد برای توقــف فوری جنگ 
و دســتورات دیــوان بیــن المللــی 
جلوگیری  ضرورت  درباره  دادگستری 
از نسل کشــی و بهبود وضعیت فاجعه 
بار انسانی در غزه همچنان به جنایات 

خود در این منطقه ادامه می دهد. واکنشچینبهاقداممتجاوزانهرژیمصهیونیستی
علیهایران

ایسنا- لین جیان، سخنگوی وزارت امور خارجه چین در واکنش 
به اقدام متجاوزانه اخیر رژیم صهیونیســتی علیه ایران، گفت پکن 

مخالف نقض حاکمیت ملی کشورهاست.
ســخنگوی وزارت امور خارجه چین در پاســخ به ســؤالی درباره حمله متجاوزانه 
رژیم صهیونیستی علیه ایران در بامداد شنبه گذشته، گفت که چین مخالف نقض 
حاکمیت ملی و امنیت دیگر کشورها و متوسل شدن مدام به زور و شدت عمل است. 
رســانه های چینی گزارش دادند که لین در این باره گفت: وضعیت فعلی غرب آسیا 
به شدت متشنج است و طرفین ذی نفع باید از بالا بردن خطرات امنیتی در منطقه 
خــودداری کنند. او همچنین بیان کرد: برخی رخدادها، بار دیگر فوریت و ضرورت 
آتش بس و پایان دادن به جنگ را نشان داده اند. جامعه بین المللی، به ویژه قدرت های 
 بانفوذ، باید نقش ســازنده ای ایفا کرده و شــرایط لازم را بــرای کاهش تنش های
 منطقــه ای ایفا کنند. واکنش چین در پی این مطرح می شــود که قرارگاه پدافند 
هوایی ایران بامداد شــنبه در بیانیه ای تصریح کرد که با وجود هشــدارهای قبلی 
مسئولین جمهوری اســلامی به رژیم جنایتکار و غیرقانونی صهیونیستی مبنی بر 
پرهیز از هرگونه اقــدام ماجراجویانه، این رژیم جعلی در اقدامی تنش زا، نقاطی از 
مراکز نظامی در اســتان های تهران، خوزســتان و ایلام را مورد هجوم قرار داده که 
ضمن رهگیری و مقابله موفق توسط ســامانه یکپارچه پدافند هوایی کشور با این 
اقدام تجاوزکارانه، آســیب های محدودی به برخی از نقاط وارد شــده که ابعاد این 
حادثه در دســت بررسی اســت.علاوه بر این، تجاوزات رژیم صهیونیستی در لبنان 
و نسل کشــی آن در غزه با زیر پا گذاشتن قطعنامه های شــورای امنیت و قوانین 

بین المللی به بهانه »دفاع از خود در برابر تروریسم« ادامه دارد.
مذاکرات آتش بس در غزه که پیشتر با میانجیگری قطر، آمریکا و مصر میان جنبش 

حماس و رژیم صهیونیستی انجام شد، بی نتیجه بوده است.
طی روزهای اخیر، منابع مطلع گفته اند که با ســفر روسای سیا و موساد به قطر و 
دیدار آن ها با نخســت وزیر این کشور، تلاش های دیپلماتیک برای آغاز دور جدید 

مذاکرات آتش بس در غزه در حال انجام شدن است.

اخبار کوتاه جهان

ایســنا-یک مقام حماس در واکنش به آغاز دور 
جدید مذاکرات آتش بس به میزبانی دوحه گفت که 

این جنبش منتظر نتایج این مذاکرات است.
 حســام بدران از اعضای ارشــد جنبش حماس در
این باره اظهار کرد: خواســته های ما روشــن و اعلام 
شده است و به شــرطی می توان به توافق رسید که 
نتانیاهو به آنچه توافق شــده است، متعهد باشد. در 
همین راســتا، یکی از رهبران جنبــش حماس به 
العربی الجدیــد گفت مقامات ایــن جنبش منتظر 
خروجی نشســت دوحه اســت و پس از آن بررسی 
می کند که آیا ایــن خروجی با دیدگاه حماس برای 

تکمیل یک معامله سازگار است یا خیر.
وی در این بــاره تصریح کرد: دیدگاه جنبش حماس 
در این زمینه ثابت و مبتنی بر ضرورت دستیابی به 
آتش بس فوری، پایان دادن به عملیات نسل کشــی، 
گرسنگی و آوارگی و اشغالگری و خروج کامل رژیم 
صهیونیســتی از کل قلمرو نوار غزه و امدادرسانی و 

بازسازی آن است.
وی گفت: حماس خواهان یک معامله شــرافتمندانه 
است که مورد توافق طرفین قرار گیرد و این موضوع 
زمانی توسط رهبری حماس بررسی خواهد شد که 
پیشنهاد منســجمی را دریافت کند و رژیم اشغالگر 
اســرائیل بدون هیــچ ابهامی بــا آن موافقت کند و 

ســپس رهبری حماس با دیگــر گروه های مقاومت 
موضع خود را درباره آن اعلام خواهد کرد.

یکی دیگر از رهبــران جنبش حماس در این باره به 
العربی الجدید اعلام کرد: ادعاهای اشغالگران مبنی 
بــر تغییر موضــع جنبش حماس پس از شــهادت 
یحیی الســنوار، رئیس دفتر سیاســی این جنبش 
صحبت افرادی است که نمی دانند چگونه در حماس 
تصمیم گیری می شــود. اصول حماس قبل و بعد از 
السنوار یکسان اســت و این جنبش همان مسیری 
را دنبال خواهــد کرد که ملت مــا و رهبران آن ها 
پیمودند. این منبع در خصــوص روند مذاکرات نیز 
گفــت: جنبش حماس به طــور مثبت با تلاش های 
میانجی ها اعم از مصری یا قطری برای دســتیابی به 
آتش بس در نوار غزه برخورد می کند. حماس دارای 
خطوط قرمزی اســت که طی دوره گذشته به تمام 

میانجی گران اطلاع داده شده است.
وی همچنین دســتیابی به توافق به دلیل کارشکنی 

رژیم صهیونیستی را بعید دانست.
این مقــام حماس در خصوص تلاش های آمریکا نیز 
تصریح کرد: آمریکا میانجی نیســت، بلکه شــریک 
اصلی و حامی همه این قتل عام هایی اســت که رژیم 
اشغالگر در طول بیش از یک سال در نوار غزه انجام 
داده اســت. این اظهارات پس از آن بیان شــد که 

سرلشکر حسن رشاد، رئیس سرویس اطلاعات مصر، 
برای شــرکت در دور جدید مذاکــرات درباره غزه و 
گفت وگو درباره چشــم انداز مصر برای برقراری یک 

»آتش بس بشردوستانه موقت« عازم دوحه شد.
حسن رشاد در قاهره با دیوید بارنیا، رئیس موساد و 

رونن بار، رئیس شاباک دیدار کرده بود.
رئیس موســاد نیز روز یکشــنبه به دوحه رفت تا با 
محمد بــن عبدالرحمــن آل ثانی، نخســت وزیر و 
وزیر امور خارجه قطر و ویلیام برنز، رئیس ســازمان 

اطلاعات مرکزی آمریکا )سیا( دیدار کند.
دور قبلــی مذاکــرات آتش بس کــه در دوحه و با 
میانجیگــری آمریکا، مصر و قطــر میان نمایندگان 
جنبش حماس و رژیم صهیونیستی انجام شد، طبق 
گفته منابع مطلع کشــورهای میانجی و حماس، به 
دلیل کارشــکنی های بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
ایــن رژیم در ایــن مذاکــرات به واســطه تعیین 
کردن شروط جدید و پاســخ ندادن به پیشنهادات 

میانجی ها، نتیجه ملموسی در پی نداشت.

حماس:

منتظر نتایج مذاکرات دوحه هستیم
آسیایغربی

آسیایشرقی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابررایشــماره14036031100100260۹مــورخ1403/0۷/12هیات
اولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهای
فاقدســندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز
ناحیه1تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمتورانعبدالیفرزند
باباخانبشمارهشناسنامه26163وکدملی1۷۵0۹88۹68صادرهاز
آغاجاریدرششــدانگیکبابخانهبهمساحت14۹/4۷مترمربع
پلاک۷38۷۹فرعیاز16۵2اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک۹۵۹
فرعیاز16۵2اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیراز
ناحیهیکخریداریازمالکســهمآقایحسنحقیقتبراساسکد
۹۷۷مجموعهبخشــنامههایثبتیمحرزگردیدهاست.لذابهمنظور

اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددر
صورتیکهاشخاصنســبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیک
ماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیم
نمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمــدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/08
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/23

892/م الف -محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140360311001002830مورخ1403/0۷/1۷هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایجانحســینشاهینفرزند
غلامحسینبشمارهشناسنامه3268وکدملی23۷1141240صادره
ازشیرازدرششــدانگیکبابخانهبهمساحت10۷/23مترمربع
پلاک۷3880فرعــیاز16۵2اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک
۵0۵فرعیاز16۵2اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملک
شــیرازناحیهیکخریداریازمالکسهممشاعیآقایشعباننجف
پورمحرزگردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت

بهفاصله1۵روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
سندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپس
ازاخذرسید،ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضای
مدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/08
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/23

89۳/م الف -محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

140360311001001۵38و140360311001001۵3۷و140360311001001۵3۹و شــماره رای برابــر
140360311001001۵01و140360311001001۵31و140360311001001۵32و140360311001001۵33و140360311001001۵41و
140360311001001۵42و140360311001001۵30مورخ1403/0۵/1۷هیاتاولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتی
اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1تصرفاتمالکانهبلامعارض
متقاضیخانمرویابهادریخشتیفرزندخسروبشــمارهشناسنامه23وکدملی۵4۷۹۹632۷۹صادرهازکنارتختهو
خانمفاطمهبهادریخشتیفرزندخسروبهشمارهشناسنامه23601۵32۵0وکدملی23601۵32۵0صادرهازکازرونو
خانمفریدهبهادریخشــتیفرزندخسروبهشمارهشناسنامه480وکدملی۵4۷۹6۷۵648صادرهازکنارتختهوخانم
ســهیلابهادریخشتیفرزندخسروبهشمارهشناسنامه481وکدملی۵4۷۹6۷۵6۵6صادرهازکنارتختهوخانممنور
بهادریخشــتیفرزندخسروبهشمارهشناسنامه482وکدملی۵4۷۹6۷۵664صادرهازخشتوکمارجوخانممریم
بهادریخشتیفرزندخسروبهشمارهشناسنامه۵4۷0036۷82وکدملی۵4۷0036۷82صادرهازخشتوکمارجوخانم
فرشتهبهادریخشتیفرزندخسروبهشمارهشناسنامه236013402۷وکدملی236013402۷صادرهازکازرونهریک
نسبتبهیکسیزدهمازسهامششدانگیکبابخانهباستثنابهایثمناعیانیششدانگوآقایمحمدبهادریخشتی
فرزندخســروبهشمارهشناسنامه1۹184وکدملی3۵2018620۹صادرهازبرازجانوآقایرضابهادریفرزندخسروبه
شــمارهشناسنامه1۹183وکدملی3۵201861۹۵صادرهازبرازجانوآقایعلیبهادریخشتیفرزندخسروبهشماره
شناسنامه۵۷۹وکدملی۵4۷۹6۷6644صادرهازکنارتختههریکنسبتبهدوسیزدهمازسهامششدانگیکباب
خانهباستثنابهایثمناعیانیششدانگبهمساحت264/11مترمربعپلاک۷3838فرعیاز16۵2اصلیمفروزومجزی
شــدهازپلاک8611فرعیاز16۵2اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالک
ســهممحمدرضااخلاقعالمومحمدترکمانمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله
1۵روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهاز
تاریختســلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکورو

عدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/0۷/23
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/08

869/م الف-محسن مظفری نیا، رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
ادارهکلراهداريوحملونقلجادهاياستانفارسدرنظرداردمناقصهعمومیزیرراازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولتبرگزارنمایدکلیهمراحلبرگزاریمناقصهو اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تاارائهپیشنهادمناقصهگرانوبازگشاییپاکتهاازطریقدرگاهسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irانجامخواهدشدولازماست
مناقصهگراندرصورتعدمعضویتقبلی،مراحلثبتنامدرسایتمذکورودریافتگواهیامضاءالکترونیکیراجهتشرکتدرمناقصهمحققسازند.

1(داشتنگواهیصلاحیتمعتبرمطابقبااسنادمناقصهالزامیمیباشد.
2(دریافتاسنادمناقصهمورخ1403/08/0۹بمدت)6(روزازطریقسامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(بهآدرسwww.setadiran.irامکانپذیرمیباشد.

3(آخرینمهلتبارگذاریمدارکوپیشنهادقیمت:آخرینمهلتبارگذاریمدارکبهصورتالکترونیکیدرسامانهستادتاپایانوقتاداريمورخ1403/08/26وتحویلنسخهفیزیکیآنبه
مناقصهگزاربارعایتمواردمندرجدراسنادمناقصهتاپایانوقتاداری1403/08/26ومحلآندبیرخانهادارهکلمیباشد.

4(زمانگشایشپیشنهاد:پیشنهادهارادرحضورنمایندگانمناقصهگرانحاضردرجلسهبهترتیبشمارهفراخواندرساعت08:00صبحمورخ1403/08/28دراینادارهکلبازگشاییخواهد
شد.

۵(اطلاعاتتماسدستگاهمناقصهگزارجهتدریافتاطلاعاتبیشتردرخصوصاسنادمناقصه:شیرازبلوارمدرسادارهکلراهداريوحملونقلجادهاياستانفارس–ادارهپیمانورسیدگی
6(هزینهکارمزدستادبهعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

۷(اطلاعاتسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:2۷313131،دفترثبتنام:8۵1۹3۷68و88۹6۹۷3۷

اطلاعاتتماسدفاترثبتنامسایراستانها،درسایتسامانه)www.setadiran.ir(بخش"ثبتنام/پروفایلتامینکننده/مناقصهگر:"موجوداست.
iets.mporg.irوwww.setadiran.ir8(وبسایتهاجهتبازبینیآگهی

تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/08تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/0۹شناسهآگهی:1814۹31
۱-/م الف اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان فارس

آگهي فراخوان شرکت در مناقصه عمومی یک مرحله ای 

گواهيصلاحیتمعتبرموردنیازمبلغتضمین)ریال(مبلغبرآورد)ریال(شرحپروژهردیف

خریدعلائمایمنيازجنسکامپوزیتجهتایمنسازي1
گواهيصلاحیتازمراجعذيصلاح154.255.000.0007.713.000.000نقاطحادثهخیزمحورهايشیریانياستانفارس

ارائهآموزشوتجهیزاتایمنيبهکاربرانآسیبپذیر2
گواهيصلاحیتازمراجعذيصلاح61.522.700.0003.077.000.000جادهايتجدیدشده

گواهيصلاحیتازمراجعذيصلاح27.075.000.0001.354.000.000خریدشبرنگآشکارسازوسایلنقلیههدفتجدیدشده3

گواهيصلاحیتازمراجعذيصلاح28.000.000.0001.400.000.000خریدباسکولسیارمحورکشباکلیهمتعلقاتتجدیدشده4



۶۰ درصد مخازن سوخت 
نیروگاه ها خالی است

تســنیم- مصطفی رجبی 
شرکت  مدیرعامل  مشهدی، 
توانیر با اشــاره بــه آخرین 
وضعیــت تأمیــن ســوخت 
گفت:  نیروگاه ها،  زمســتانی 
مخازن  از  تنهــا 40درصــد 
ســوخت نیروگاه ها پر است. 
وی با بیــان این که گازوئیل 
نسبت  نیروگاه ها  به  تحویلی 
به ســال گذشــته 20 تا 30 
درصد کمتر اســت، درباره شروع مازوت ســوزی در برخی از نیروگاه های کشور 
گفت: نیروگاه های کشــور در طول ســال 80 درصد از سوخت گاز، 14 درصد از 
گازوئیل و 6 درصد از مازوت استفاده می کنند و در شرایط سرد شدن هوا و به تبع 
آن افزایش مصــرف در بخش خانگی افزایش یابد، به میزان مصرف مازوت اضافه 
خواهد شــد. وی با بیان اینکه ریشه ناترازی برق را در اقتصاد برق دانست و گفت 
حــدود 127 هزار میلیارد تومان به پیمانکاران بدهــکار بوده و از طرفی از دولت 

حدود 100 هزار میلیارد تومان طلب داریم.
به گفته مدیرعامل توانیر، اقدامات خوبی برای پرداخت بدهی انجام شده و سازمان 

برنامه و بودجه کشور وعده های خوبی در این زمینه داده است.
رجبی مشــهدی هم چنین درباره آخرین وضعیت طرح تعویض یک میلیون کولر 
گازی فرســوده هم گفت:این طرح در اختیار ساتبا است. حتی اگر مجوزهای لازم 
داده نشــود از طریق جایگزینی در تأسیسات صنعت برق هزینه کنیم تا کولرهای 
گازی فرســوده در صنعت را جایگزین کنیم. اگر مجوزهای لازم برای اجرای طرح 

در بخش مردمی داده شود، آن را در کشور اجرایی خواهیم کرد.
وی در خصــوص آخرین وضعیت برق دزدی ها در کشــور گفت: بخشــی از برق 
دزدی ها مربوط به بخش مرفه جامعه و ویلاهاســت که برای مقابله با این مسئله 
نیازمنــد اصلاح مقررات هســتیم تا بتوانیم کنتور موقت بــرای آنها صادر کنیم. 
مســئله دوم دزدی از شــبکه بــرق در مورد رمزارزها و بخشــی هــم مربوط به 
کنتورهای دستکاری شده است. مدیرعامل توانیر در همین زمینه اظهار امیدواری 
کــرد با اقدامات مناســب 1500 مگاوات از دزدی در بخــش رمز ارزها و 1500 
مگاوات هم در ســایر بخش ها جلوگیری شــود. به گفته مدیر عامل توانیر، قیمت 
یارانه ای برق موجب شــده کــه حتی تولیدکنندگان مجاز رمز ارز هم به ســراغ 
روش هــای غیر مجاز تأمین برق بروند. به طوری کــه تاکنون 250 مگاوات مجوز 
اســتخراج رمزارز صادر شده در حالی که مقدار برق مصرفی آنها 6 مگاوات است. 
این به معنای آن است که تولیدکنندگان مجاز رمزارز هم از شبکه های عمومی به 

صورت غیر مجاز استفاده می کنند.

ایرنا- حجت اله صیدی، رئیس ســازمان بورس و 
اوراق بهادار در جمع ناشران بزرگ بورسی با اشاره 
به اثر محدود ریســک های سیســتماتیک بر بازار 
سرمایه، توضیح داد: در دوره های مختلف دیده ایم 
که حتی در بدترین شــرایط هم بنگاه ها و صنایع 
تولیــدی و خدماتی فعال بوده انــد، بنابراین ضمن 
مراقبت و صیانت از بــازار نباید به نگرانی ها دامن 
بزنیم. رئیس ســازمان بورس با اشــاره به اقدامات 
انجام شــده برای صیانت از بازار ســرمایه، گفت: 
از هفته گذشــته جلســاتی را به این منظور برگزار 
کرده ایم تا بــا آرامش درباره نحوه حفظ ثبات بازار 

تصمیم بگیریم.
وی با اشاره به یک ضرب المثل مشهور در فرهنگ 
ایرانی افزود: »بازار ســرمایه و حتی کسب و کارها 
نباید با یک غوره سردی شــان شــود و با یک مویز 
گرمی«، به ویژه در بــازار اوراق بهادار که اطلاعات 
کاملًا شفاف و دسترس است، نباید با بیش واکنشی 

نسبت به مسائل مواجه باشیم.
صیدی با اشــاره به محتوای نشســت های برگزار 
شــده در روزهای گذشــته، اعلام کرد: پنج شنبه 
در جلســه ای مســائل بنیادین بازار را بررســی و 
راهکارهایی را در قالب چنــد بند طراحی کردیم. 
پیرو آن، در نشست صبح شنبه با ناشران بزرگ هم 

موضوعات را مطرح کردیم.
وی در ادامــه از همکاری و موافقت مدیران ارشــد 
دولت با توســعه بازار سرمایه خبر داد و تأکید کرد: 
روز یک شــنبه هفته گذشــته جلســه ای با حضور 
رئیس جمهور برگزار شــد که در آن نشســت، هم 
وزیــر اقتصاد و هم مشــاور عالــی رئیس جمهور، 
مصادیق دقیقی از مسائل بازار و صنایع بیان کردند 
و رئیس جمهور دســتورات خوبی برای رفع مسائل 

بیان داشت.
این مقام مســئول با اشــاره به جلســه مشــترک 
بــا رئیس کمیســیون اقتصادی مجلــس در عصر 
روز گذشــته، اظهــار داشــت: در حــال پیگیری 
مســائل بودجه ای در قالب نشســت های مشترک 
با کمیســیون های ذی ربط مجلس شورای اسلامی 
هستیم و نمایندگان مجلس هم در این حوزه بسیار 

همراه هستند.
بازار    لزوم رفع موانع توسعه فعالیت صنایع و 

سرمایه در حوزه ناترازی انرژی
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به لزوم 
رفع موانع توســعه فعالیت صنایع و بازار سرمایه در 
حوزه ناترازی انرژی، به ویژه کمبود گاز در زمستان 
گفت: قرار شده بحث قطعی گاز صنایع در زمستان 
را از همیــن حــالا پیگیر شــویم. به همین منظور 

مذاکراتی را با دستگاه های مسئول برگزار کرده ایم. 
همچنین مقرر است از صنایعی که به دلیل ناترازی 
انرژی با مشکل مواجه اند، بازدید کنیم و در مذاکره 
با وزارت صمت و نفت مشکلات شــان را پیگیری و 
در حد امکان رفع کنیم. وی از فعالان بازار سرمایه 
و ناشران بزرگ خواست برای توسعه فعالیت هایشان 
بیشتر وارد عمل شوند، چنان که سازمان بورس هم 
در حال برنامه ریــزی برای پذیرش و عرضه صنایع 

بزرگ فعال در اقتصاد ایران در بازار است.
برپایــه ایــن گــزارش، در ادامه نشســت مدیران 
ارشــد نهادهای مالی و ناشــران بازار ســرمایه به 
بیان دغدغه های خــود پرداختند و ضمن حمایت 
از برنامه های ســازمان بورس پیشنهادهای را برای 

بهبود شرایط بازار ارائه کردند.

ایســنا- قیمت نفــت در معاملات روزگذشــته 
بازار جهانــی در واکنش به عملیــات ناموفق رژیم 
صهیونیســتی و آســیب ندیدن تأسیسات نفتی و 
هسته ای ایران، بیش از 3 دلار در هر بشکه کاهش 
یافــت. بهای معاملات نفت برنت و وســت تگزاس 
اینترمدیت آمریکا در زمان گشایش معاملات بازار، 
به پایین ترین حد از اول اکتبر نزول کرد. نفت برنت 
با 3 دلار و 46 ســنت معــادل 4/6 درصد کاهش، 
به 72 دلار و 5۹ ســنت در هر بشــکه رسید. بهای 

معاملات وســت تگزاس اینترمدیت با 3 دلار و 37 
ســنت معادل 4/7 درصد کاهش، به 68 دلار و 41 

سنت در هر بشکه رسید.
هر دو شــاخص هفته گذشته در معاملات پرنوسان 
بــازار، تحت تأثیر ابهامات نســبت به واکنش رژیم 
صهیونیستی به عملیات وعده صادق 2، چهار درصد 

افزایش ثبت کرده بودند.
به گفتــه تحلیلگران، نرخ ریســک پریمیوم که به 
قیمت نفت اضافه شــده بود پــس از عملیات ناکام 

رژیم صهیونیستی، کمتر شد.
ویویــک دیهار، تحلیلگــران بانک کامــن ولث در 
این باره گفت: انتظــار دارد توجه بازار به مذاکرات 

آتش بس میان »اسرائیل« و حماس معطوف شود.
بر اســاس گــزارش رویترز، مکس لیتون و ســایر 
تحلیلگران بانک سیتی با در نظر گرفتن نرخ ریسک 
کمتر در کوتاه مدت، پیش بینی خود از قیمت نفت 
برنت در سه ماه آینده را از 74 دلار، به 70 دلار در 

هر بشکه کاهش دادند.

شاخص بورس ۲۵ هزار واحد رشد کرد

تسنیم- در جریان دادوستدهای روز گذشته، بازار سرمایه، بیش از 14میلیارد 
و 75میلیون ســهم و حق تقدم به ارزشــی بالغ بر 7هزار و 138میلیارد تومان 
در بیش از 244هزار نوبت مورد دادوســتد قرار گرفت و شاخص بورس با رشد 

25هزار و 644واحدی در ارتفاع 2 میلیون و 51هزار و 5۹6واحد قرار گرفت.
بیشــترین اثر مثبت بر دماســنج بازار ســهام در روز گذشــته به نام نمادهای 
معاملاتی فملی، فولاد و فارس شد و در مقابل نمادهای معاملاتی رمپنا، کچاد و 

اخابر با افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اســاس این گــزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم بــا معامله 7میلیارد و 
567میلیون ورقه به ارزش 243هــزار و 546میلیارد تومان در 148هزار نوبت، 
شاخص فرابورس )آیفکس( 81واحد رشد کرد و در ارتفاع 21هزار و 350واحد 

قرار گرفت.
در این بازار هم روزگذشــته بیشــترین اثر مثبت بر شــاخص فرابورس به نام 
نمادهای آریا، حسینا و سامان شد و در مقابل نمادهای معاملاتی فجهان، خاور 

و خدیزل بیشترین اثر منفی را بر این شاخص به نام خود ثبت کردند.

میزان صادرات تعاونی ها به ۲ میلیارد دلار 
رسیده است

باشــگاه خبرنگاران- بهمن عبدالهی، مدیرعامل اتاق تعاون ایران در نشست 
خبری با  اعضای کمیســیون جهش تولید مسکن با بیان اینکه میزان صادرات 
تعاونی ها به بیش از 2 میلیارد دلار رســیده اســت گفــت: در حال حاضر باید 
 ســعی کنیم بتوانیم بــا حمایت از تعاونی ها ایــران را در بین 300 تعاونی برتر 

دنیا کنیم.
وی ادامه داد: اتحادیه جهانی تعاون در دنیا وجود دارد که 111 کشــور دنیا در 
آنجا عضو هســتند و ایران هم از سال های گذشته عضو این اتحادیه بوده اما ما 

نقش مدیریتی در این حوزه نداشته ایم.
مدیرعامل اتاق تعاون ایران بیان کرد: این اتحادیه قدمت 120ساله دارد به لطف 
الهی برای اولین بار ایران به عنوان عضو هیئت مدیره انتخاب شد و  در این رقابت 

فرانسه و انگلیس را پشت سر گذاشتیم.
عبدالهی اظهار کرد: در20 آذر ماه اجلاســی توسط این اتحادیه در هند برگزار 
می شــود و قرار شده است که  ســال آینده اقتصاد تعاون معرفی شود و سازمان 

ملل متحد سال آینده را به عنوان سال اتحادیه تعاونی ها معرفی کند.
او بیان کرد: 300 تعاونی برتر در دنیا  وجود دارد که 2400 میلیارد دلار گردش 
مالــی دارند  اما متاســفانه ایــران در این 300 تعاونی هیچ نقشــی ندارد و ما 

امیدواریم بتوانیم در آینده به این حوزه ورود کنیم.

وزیر نیرو:
برق گران می شود

صنعت برق نباید وابسته به بودجه دولتی باشد

مهر- عباس علی آبادی، وزیر نیرو درباره قیمت برق اظهار کرد: بر اساس قانون 
مانع زدایی صنعت برق تکلیف شــده اســت که قیمت برق افزایش پیدا کند و 

مطابق با قانون وزارت نیرو نباید وابسته به بودجه دولتی باشد.
وی ادامه داد: بر اساس قانون مانع زدایی از صنعت برق دولت موظف است دیگر 
نقشــی در تأمین ریالی برق نداشــته باشــد و مردم باید برق مورد نیاز خود را 
خریــداری کنند به خصوص پر مصرف ها که باید برق خود را از بازار آزاد و محل 

تجدیدپذیرها تهیه کنند.
وزیر نیرو خاطر نشــان کرد: بر اســاس قانون تنها به مصارف برق تا سطح الگو 
یارانه پرداخت می کند و آن دسته از مشترکانی که مصارف بالایی دارند، یا باید 
با اقدامات مدیریتی مصرف برق خود را به سطح الگو نزدیک کنند و یا برق مازاد 
خود را از طریق روش های جایگزین مانند ذخیره ســاز، مولدهای خورشیدی و 

بورس انرژی تأمین کنند.

علت افزایش سن بازنشستگی در تایلند چیست؟

ایســنا- تایلند قصد دارد به دلیل پیشرفت در مراقبت های بهداشتی و فناوری 
پزشکی، سن بازنشســتگی را برای هر دو بخش خصوصی و دولتی به 65 سال 

افزایش دهد.
روزنامه انگلیســی بانکوک پســت گزارش داد که این تغییر یکی از پیشنهادات 
ارائه شده است، زیرا دولت با طول عمر بیشتر و تغییرات جمعیتی سروکار دارد.
وزارت کار این کشــور اعلام کرد که ســن بازنشســتگی برای مقامات دولتی و 
کارمندان در حال حاضر 60 ســال است، در حالی که در بخش خصوصی، این 

سن بین 55 تا 60 سال است.
بلومبرگ گزارش کرد که بر اســاس داده های سازمان بهداشت جهانی، امید به 
زندگی در تایلند با بیش از چهار ســال افزایش نسبت به سال 2000 به 75/3 

در سال 2021 رسیده است.

امید به بهبود بورس با بسته حمایتی جدید

تســنیم- رضا عیوضلو، معاون نظارت بر بورس ها و ناشــران سازمان بورس و 
اوراق بهادار در خصوص بســته حمایتی اخیر ســازمان بــوس برای بهبود بازار 
سرمایه گفت: هفته گذشته شاهد انتشار صورت های مالی 6 ماه نخست ابتدای 
سال 1403 شرکت های مختلف بودیم. برخی شرکت ها گزارش های خوبی ارائه 
ندادند که علت آن هم مربوط به خود ناشــران و هم مربوط به سیاســت گذاران 
بود. لذا جلســه ای با حضور ریاست سازمان بورس برگزار شد و بخش اول بسته 

بهبود بازار سرمایه به تصویب رسید.
او با اشــاره به این که ســازمان بورس به عنوان متولی امر و حسب وظیفه ذاتی 
خود برای حمایت از بازار، در اجرای این بســته حمایتی همراه و همسو خواهد 
شــد، ادامه داد: در این جلسه تأکید شد که ناشران از کانال های مختلف مانند: 
سیاست گذاران و نهادهای تنظیم گر، پیگیر بهبود اوضاع مالی خود در حوزه های 

تولید و فروش و افزایش هزینه های شرکت ها باشند.
معاون نظارت بر بورس ها و ناشــران ســازمان بورس و اوراق بهادار با تأکید بر 
تأثیرپذیری بازار سرمایه از این بسته اعلام کرد: از زمان اجرا درآمدن این بسته 
حمایتی، ناشران و سهامداران عمده باید از سهام شرکت های خود حمایت کنند. 
بخش عمده ای از رشــد بازار در ابتدای هفته، مربوط به اتخاذ این تصمیمات و 

اقدامات است.
عیوضلو با اشاره به اینکه بازار سرمایه محل تلاقی سرمایه گذاران و سرمایه پذیران 
اســت،گفت: بی شک بازار سرمایه محل تشکیل سرمایه است و ورود به این بازار 
در بلندمدت به نفع اقتصاد اســت. ما برای رشــد و توسعه بازار تلاش خواهیم 
کرد و امیدواریم تأثیر بســته حمایتی بازار سرمایه چشم انداز 6 ماه آینده بازار 

را مثبت پیش ببرد.
او با بیان این که ســازمان بورس به عنوان نهاد تنظیم گر با جدیت بحث افزایش 
اعتمــاد عمومی به بورس را دنبــال می کند، تأکید کرد: تمــام تلاش ما برای 
افزایش اعتماد ســهامداران هســت و این موضوع نیازمند کمک همه ذی نفعان 
بازار ســرمایه اســت. این بســته حمایتی، نویدبخش روزهای خوب برای بازار 
سرمایه خواهد بود که امیدواریم با پیگیری های مستمر ناشران در قالب جلسات 
متعددی که در ســازمان بورس، بورس تهران و فرابورس تشــکیل می شــود، 
 مداوم باشــد تا اصلی ترین مأموریت بازار ســرمایه کــه افزایش اعتماد عمومی 

است، محقق شود.
او در پایان با یک پیشــنهاد به سرمایه گذاران، تأکید کرد: از همه سرمایه گذاران 
و نهادهــای متولی می خواهیم بیش از پیش به عوامل بنیادی بازار توجه کنند، 
هم اکنون سهام ارزنده در بازار کم نیست و ما به دنبال این هستیم که با حضور 

مؤثر شرکت ها این ارزندگی را بیش از پیش افزایش دهیم.

آگهی ثبتی و دادگستری

اقتصاد بین الملل

بورسانرژی 

بورس

بورس

نفت و انرژی

تجارت

5 سال سی ویکم  شماره 4611 اقتصادسه  شنبه 1403/08/08

ایســنا- مژگان خانلو، ســخنگوی سازمان 
برنامه و بودجه درباره افزایش حقوق کارمندان 
و بازنشستگان در بودجه 1404 گفت: مطابق 
بودجه ســال 1404 حقوق افــراد مجرد فاقد 
فرزند در ســال آینده 20 درصد رشد می کند. 
افــراد متاهل به ازای هر فرزند ضریب افزایش 
حقوق خواهند داشت که تا 5 فرزند این رشد 
به 45 درصد می رســد. به صورت میانگین نیز 

حقوق و دستمزد 28 درصد افزایش می یابد.
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه در نشستی 
خبری که در ســازمان برنامه و بودجه برگزار 
شــد، بیــان کــرد: ابهاماتــی درخصوص دو 
مرحله ای شــدن بودجه امســال ایجاد شــد؛ 
زیرا امســال تلاش شد اولین لایحه منطبق با 
قانون برنامه باشــد و ابتدای سال 1404 زمان 
مناسب اجرای قانون باشد. این انضباط زمانی 
برایمــان لازم بــود که اول آبــان مرحله اول 
 بودجه تنظیم شد. امروز هم بودجه در مجلس 

رأی گیری می شود.
وی افــزود: لایحه بودجه چنــد ویژگی دارد. 
اولیــن ویژگی نظم و انضباط بــود. مهم ترین 
موضــوع بعدی بعــد یکپارچگی، انســجام و 
شــفافیت بودجــه بود. هم چنین تلاش شــد 
بودجه شــوک آور نبود. به طور مثال از افزایش 
ناگهانی ارز ترجیحی خودداری شود. سیاست 
دولــت حــذف تعددهای نــرخ ارز و رفتن به 

سمت ارز تک نرخی است.
خانلــو گفــت: در روزهــای اخیــر مطالبات 
گندمکاران به تدریج پرداخت شــد و ان شاءا... 
امروز بــا پرداخت مرحله آخر بــا گندمکاران 

تسویه خواهد شد.
وی در پاسخ به سؤالی درباره تأثیر سوء انتشار 
اوراق بــر بازار ســرمایه گفــت: وقتی درآمد 
دولــت تکافوی هزینه هــا را ندهد باید دارایی 
ســرمایه ای یا دارایی مالــی را واگذار کند که 
یکی از آنها انتشــار اوراق مالی اسلامی است. 

برداشــت از صندوق توســعه ملــی هم جزو 
دارایی های مالی محسوب می شود. عددی که 
برای ســال آینده درخصوص انتشار اوراق در 
نظر گرفته شد500 همت است که درخصوص 
200 همت هم بدهی ها بهادرســازی شود که 
آثار و تبعات خود را دارد. از انجماد دارایی های 
بانکی جلوگیری می کند. اما ســال آینده بابت 
تعهدات سررسید شده سال 1404 بازپرداخت 
اصل ســود به بــازار ســرمایه و بــازار پول 
 خواهیم داشــت. ســال آینده هیچ فشاری به 

بازار سرمایه نمی آید.
ســخنگوی ســازمان برنامه و بودجه تصریح 
کرد: بهبود وضعیت بورس سیاست بودجه ای 
نیست بلکه ســعی می کنیم از تصمیماتی که 
مخل بازار سرمایه باشــد جلوگیری کنیم. از 
طرف دیگر تصمیماتــی بگیریم که به بورس 
کمک کند. مثلا در یک مورد اگر شرکت های 
بورسی میزان افزایش سرمایه دادند آن میزان 
افزایش ســرمایه معاف از مالیات باشد. ما به 
عنوان دولــت تلاش می کنیــم در چارچوب 
سیاســت های منظــم بودجه ای آســیبی به 

شرکت های بورسی وارد نشود.
خانلو دربــاره اینکــه آیــا در بودجه 1404 
تغییــری در دهک بندی یارانه ها ایجاد خواهد 
شــد گفت: درخصوص بحث یارانه ها اقدامی 
که انجام شــد منابــع و مصــارف یارانه ها به 
بودجه عمومــی منتقل شــد. پرداخت یارانه 
جزو مصارف هدفمندی اســت. شاید یکی از 
دلایلــی که آن را به بودجــه آوردیم بی ثباتی 
در پرداخت ها بود. مصــارف هدفمندی دقیقا 
باید ســر موقع بــه خانوارها پرداخت شــود. 
ضمــن اینکه منابع را باثبــات کردیم اما هیچ 
تغییری درخصوص یارانه نقدی و مســتمری 
کمیته امداد و بهزیســتی حاصل نشده است 
اما ظرفیت هایی در برنامــه هفتم وجود دارد 
که بازبینی هایــی به لحاظ آزمون وســع در 
وزارت تعاون صورت گیرد که اگر از این بخش 
کاهشی در پرداخت ها انجام شد به سایر یارانه 

بگیران اختصاص یابد.
  نرخ ارز ترجیحی اصلاح می شود

ســخنگوی ســازمان برنامــه در ادامه گفت: 
نــرخ ارز ترجیحی بــرای کالاهای اساســی 

 ادامه خواهد داشــت اما نرخ ترجیحی اصلاح 
خواهد شد.

وی بیان کرد: حقوق ورودی که درآمد دولت 
محســوب می شــود ناشــی از درآمد تسعیر 
شده کالاهای اساســی و تعرفه گمرکی است. 
حقوق ورودی کالاهای اساسی 1 درصد است 
و تجهیزات و ماشــین آلات هــم در دو درصد 
حفظ شده اســت. بحث نرخ تسعیر کالاهای 
اساســی می ماند که حاصــل ضرب آن همان 
اعداد و ارقامی اســت که لحاظ شــده است. 
حقوق ورودی تعیین کننده نرخ ارز نیســت. 
واردکننده نــرخ ارز را از بازار مبادله ای تأمین 
می کنــد ولی وقتی می خواهد حقوق دولتی را 
بدهد محاســبه حقــوق ورودی دولت با نرخ 
28/5 درصد محاسبه می شود. یعنی این امتیاز 
به یک قشر خاص واردکننده کالاهای اساسی 
اختصاص می یابد که ایــن موضوع در بودجه 
ســال آینده اصلاح شده اســت. لذا محاسبه 
264 همت حقوق ورودی تمامی کالاها کاملًا 

محاسبه شده است.
خانلو گفت: با پرداختی امروز ســرجمع 211 
هزار میلیــارد تومان به حســاب گندمکاران 
واریز و به طور کامل با آنها تســویه می شــود. 
برای ســال آینده نیز 250 همت برای خرید 

تضمینی گندم در نظر گرفته شده است.
سخنگوی سازمان برنامه و بودجه خاطرنشان 
کرد: یک دهه اســت که نرخ رشــد اقتصادی 
پرنوســان و ناچیــز داریــم کــه وضعیت را 
مشــکل تر کرده و انجام برخی هزینه ها توسط 
دولــت را ضروری تــر می کند. اگر تشــکیل 
 سرمایه توسط بخش خصوصی نامناسب شده 

باید جبران شود.
وی درباره رشــد منابع عمومی بودجه اظهار 
کرد: پیش بینی منابع هدفمندی حدود 750 
همت اســت ولی مصارف مثــل هدفمندی یا 
مستمری مددجویان حدود ۹50 همت است.

فعــلًا قصد افزایــش قیمت بنزیــن را نداریم 
 امــا از اصــلاح بــرای افزایــش بهــره وری 

بنزین گریزی نیست
خانلــو گفت: درخصــوص بنزین بــا ناترازی 
بــه لحاظ میزان تولید و مصــرف مواجهیم از 
15میلیون لیترتا بیشــتر عنوان می شــود. از 
کشــوری که صادرکننده بنزیــن بودیم اگر با 
همین رویه ادامه بدهیــم قطعاً به واردکننده 
صرف تبدیل خواهیم شــد. مجموعه اقداماتی 
بایــد صورت گیــرد. کماکان میــزان مصرف 
و هزینه هــای بنزین تفاوتی فعــلًا در لایحه 
بودجه 1404 ندارد اما گریزی نیســت که به 
ســمت اصلاحاتی برویم که زمینه ساز رشد و 
تولید و افزایش بهره وری باشــد. برای رشــد 
بهره وری باید اصلاحات نظام قیمتی و قیمت 
دستوری انجام شــود. این اصلاحات نیازمند 
تصمیم گیری هایی در سطح کلان است و باید 

جنبه های مختلف آن دیده شود.
  تورم سال آینده فعلا حدود ۳۰ درصد پیش 

بینی شده است
سخنگوی سازمان برنامه در پاسخ به این سؤال 
که آیا برآوردی از تورم و نرخ رشــد اقتصادی 
در ســال آینده دارید یا نه، اظهار کرد: از سال 
گذشته با توجه به افزایش ارزش افزوده برخی 
بخش هــا مثل بخش صنعت و کشــاورزی از 
رشد منفی خارج شدیم. امسال هم رشد 3/7 
درصد با نفت و 3/2 درصد بدون نفت در نظر 
گرفتیم. اما چیزی که فعلًا ملاک ما برای سال 
آینده است برای امسال حدود 3 تا 3/5 درصد 
رشــد اقتصادی پیش بینی کردیم و برای سال 
1404 تقریباً با کمی افزایش در نظر گرفتیم. 
نرخ تورم نیز حدود 30 درصد پیش بینی شده 
والبته باید ببینیــم احکام بودجه 1404 و بار 
تورمی که ممکن اســت ایجاد شــود چگونه 
خواهد بود. ممکن اســت تورم در سال آینده 

کمتر از 30 درصد باشد.

سخنگوی سازمان برنامه اعلام کرد:

افزایش تا ۴۵ درصدی حقوق در سال آینده

اقتصاد کلان

ایســنا- محمد اتابک، وزیر صنعت، معــدن و تجارت در 
نشست با رئیس و اعضای هیئت رئیسه اتاق بازرگانی ایران 
و رؤسای سراســر کشــور و فعالان اقتصادی که در محل 
اتاق بازرگانی ایران برگزار شــد، مشــکل اصلی در تجارت 
خارجی را همسو نبودن  سیاست های ارزی و تجاری کشور 
با یکدیگر دانسته و گفت: این همسو نبودن سبب می شود 
که بعضاً صادرکننده در مباحث ارزی دچار مشــکل شود. 
این مشکل از سازمان نیســت، بلکه از سوی سیاست گذار 

ارزی است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: باید بپذیریم که 
بانک مرکزی مســئولیت کنترل تــورم را بر عهده دارد اما 
مســئولیت تجارت و صنعت بر عهده وزارت صمت اســت. 
لازم اســت که در این موضوع هــا هماهنگی ایجاد کنیم تا 

فعالان اقتصادی دچار مشکل نشوند.
وی بــا بیان اینکه در همین مــدت کوتاهی که ما بوده ایم،  
فاصله بین ارز نیمایی و ارز بازار توافقی، هر روز کمتر شده 
است، گفت: جلســات هماهنگی بین وزارت صمت و بانک 
مرکزی در حال برگزاری اســت و در تلاش هستیم  که ارز 
حاصل از صادرات که صادرکنندگان باز می گردانند، به نرخ 
اصلی نزدیک باشد؛ در این زمینه انجام یک کار سازمانی و 
دقیق ضرورت دارد. ضمن اینکه تأکید می کنیم که فعالان 

اقتصادی از لحاظ میزان ارزی که باید برگردانند، این ارز را 
به نرخ های نزدیکی به نرخ اصلی برگردانند.

  احیای شورای عالی صادرات
مقام عالی وزارت صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: 
در گذشته شــورای عالی صادرات وجود داشت؛ اما اکنون 
چند ســازمان در صــادرات دخالت می کننــد و این حوزه 
عملًا فرابخشی اســت؛ بنابراین مجدداً درخواست احیا آن 
را داده ایم. حتماً در جلســات این شــورا از صادرکنندگان 
دعوت خواهیم کرد. با احیای این شــورا، در بحث تجارت، 
فرماندهی واحدی شــکل خواهد گرفت و در این شورا تنها 
سیاســت گذار ارزی یا تجــاری تصمیــم نمی گیرند، بلکه 

فعالان اقتصادی هم حضور خواهند داشت.
 هم چنین احیای این شورا راهکار خوبی برای حل مشکلات 
اســت و فرماندهی واحد صادرات و تجارت شــکل خواهد 
گرفت؛ خوشــبختانه بایســتی اعلام کنم که با احیای آن 

موافقت هم شده است.
اتابــک در ادامه ضمن اشــاره بــه بحران انــرژی صنایع، 
خاطرنشــان کرد: بحران انرژی هم در تابستان شامل برق 
و هم در زمســتان شــامل گاز می شــود. در تمام جلسات 
هیئت دولت پیگیری این موضوع هســتیم و رئیس جمهور 
نیز دســتورات خوبی در این زمینه داده و وزیر نیرو و نفت 

هم پیگیر این موضوع هستند.
وی افزود: لازم اســت که بخش خصوصی برای تولید برق 
صنایع وارد ماجرا شود؛ ما تضمین های لازم را نیز خواهیم 
داد برای اینکه بخش خصوصی برقی که تولید می کند چه 
بــرای فروش و چه برای مصرف در اختیار خودش باشــد، 
مگر اینکه روی شــبکه دولت باشد. بایستی با تلاش دولت 
و مشــارکت بخش خصوصی هم نیروگاه های خورشــیدی 
 و هــم حرارتــی و ســیکل ترکیبــی اضافه شــود تا این 

بحران جبران شود.
   تنظیم بسته نیاز مالی صنایع

وزیر صمــت هم چنین در پاســخ به ابــراز نگرانی فعالان 
اقتصادی نسبت به چالش های تأمین مالی تولید، به تنظیم 
بســته ای در این خصوص اشــاره و تصریح کرد: بسته نیاز 
مالی صنعت را تنظیم کرده ایم. در این بســته هم نیازهای 
ارزی برای واردات ماشین آلات و هم نیاز تأمین مالی مربوط 
به سرمایه در گردش تولیدکنندگان پیش بینی شده است. 
این بسته در حال ارسال به دولت است. برای تأمین ارز این 

بسته نیز با بانک مرکزی مذاکره کردیم.
اتابک ضمن اشــاره به جلســات اخیر با مقامات تجاری دو 
کشور ارمنســتان و ازبکســتان، گفت: دیدیم که در سال 
گذشته افزایش حجم تجارت سه برابری دبا ارمنستان پیدا 

کرده ایم. برای سال جاری نیز زمینه تجارت ترجیحی و آزاد 
برنامه ریزی شده است.

وی تأکید کرد: در جلســات فی مابین اقتصادی که برگزار 
می شود، حضور اتاق های مشرک ضرورت دارند. ضمن اینکه 
تأکید ما بر این اســت که صادرات کشور را  افزایش دهیم. 
شرایط فعلی سبب شده که بازارهای هدف ما محدود شوند؛ 
بنابراین ضرورت دارد بر جامعه هدف صادراتی تمرکز کنیم؛ 
به طور مثال بســیاری از کالاهایی که تولید می کنیم، مورد 
نیاز ارمنستان است، تنها نیاز است که با همکاری یک بانک 

ارمنستانی، شرایط معاملات تسهیل شود. 
وزیــر صمت ادامه  داد: با وزیر پاکســتان هم صحبت هایی 
انجام شــده، آن ها نیز طالــب کالاهایی ایرانی هســتند؛ 
بنابراین جمعیت آماری این کشــور، داشتن مرز مشترک، 
ظرفیت مــا در تولید کالاهــای مورد نیــاز آن ها، همگی 
مزیت های ما هســتند که بایســتی مورد توجه قرار گیرند. 

بایستی به سمتی حرکت کنیم که تجارت رونق بگیرد. 

وزیر صنعت،معدن و تجارت اعلام کرد:

تلاش برای کاهش تفاوت نرخ ارز نیمایی و آزاد

انرژی

رئیس سازمان بورس خبر داد:

تأکید مدیران ارشد دولت بر توسعه بازار سرمایه

قیمت نفت سقوط کرد



ایسنا- فوق ستاره پرتغالی النصر هنوز به پیشنهاد این باشگاه برای تمدید قراردادش 
پاســخی نداده و احتمال زیادی می رود تابســتان از این تیم عربســتانی جدا شود.  
 کریســتیانو رونالدو ســال ۲۰۲۲ پس از گفت وگوی جنجالی اش با پیرس مورگان، 
 خبرنگار سرشناس انگلیسی، ناچار شد منچستریونایتد را ترک کند. این فوق ستاره
پرتغالی با وجود پیشــنهادهای اروپایــی، در تصمیمی عجیب راهی لیگ حرفه ای 

عربستان شد و با عقد قراردادی سه ساله پیراهن النصر را به تن کرد.
رونالدو در النصر عملکرد بســیار خوبی داشــته و از محبوبیت بســیار بالایی 
برخوردار اســت. به نوشــته ســعودی اســپورت، اولویت باشــگاه النصر 
تمدید قرارداد کریســتیانو رونالدو است. مدیران باشــگاه النصر نزدیک 

یک ماه اســت که پیشــنهاد تمدید قــرارداد را به کریســتیانو رونالدو بــه 
و   ســخت در تلاشــند او را حفظ کنند اما هنوز پاســخی از CR7 دریافت داده 

نکرده اند و این موضوع باعث شده گمانه زنی ها درباره جدایی رونالدو از النصر جدی شود.
رونالــدو تا پایان فصل جاری با النصر قرارداد دارد اما دوســت دارد با پیراهن اســپورتینگ 
لیســبون با فوتبال خداحافظی کند. او کارش را از اسپورتینگ آغاز کرده و ظاهراً دوست 
دارد با پیراهن این تیم کفش هایش را آویزان کند. کریستیانو رونالدو قصد دارد تا پایان 
جــام جهانی ۲۰۲۶ به فوتبال ادامه دهد؛ به این امید که قهرمانی در این رقابت بزرگ 

را هم تجربه کند.

کارشناس سیاستگذاری توسعه صنایع فرهنگی گفت: پویانمایی ببعی 
طی یک ماه، بیش از ۲۵ میلیارد تومان فروش داشــته و علت اقبال به 

این پویانمایی، رویداد های خانواده محوری این برنامه است.
 امیر آقایی، کارشناس سیاستگذاری توسعه صنایع فرهنگی و فعال در 
عرصه برنامه ریزی و توســعه صنایع فرهنگی کشور گفت: نگاه و روند 
حکمرانی تمرکز بر حوزه های صنایع فرهنگی، محصولات و موضوعات 
صنعت ها مانند حوزه انیمیشن، ســینما، تئاتر، کتاب بوده و تمرکز بر 
حوزه های محصولات و کالا اســت و امتداد حوزه های فرهنگی که در 
قالب محصولات است مسأله اصلی است و همین باعث شده که اساساً 
پشــت صحنه این داســتان که قرار بوده تأثیرگذاری و جریان ســازی 
فرهنگی را در ســطح فرهنگ عمومی کشــور وجود داشته باشد غفلت 
ایجاد شده است. وی گفت: کتاب قصه های مجید و سریال آن امتدادی 
نداشــته و حتی روایت قصه های مجید بازآفرینی نمی شود. مسأله این 
بوده که کتاب چقدر داریم و مســأله این نبــوده که روایت قصه های 

مجید امتدادش چه شد؟
را در قالب پادکســت و کتاب تعاملی و صوتی پیگیری می کند و یا تئاتر صوتی کارشــناس سیاستگذاری توســعه صنایع فرهنگی گفت: امروزه مخاطب، کتاب 

برای مخاطب جذابیت دارد. حکمرانی نباید در عرصه جزایر محصولات 
فرهنگی بماند بلکه باید در روند تأثیرگذاری فرهنگی نقش آفرینی کند. 
این روند تابع پیشرفت فناوری است که در حال انجام است؛ و بخشی 
تابع مضمون اســت که در ســاحت های مختلف تکرار و در حوزه های 
گیم، انیمیشــن، بازی های رومیزی و اســباب بازی ظهور و بروز دارد. 
سید امیر آقایی افزود: مبنای پایه باب اسفنجی گرچه پویانمایی است 
ولی کتاب های کمیک آن از حوزه انیمیشن آن جلوتر است. لباس آن 
جلوتر اســت و چیدمان اتاق کودک آن جلوتر از انیمیشن آن است و 

مخاطب بیشتری دارد
آقایی گفت: همچنین در اواخر دولت ســیزدهم، بنیاد ملی پویانمایی 
راه اندازی شــد. این بنیاد می تواند یک ابزار باشد و محور آن مالکیت 
معنوی و فکری باشد و مالکیت فکری ناظر به خلق شخصیت و روایت 
و جهان داســتان جدی اســت و مداوم بازآفرینی می شــود. شیرشاه 
داستانی است از حدود ۱۰۰ سال قبل ولی مخاطب امروز با آن ارتباط 
می گیرد و فصل های مختلف آن تولید شــده اســت. اینها به مضمون، 

شخصیت و جهان داستان خلق شده مربوط است. 
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»آخرین شیهه...« در استرالیافروش ۲۵ میلیارد تومانی پویانمایی ببعی
فیلم کوتاه »آخرین شیهه اسبی که خواب پروانه شدن دیده بود« به کارگردانی 
مهدیه محمدی در نهمین حضور بین المللی به جشــنواره کانبرا اســترالیا راه 
یافت.  فیلم کوتاه »آخرین شــیهه اســبی که خواب پروانه شــدن دیده بود« 
به کارگردانی مهدیه محمدی، تهیه کنندگی محمدرضا حســینی و نویسندگی 
محمدمهدی عزیزمحمدی در جدیدترین حضور بین المللی خود راهی بیســت 
و نهمین دوره جشــنواره بین المللی کانبرا در استرالیا شد که از ۱ تا ۱۷ نوامبر 

۲۰۲۴ برابر با ۱۱ تا ۲۷ آبان در پایتخت استرالیا برگزار می شود.
این فیلم کوتاه که هم اکنــون نهمین حضور بین المللی خود را تجربه می کند، 
پیش از ایــن موفق به دریافت تندیس بهترین فیلــم کوتاه و تندیس بهترین 
فیلمنامه از ششمین دوره جشــنواره بین المللی آمیکورتی ایتالیا و جایزه ویژه 

هئیت داوران جشنواره زنان »Sguardi Altrove« شده است.
مهدخت مولایی و نیما نادری بازیگران فیلم کوتاه ۱۷ دقیقه ای »آخرین شیهه 

اسبی که خواب پروانه شدن دیده بود« هستند که ژانری عاشقانه دارد.
ایــن فیلم کوتاه در موسســه فرهنگی هنری »نگاه آخــر« و با حمایت انجمن 
ســینمای جوانان ایران تولید شده و پخش بین المللی این فیلم برعهده سولماز 

اعتماد است.

بهترین فیلم جشنواره فجر ۴۱ در راه اکران
»سینما متروپل« که اکران آن در ۲ سال گذشته به تعویق افتاده بود، بالاخره 
توانست پروانه نمایش بگیرد و از چند هفته دیگر روی پرده سینماها می رود.

 »ســینما متروپل« به کارگردانی محمدعلی باشه آهنگر از اواخر آبان ماه روی 
پرده ســینماها می رود. این فیلم پس از جشنواره فیلم فجر ۱۴۰۱، در مرحله 
بازبینی شــورای پروانه نمایش سازمان ســینمایی به اصلاحیه هایی برخورد و 

پروسه صدور مجوز آن بیش از دو سال طول کشید.
پس از تعامل های انجام شــده و اضافه شــدن کپشن به انتهای فیلم، »سینما 
متروپــل« توانســت بالاخره پروانه نمایــش بگیرد و از چنــد هفته آینده در 

سینماها اکران شود.
این فیلم در چهل و یکمین جشنواره فیلم فجر نامزد دریافت سیمرغ ۱۳ رشته 
شد که در نهایت علاوه بر سیمرغ بهترین فیلم، سیمرغ های بهترین کارگردانی 

و بهترین فیلمبرداری را هم دریافت کرد.
ایــن فیلم همچنین دیپلم افتخار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد را هم از این 
جشنواره گرفت. »ســینما متروپل« محصول بنیاد ســینمایی فارابی است و 

پخش و تبلیغات آن را دفتر شهر فرنگ برعهده دارد.
»ســینما متروپل« داستان عاشــقانه ای را در دل یک سینمای قدیمی روایت 

می کند که قرار است پس از سال ها دوباره فعال شود.

تیزر انیمیشن »یوز« منتشر شد
 نخستین تصاویر از انیمیشن سینمایی »یوز« به نویسندگی و کارگردانی رضا 
ارژنگی و تهیه کنندگی احسان کاوه جدیدترین محصول مرکز انیمیشن سوره 

همزمان با ۲٨ اکتبر، روز جهانی انیمیشن منتشر شد.
انیمیشن ســینمایی »یوز« که چالش های یک یوز را برای بازگشت به اصالت 
خود به تصویر می کشــد؛ در فضای ماجراجویانه و کمدی با تکنیک سه بعدی 
ساخته می شود و همزمان با پیشــرفت پروژه، از اولین ویدیو این اثر رونمایی 

شد.
طبق برنامه ریزی های صورت گرفته، این انیمیشن سینمایی در سال ۱۴۰۴ در 

سینماهای سراسر کشور اکران شود.

سینما

انیمیشن

فیلم کوتاه

ورزش

 مهر- ســرمربی جدید استقلال که شناخت زیادی از این تیم و البته 
تیم هــای دیگر ندارد، در روزهای ابتدایی حضورش دســت روی نقطه 
ضعف بزرگ فوتبال ایران گذاشــت و از بازیکنان پا به ســن گذاشــته 

انتقاد کرد.
»پیتسو موســیمانه«، ســرمربی جدید تیم فوتبال استقلال تهران در 
نخســتین صحبت هایی که انجام داد دســت روی نقطه ضعف فوتبال 
ایران گذاشــت و نکاتی را مطرح کرد که هم برای استقلال مفید است 

و هم برای سایر تیم ها.
تیم اســتقلال با وجود خریدهایی که در ابتدای فصل و در دوره حضور 
نکونام انجام داد نتوانســت عملکرد خوبی در ایــن فصل لیگ برتر به 
نمایش بگذارد در حال حاضــر با ٨ امتیاز در رده دوازدهم جدول قرار 
دارد. هواداران اســتقلال امیدوارند حضور »موسیمانه« بتواند آنها را از 
این بحران خارج کند و آبی  پوشان را در مسیر رسیدن به جمع مدعیان 

قهرمانی قرار دهد.
نارضایتی موسیمانه از میانگین سنی استقلال

یکــی از مواردی که »موســیمانه« در ابتدای حضورش در اســتقلال 
به آن اشــاره کرد و نشــان از اهمیــت بالای این موضــوع برای وی 

دارد میانگیــن ســنی بالای تیمش بود. مســأله ای کــه در همیــن ابتدای کار 
 از چشــم ایــن ســرمربی آفریقایــی دور نماند و در ایــن مورد گفــت: متوجه 
شدم میانگین سنی تیم بالاست. نیاز است که تیم جوان تر شود تا اشتیاق و انگیزه 
تیم افزایش یابد. این مســأله نیاز به زمان دارد تا تیم را به ســمت جوان ترشــدن 

پیش ببریم.
 سرمربی آبی پوشان در نشست خبری بعد از شکست سنگین تیمش برابر خیبرخرم آباد 
هــم این موضوع را تکرار و تأکید کرد که برخی بازیکنان اســتقلال نمی دانند در 
چه تیمی بازی می کنند و توانایی لازم برای اجرای 

برنامه های تاکتیکی را ندارند.

میانگین ســنی تیم اســتقلال در حال حاضر حدود ۲۷ سال است. میانگین سنی 
 مدافعان تیم استقلال حدود ۲٨ سال و هافبک های استقلال میانگین سنی ۲۷ سال 

دارند. میانگین سنی مهاجمان هم ۲٨/۷ سال است.
بحرانی که امر جدیدی نیست

هرچند موضوع میانگین بالای ســنی در تیم های ایرانی چیز جدیدی نیســت اما 
مطرح شــدن دوباره آن به خصوص از ســوی فردی که شــناختی از فوتبال ایران 
ندارد و به تازگی به این لیگ پیوســته است، جای تأمل دارد و نشان می دهد باید 
فکری اساســی برای آن کرد. موضوعی که حتی به یکی از چالش های تیم ملی در 

سال های اخیر تبدیل شده است.
پیش از این هم سرمربیان خارجی دیگری مانند »ژوزه مورایس« و »اوزونیدیس« 

هم واکنش های مشــابهی به این مسأله داشتند و تلاش کردند با بهره گرفتن 
از بازیکنان جوان، بتوانند میانگین سنی تیمشان را کاهش دهند.

البتــه نباید فراموش کرد که موفقیت ســرمربی در امر جوان گرایی منوط به 
تداوم حضور در تیم ها اســت و قطعاً وقتی عمر حضور سرمربی در یک تیم از 
بیش از چند ما فراتر نروند نمی توان از او انتظاری بابت تغییر در ساختار تیم 
داشت و برای او، کسب نتیجه به هر قیمتی مهم تر از هر موضوع دیگری است.

برای مثال، ژوزه مورایس در ابتدای فصل ۱۴۰۱ به تیم سپاهان پیوست و در 
طی بیش از دو فصلی که در جمع زردپوشــان اصفهانی حضور دارد توانست 

بازیکنان جوان را به فوتبال کشور معرفی کند.
 محمد قربانی، محمدجواد حسین نژاد، آریا یوسفی و ارشیا سرشوق از جمله 
بازیکنانی بودند که در این مدت توسط مورایس به فوتبال ایران معرفی شدند 
و عباس حبیبی و ســید علی کمالی هم بازیکنانی هستند که مورایس به آنها 

اعتماد کرد.
حال باید دید پیتســو موســیمانه چه روندی را به صورت عملی در استقلال 
طــی خواهد کرد و آیا او می تواند این اطمینان را از مدیران باشــگاه کســب 
کنــد و مــدت حضورش در ایــن تیم به قدری طولانی باشــد که ریســک 
حضــور بازیکنــان جوان در تیم را بــه هر قیمتی به جان بخــرد و در آینده 
 مجموعه ای از بازیکنان با میانگین ســنی پایین را به فوتبال کشور معرفی نماید یا 
حضــور وی پیش از آنکه بخواهد تصمیمات بلند مــدت بگیرد در هاله ای از ابهام 

قرار خواهد گرفت؟
به نظر می رســد در شــرایطی که ثبات مربیگری در ایران چندان برقرار نیست و 
توجه بســیار زیاد به نتیجه گرایی موجب شده همواره بازیکنان باتجربه و پا به سن 

گذاشته جایگاهی غیرقابل تغییر در تیم ها داشته باشند.
 فدراســیون فوتبــال با این تصمیمــات قصد دارد به شــکلی جدی تر به موضوع 
جوان گرایی بپردازد و در بلندمدت هم شــاهد تداوم حضور سرمربیان در تیم ها و 

هم شاید پیدایش نسل جدیدی از بازیکنان در فوتبال کشور باشیم.

بازیکنانی که روی زانو راه می روند؛

دست »موسیمانه« روی نقطه ضعف فوتبال ایران
کشتی گیر لارستانی به اردوی تیم ملی 

کشتی ساحلی کارگران دعوت شد
باشــگاه خبرنگاران- رئیس 
کارگــری  کشــتی  انجمــن 
لارســتان گفــت: کشــتی گیر 
لارســتانی بــه اردوی تیم ملی 
کارگــران  ســاحلی   کشــتی 

دعوت شد.
الهام قادری بــا اعلام این خبر 
ورزش  فدراسیون  داشت:  اظهار 
کارگری جمهوری اسلامی ایران، 
۱۰ کشــتی گیر بزرگسال را به 
اولیــن اردوی آمادگی تیم ملی 
دعوت  کارگران  ساحلی  کشتی 

کرد که نام محمدرضا عسکرپور لارستانی در میان آنها دیده می شود.
وی تصریح کرد: این اردو روزهای هشــتم تا یازدهم آبان ماه در شهرســتان 

فریدونکنار استان مازندران برگزار می شود.
قادری با اشــاره به اینکه محمدرضا عســکرپور چندی پیش موفق به کسب 
مدال طلای مسابقات کشتی ساحلی کارگران قهرمانی بزرگسالان کشور شده 
است، افزود: این اردو به منظور آمادگی هر چه بیشتر کشتی گیران کشورمان 

برای حضور در رقابت های کشتی ساحلی کارگران جهان است.

 برگزاری مسابقات والیبال ساحلی »جزایر سه گانه«
 در بوموسی

ایرنا - رئیس هئیت والیبال اســتان هرمزگان گفت: مســابقات چهار جانبه 
والیبال ساحلی »جزایر سه گانه« امروز با حضور وزیر ورزش و جوانان، رئیس و 
دبیرکل فدراسیون والیبال و بهترین قهرمانان والیبال کشور در جزیره بوموسی 
برگزار می شود. عبدالرئوف بستگانی با اشاره به اینکه مدیرکل ورزش و جوانان 
هرمزگان و جمعی از ورزش دوستان این استان نیز در روز بازی ها در جزیره 
بوموسی حضور دارند، افزود: در این رویداد ورزشی، تیم های والیبال ساحلی 
بوموســی متشــکل از )امیرعلی قلعه نویی و حبیب اکبرزاده کاشانی(، تنب 
بزرگ )عباس پورعســگری و علیرضا آقاجانی(، تنب کوچک )بهمن سالمی و 
 ابولاحســن خاکی زاده( و خلیج فارس )حبیب ناصــری و پویا طالبی فر( باهم 

به رقابت می پردازند.
 شهرســتان بوموســی که پی تر به نام ابوموسی شــناخته می شد، متشکل از
۶ جزیره بوموســی، تنب بزرگ، تنب کوچک، ســیری، فارور بزرگ و فارور 
کوچک بوده و مرکز آن هم جزیره ۱۲ کیلومترمربعی بوموســی است که در 
فاصلــه ۷۵ کیلومتری جنوب بندرلنگــه و ۲۲۲ کیلومتری بندرعباس واقع 

شده است.
جزایرسه گانه ایرانی تنب بزرگ، تنب کوچک و بوموسی در نزدیک ترین فاصله 
با تنگه راهبردی هرمز واقع شده اند که یکی از مهم ترین تنگه های بین المللی 

است و خلیج فارس را به دریای عمان و اقیانوس هند پیوند می دهد.

شــبکه های تلویزیونی در حال حاضر سه سریال در ژانر کمدی و در فضایی 
مفرح و شاد را در حال ساخت دارند.

 سه سریال »پایتخت ۷«، »ماه عسل« و »بوقچی« برای پخش از شبکه های 
تلویزیونی آماده می شوند که همگی فضایی طنز دارند. 

پس از تأکیدهای بســیار مبنی بــر نیاز مبرم مخاطب بــه تولید و پخش 
ســریال هایی با فضای شــاد و کمدی، تلویزیون کــه از مدتی قبل در این 
 مسیر ســرمایه گذاری کرده اســت، تولیدات جدیدی را روانه آنتن خواهد

کرد.
بــا این همه شــبکه نمایش خانگی همچنان اســیر فضای تلخ و خشــن 
ســریال های در حال پخش پلتفرم هاســت و مدتی است که نتوانسته یک 

کمدی موفق و پربیننده را در تاریخچه اش ثبت کند.
»پایتخت ۷« پــس از مدت ها انتظار بیننده، بالاخره کلید خورد و در تمام 
این روزها خبرهای چندانی از ســاخت آن منتشــر نمی شود. سازندگان در 
قبال رسانه ها سکوت کرده اند و آنچه آخرین بار رسانه ای شد تصاویری بود 
کــه در قالب یک ویدئو به همراه دیگر تولیــدات جدید تلویزیون در حوزه 

سریال سازی، از خبرگزاری صداوسیما منتشر کردند.
با پخش این ویدئو، حضور محســن تنابنده، ریما رامین فر و نسرین نصرتی 
در فصل جدید به کارگردانی ســیروس مقدم و تهیه کنندگی الهام غفوری 

قطعی است.
گفته شده »پایتخت ۷« برای نوروز و رمضان ۱۴۰۴ آماده می شود.

 امــا دیگر ســریال کمدی در حال آماده ســازی برای پخــش از تلویزیون، 
»ماه عسل« نام دارد که توسط منوچهر هادی کارگردانی شده است. 

هادی که مدتی به شبکه نمایش خانگی کوچ کرده بود، پس از ناکامی نسبی 
در این مدیوم، مدتی است که به صداوسیما رجعت کرده و سریالی کمدی با 
موضوع ازدواج شاد دانشجویی را کارگردانی می کند. او البته در تلاش برای 
گرفتن مجوز ساخت سریال جدیدش »زرافه« در شبکه نمایش خانگی بود 
که طی آخرین خبر رســمی به دلیل لزوم اصلاح فیلمنامه، هنوز این مجوز 

داده نشده است.
 »دلدادگان« آخرین سریال منوچهر هادی برای تلویزیون بود که در سال۹۶ 

ساخت و پس از آن دل، گیسو، نیسان آبی و نیوکمپ را برای شبکه نمایش 
خانگی کارگردانی کرد. 

ســریال »ماه عسل« را مرتضی رزاق کریمی تهیه کرده است و اکبر عبدی، 
قدرت الله ایزدی، یوسف تیموری، یوسف صیادی، امیر کاظمی، مریم مؤمن 

و الهام حمیدی از جمله بازیگران این سریال محسوب می شوند.
ســریال »بوقچی« محصول سیمافیلم است که به تهیه کنندگی محمدجواد 
موحد و کارگردانی حسن حبیب زاده در سازمان سینمایی سوره تولید شده 
است. این سریال موضوعی فوتبالی دارد و با بازی حسن پورشیرازی، آرش 

نوذری، بیژن امکانیان و ... ساخته شد.
گفته شده بوقچی با نگاهی طنز، داستانی متفاوت از یک ماجرای پرحاشیه 
 فوتبالــی در ســال های اخیر را روایــت می کند و نگاهی به فســاد در این 

حوزه دارد. 
حبیب زاده، کارگردان این ســریال بیشتر در حوزه فیلم کوتاه فعال بوده و 
تاکنون ســریال شناخته شده ای را به تنهایی کارگردانی نکرده است. معاون 
انجمن ســینمای جوانان ایران و کارشــناس بخش فیلمنامــه خانه فیلم 

داستانی اوج از سمت هایش محسوب می شود. 

برگزیده شدن »پیر پسر«
 با بازی لیلا حاتمی  و حامد بهداد در لندن

فیلم ســینمایی »پیر پسر« ساخته اکتای براهنی در بیســت و چهارمین دوره جشنواره فیلم 
لندن بریز انگلیس جایزه بهترین فیلم را دریافت کرد.

جشــنواره فیلم لندن بریز )London Breeze Film Festival( هرســاله در هفته آخر اکتبر 
در شــهر لندن برگزار می شــود و در این دوره که بیست و چهارمین دوره   خود را برگزار کرد، 
فیلم ســینمایی »پیرپســر« جایزه بهترین فیلم داستانی جشــنواره را به خود اختصاص داد. 
فیلم ســینمایی »پیر پسر« ۱۹۰ دقیقه است و دومین ساخته  اکتای براهنی به تهیه کنندگی 
 بابک حمیدیان و حنیف ســـروری و ســرمایه گذاری ارســلان براهنی و امیرحسین عبدالهی 
اســت که پیشــتر برنده جایزه پرده بزرگ بهترین فیلم از پنجاه و سومین دوره فستیوال فیلم 
روتردام شده و در فستیوال فیلم ترانسیلوانیا رومانی نیز به عنوان بهترین پرفورمنس و اجرای 
بازیگران مورد تقدیر قرار گرفت.   همچنین حسن پورشیرازی برای بازی در این فیلم سینمایی 
جایزه  بهترین بازیگر مرد بیســت و سومین دوره  جشــنواره فیلم ترانسیلوانیا رومانی را از آن 

 جایزه بهترین فیلم بخش »سینمای جهان« خود کرده اســت. این فیلم همچنین برنده  
در فســتیوال فیلم گالوی ایرلند نیز 

شده است. 
حامد بهداد، لیلا حاتمی، محمد 
ولی زادگان و حسن پورشیرازی 
فیلم  ایــن  اصلــی  بازیگــران 
محمدرضا  همچنین  و  هستند 
داوودنــژاد، فهیمــه رحیم نیا، 
زاده،  غنی  میثم  رحیمی،  علی 
مهســا باقری، مهری کاظمی، 
و...  هژیرســام، وحید رحمتی 

نیز حضور دارند.
پخش بین الملــل این فیلم به 
پخــش هفت  عهــده کمپانی 
میلاد  مدیریــت  بــا  چشــمه 

خسروی است.

دورخیز سریال های شاد تلویزیون برای آنتن

سرمربی کره ای تیم ملی: جدایی رونالدو از النصر؟

زنان والیبال ایران پایه ضعیفی دارند
ایرنا- لی دو هی، ســرمربی کره ای تیــم ملی والیبال زنان 
ایران درباره انتصاب فریبا محمدیان به عنوان معاون توسعه 
ورزش بانــوان وزارت ورزش اظهــار کرد: حضــور در ایران 
اولین تجربه کاری من در خارج از کره جنوبی اســت که به 
لطف مراعات و کمک هایی که محمدیان، نایب رئیس بانوان 
 فدراسیون والیبال به من کردند، به خوبی در حال گذراندن 

آن هستم.
وی ادامه داد: محمدیان تمرکز و وقت زیادی روی پیشرفت 
بازیکنان ایرانی گذاشــت که این موضوع باعث شــد بدون 
هیچ مشــکلی به آموزش بازیکنان بپــردازم و با اینکه چهار 
ماه بیشــتر از همکاری من با او نگذشته اما می توانم بگویم 
اشــتیاق و اراده محمدیان برای پیشرفت والیبال زنان ایران 

کاملًا به چشم می آید. 
بــه همین علــت علیرغم اینکه با شــنیدن خبــر انتصاب 
محمدیان بسیار خوشحال شدم و به او تبریک می گویم اما از 

شنیدن خبر رفتن او از والیبال زنان بسیار افسوس خوردم.
ســرمربی تیــم ملی والیبال زنان که در راســتای توســعه 
فاکتورهای فردی و بهبود شاخص های تیمی، ۲۰ بازیکن را 
به اردو دعوت کرده است، در این باره گفت: علاوه بر اینکه با 
دیدن مسابقات و از روش های دیگر در حال کشف بازیکنان 
هستیم یک اردو برای دیدن بازیکنان جدید برگزار کردیم و 

احتمالاً گروه دومی هم داشته باشیم.
وی ادامه داد: طی این زمانی که در ایران بودم متوجه شدم 
بازیکنان زن پایه  ضعیفی دارنــد و به جای کار کردن روی 
توانایی هــای اولیه و پایه دنبال اجــرای یک نمایش جذاب 
در مســابقات هســتند که این باعث می شــود در پیشرفت 

محدودیت هایی داشته باشند. 
این ضعف حتی در کار گروهی بازیکنان نیز دیده می شــود. 
بــرای مثال نمی دانند حین بازی چه زمانی و به چه شــکل 

از یکدیگر کمک بگیرند و همه اینها نیاز به آموزش دارد.



به گزارش سبحان- جلســه هماهنگی صنعت آب استان 
فارس با حضور مدیران عامل شــرکت آب و فاضلاب شیراز 
و شــرکت آب و فاضلاب اســتان فارس به همراه معاونین و 
مدیــران بــه منظور هماهنگــی تأمین و توزیع آب شــرب 
نقاط جمعیتی اســتان در محل سالن کنفرانس شرکت آب 
منطقه ای فارس برگزار شــد. در این جلســه ابتدا ســیاوش 
بــدری، مدیرعامل آب منطقه ای نســبت به اهمیت تأمین و 
توزیع آب شرب و بهداشت نقاط جمعیتی بخصوص مناطقی 
از اســتان که تأمین آب آنها بر آبخوان های زیرزمینی استوار 

است از جمله شهرستان خرامه تأکید کرد. 
بدری ادامه داد: هماهنگونه که تاکنون با تلاش و کوشــش 
همکاران هر ســه دســتگاه گــذر از پیک تابســتان با نمره 
قابل قبولی انجام شــده اســت از این به بعد نیز ســعی بر 
ایــن خواهد بود که این مهم اســتمرار یابد. وی اضافه کرد: 
تأمین آب شــرب مردم از اولویت های مهم این شرکت است 
و به این منظور جلســات منظمی  با شــرکت های توزیع آب 
و فاضلاب شــیراز و فارس برگزار و نســبت به رفع و رجوع 
نقاط ضعف همفکری می شــود. رئیس هیئت مدیره شرکت 
آب منطقــه ای اضافه کرد: به لطف خــدای متعال خط دوم 
تأمین آب شرب کلانشهر شیراز سال گذشته همزمان با سفر 

دوم دولــت به فارس به بهره برداری رســید و مطالعات خط 
ســوم به منظور انتقال آب شــرب از سد تنگ سرخ بشار در 
 دســت انجام و در اولین فرصت عملیات اجرایی آن شــروع 
خواهد شد. بهمن بهروزی، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
شیراز نیز در این جلسه گفت: پس از بهره برداری از خط دوم 
تأمین آب شرب شیراز توسط شــرکت آب منطقه ای،تعداد 
قابل توجهی از چاه ها به منظور کند کردن نرخ فرونشســت 
دشــت شــیراز از مدار بهره برداری خارج شد. در این جلسه 
همچنین علی شبانی، مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز 
از اهمیت آب شرب در استان سخن گفت بخصوص در توزیع 
آب در شهرها و مناطقی که بارندگی کمتری نسبت به سایر 

استان ها داشته اند از جمله داراب و زرین دشت.
   افزایش میانگین بارش در نیمه ابتدایی پاییز

گفتی است، رئیس هیئت مدیره شرکت آب منطقه ای فارس 
در گفت وگویــی از افزایش میانگین بــارش در نیمه ابتدایی 
پاییــز خبــر داد. وی گفت: از ابتدای مهر امســال میانگین 
بارندگی اســتان فارس در ســال آبی جاری به بیش از ۲۶ 
میلی متر رســید. بدری افزود: میانگین بارش های  اســتان 
فارس در سال آبی جاری )از ابتدای مهر ماه ۱۴۰۳( به بیش 
از ۲۶ میلیمتر رسید. در حالی  که میانگین مشابه بلند مدت 

استان در این مدت یک و هفت دهم میلی متر بوده است.
 رئیس هیئت مدیره شــرکت آب منطقه ای فارس ادامه داد: 
ایســتگاه برغان سپیدان با ۱۰۰ میلی متر و ایستگاه شیراز با 
۸۱ میلی متر بیشترین بارش را نشان می دهند. رئیس هیئت 
مدیره شــرکت آب منطقه ای همچنین اضافه کرد: جمع آب 
ورودی به مجموع ۹ سد در حال بهره برداری به ۱۰ متر مکعب 
در ثانیه رسیده است؛ سد درودزن با ورودی ۱۲ متر مکعب در 
ثانیه در بین سایر سد ها دارای بیشترین ورودی بوده و حجم 
کل آب پشت این سد به ۵۳۶ میلیون متر مکعب رسیده است.

به گزارش سبحان-  در دنیـــای امـروز، توجـه بـه سلامت 
جســـمی  و روانـی شـهروندان از اهمیـت ویـژه ای برخـوردار 
اسـت.بـا افزایـش جمعیـت و نیـــاز بـه فضاهـای تفریحـی 
و ورزشـی، شـــهرداری شـیراز بـا هـــدف ارتقـای کیفیـت 
زندگـی و افزایـش نشـــاط اجتماعـی، پروژه هـای متعـددی 
را در دســـت اجـــرا دارد. از جمله پروژه های مهم در دست 
اقدام در این منطقه، احداث بوســتان طلاییه، بوستان خانواده 
سجادیه، بوستان مادر و کودک، بوستان تخصصی در شهرک 
سامان و.... می باشد. بـــا توجـــه بـــه تلاش های مســـتمر 
شـهرداری شـــیراز و حمایت هـای شـــورای اسلامی شـهر، 
آینـده روشـنی بـرای فضاهـای ورزشـی و تفریحـی در ایـن 
کلان شهر پیش بینـی می شـود. بـا بهره بـرداری از پروژه هـای 
در حـــال اجـرا، شـهروندان می تواننـــد از امکانـات بهتـری 
بـــرای ورزش و تفریـح بهره منـد شـوند. رسـتم زاده، شهردار 

منطقه۹ تأکیـــد کـرد: بـــا بهره بـرداری از ایـــن پروژه هـا، 
شـــاهد نشـاط و شـادابی جامعـه خواهیـم بـود و می توانیـم 
بـا کاهـش آســـیب های اجتماعـی، فضایـی امـن و دلپذیـر 

بـرای زندگـی شـهروندان ایجـاد کنیـم.
اجـــرای فضاهای ورزشی و تفریحی، گامی  مؤثر در راسـتای 
ایجاد فضایی ســـالم و شـــاداب برای خانواده ها اسـت. این 
پـــروژه ها، به عنـــوان بخشـــی از برنامه های گســـترده تر 
شـهرداری برای افزایـش نشـاط اجتماعـی و بهبـود کیفیـت 
زندگـــی شـــهروندان، می توانـد تأثیـــرات مثبـت زیـادی 
بر روی سلامت جســـمی  و روانی جامعـــه داشـــته باشـد. 
امیـــد اسـت بـا بهره بـرداری از ایـــن پروژه ها، شـاهد رشـد 
و شـکوفایی بیشـتر در زندگـی روزمـره مـردم شـیراز باشـیم 
و این فضاها به محلی برای تعاملات اجتماعی و تقویت روابـط 

خانوادگـی تبدیـل شـوند.

 به گزارش سبحان- مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دســتی در جمع اصحاب رسانه و فعالان فضای مجازی 
گفت: انتشــار رخدادهای این رویداد بین المللی بسیار کلیدی 
است و این جلســه باهدف هم افزایی رســانه ها با این رویداد 
برگزارشده است.  محمد ثابت اقلیدی ادامه داد: این جشنواره 
شــامل ابعاد گسترده ای است و علاوه بر شیراز رویدادهایی در 
نظر گرفته شده که در ۵ شهرستان دیگر استان برگزار خواهد 
شــد. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
اضافــه کرد: هدف از برگزاری این جشــنواره ارتقای ســطح 
آگاهــی عموم در خصوص میراث ملموس و ناملموس اســت 

و جشــنواره همچنیــن در معرفی آثار تاریخــی و جاذبه های 
گردشــگری کشــور و بازارســازی در حوزه گردشگری مؤثر 
است. او همچنین با اشــاره به ظرفیت های غنی فارس عنوان 
کرد: بیشــترین جاذبه های تاریخی و طبیعی کشور در فارس 
قــرار دارند و این جشــنواره فرصت معرفــی هرچه بهتر این 
آثار را فراهم آورده اســت. گفتنی اســت در این نشســت که 
با حضور دبیر جشــنواره برگزار شــد، اصحاب رسانه و فعالان 
فضای مجازی استان فرصت ارائه پیشنهادات خود درخصوص 
برگزاری این جشــنواره را یافتنــد و درخصوص آن به بحث و 

تبادل نظر پرداخته شد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری:
 کار فراجا فوق العاده با ارزش است

به گزارش سبحان- معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری با 
بیــان اینکه پلیس فوق العاده کار با ارزشــی دارد، گفت: ما در چارچوب 
سیاســت های کلی نظام باید محکم و مقتدر باشــیم تا دشمن نتواند به 
اهداف شــوم خود برسد. معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
فارس با حضور در قرارگاه امام علی)ع( با رهام بخش حبیبی دیدار کرد.

اســماعیل قزل ســفلی در این دیدار ضمن عرض تســلیت به مناسبت 
شهادت ۱۰نفر از کارکنان فراجا در استان سیستان و بلوچستان، تصریح 
کرد: امروز افتخار پیدا کردیم خدمات شــما عزیزان باشیم و زحماتی که 
شــما در برقراری نظم و امنیت می کشــید قطعاً مــورد عنایت و رضایت 

خداوند قرار می گیرد.
وی در پایــان از رهام بخــش حبیبی و کلیه کارکنــان زیر مجموعه در 

راستای برقراری نظم و امنیت در سطح استان فارس تقدیر کرد.

جانشین سپاه فجر فارس:
  ترویج ایثارگری و شهادت بر نسل جوان 

تأثیرگذار است

به گزارش سبحان- آئین رونمایی از ۳۰ سردیس شهدا و پوستر اصلی 
کنگره ملی پانزده هزار شــهید اســتان فارس و تولیدات هنری در شیراز 
برگزار شــد. هاشم جمالی، جانشین سپاه فجر فارس در این آئین با بیان 
اینکه در این ایام در استان فارس، همه جا عطر شهدا استشمام می شود، 
اظهار کرد: برگزاری کنگره های متعدد، از مهم ترین و بزرگ ترین کارهایی 

است که می شد در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت انجام داد.
وی با اشــاره به اتفاقاتی که در محور مقاومــت در منطقه در حال انجام 
اســت، تصریح کرد: باید بدانیم که ترویج ایثارگری و شــهادت بر همه، 
بخصوص نسل جوان تأثیرگذار اســت. همانطور که مقاوم معظم رهبری 
فرمودنــد برای پایداری و تأثیرگذاری ماندگار، کنگره ها از هنر اســتفاده 
کنید چراکه هنر ماندگار است. جانشــین سپاه فجر فارس با بیان اینکه 
مقام معظم رهبری فــارس را مهد ظهور فرهنگ و دین و هنر می دانند، 
به سنگ تمام گذاشــتن همه مسئولین اجرایی و شورای سیاست گذاری 
استان در هر چه بهتر اجرا شدن دومین کنگره ملی شهدای فارس اشاره 
و تأکیــد کرد: با برگزاری کنگره در دهــم آبان ماه، یک انقلاب جدید در 
عرصه ایثار و شــهدا را در اســتان شــاهد خواهیم بود، چرا که یک آغاز 

جدیدی را از دهم آبان ماه به بعد خواهیم داشت.

با ورود بازرسی کل استان فارس انجام شد؛ 
اختصاص یک سکوی اختصاصی بارگیری سوخت 

در پالایشگاه بندرعباس به فارس 

به گزارش ســبحان- با توجه بــه تأکیدات رئیس منطقه۳ ســازمان 
بازرســی کل کشور و بازرس کل اســتان فارس در خصوص رفع ناترازی 
تولید و مصرف فرآورده های نفتی و لزوم تأمین بنزین مورد نیاز در استان 
با ارسال نامه هشداری به شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه فارس 
و نامه اســتحضاری خطاب به استاندار، این موضوع به جد در دستور کار 

متولیان امر قرار گرفت. 
بر این اساس طی ۶ روز بیش از 7۶ میلیون لیتر بنزین از مبادی مختلف 
برای مصرف استان وارد فارس شد. بر پایه این گزارش، با ورود و پیگیری 
بازرسی کل استان فارس، برای اولین بار یک سکوی اختصاصی بارگیری 
خاص در پالایشــگاه بندرعباس در نظر گرفته شد. در این راستا طاهری، 
مدیر شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران) منطقه فارس( ضمن 
تقدیر از پیگیری های مؤثر بازرسی کل استان فارس و دستور استاندار، از 

اختصاص سکوی بارگیری خاص به این استان خبرداد.

مسئول آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری صدرا 
خبر داد:

 امدادرسانی آتش نشانان صدرا به فرد حادثه دیده 
در ارتفاعات 

به گزارش ســبحان- امدادگران واحد آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شــهرداری صدرا فردی را که در ارتفاعات صدرا دچار حادثه شده بود، از 

مرگ حتمی نجات دادند.  
هادی اســماعیلی، مسئول آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری صدرا 
عنــوان کرد: با اعلام حادثه در ســاعت ۱7:۱۰ عصــر تیم های امدادی به 
ارتفاعات اعزام شــدند و پس از راهپیمایی چند ساعته مصدوم را به دامنه 
کوه انتقال و به عوامل اورژانس صدرا تحویل دادند. اسماعیلی ضمن تقدیر 
از پرســنل آتش نشــانی عنوان کرد: با تلاش همکاران آتش نشان این فرد 
حادثــه دیده از مرگ حتمی نجات پیدا کرد. اســماعیلی در مورد وضعیت 
فعلی فرد مصدوم گفــت: این فرد بعد از چند روز که به کما فرو رفته بود 

خوشبختانه هوشیاری خود را به دست آورد و به آغوش خانواده بازگشت.

نشست کارگروه اقتصاد و زیر بنایی مجمع بسیجیان 
استان فارس با مدیرعامل مخابرات فارس

به گزارش ســبحان- نشســت تخصصی کارگروه اقتصاد و زیر بنایی 
مجمع بســیجیان اســتان فارس موضوع بررسی مشــکلات زیرساخت 

مخابرات صنایع و شهرک های صنعتی صورت پذیرفت. 
 بــا حضور هومان محمودی، مدیرعامل شــرکت مخابرات منطقه فارس، 
علی اصغر پناهی، رئیس گروه اقتصاد و زیربنایی مجمع بسیجیان استان، 
فاضلی، مدیر فناوری اطلاعات اســتانداری فارس، حسین پناهی، مسئول 
سازمان بسیج صنعت و معدن اســتان، زارع، معاون شرکت شهرک های 
صنعتی فارس، باصری، مدیرعامل شرکت خدماتی شهرک صنعتی شیراز، 
رنجبر، مدیر کلینیک صنعت معدن و معاونین شرکت مخابرات فارس در 
ســالن جلسات شرکت مخابرات منطقه فارس جلسه ای با موضوع بررسی 
مشکلات زیرساختی شبکه فیبر نوری و سیار شهرک های صنعتی استان 

انجام پذیرفت.
علی اصغــر پناهی، رئیس کارگروه اقتصاد و زیربنایی مجمع بســیجیان 
اســتان فارس در حاشــیه این جلســه گفت: توســعه صنعتی، کاهش 
آلایندگی و بار ترافیکی، کمک به توســعه کارآفرینی، ساماندهی صنایع 
کوچک و جذب ســرمایه گذاران از مهم  ترین اهداف و برنامه هایی اســت 
که ما در کارگروه اقتصاد و زیربنایی مجمع بسیج استان دنبال می کنیم. 
وی ادامه داد: با تکمیل زیرســاخت  ها و امکانات زیربنایی در شــهرک ها 
و نواحی صنعتی و راه اندازی واحدهای صنعتی، شــاهد رشــد اشتغال و 

توسعه صنعتی خواهیم بود.
به گفته پناهی، یکی از موضوعاتی که در راستای تکمیل زیرساخت های 
شــهرکهای صنعتی در دســتورکار پیگیری کارگروه اقتصاد و زیربنایی 
مجمع بســیج استان است، به همین منظور اقدام به برگزاری جلساتی با 
مدیران مربوطه کرده ایم. وی افزود: از موضوعات مطرح شــده در جلسه 
کارگــروه اقتصاد و زیربنایی مجمع بســیجیان فارس، بحث فیبر نوری و 
رفع خرابی تلفن ها در شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز بــود که به نتایج 
خوبی رسیدیم. رئیس کارگروه اقتصاد و زیربنایی مجمع بسیجیان استان 
فــارس با بیان اینکه مقرر شــد طرح تأمین برق موردنیاز چهار ســایت 
موجود در شهرک صنعتی شیراز ارائه و اجرا گردد، تصریح کرد: پیشنهاد 
شد درجهت بهینه ســازی شبکه تلفن همراه یک سایت دیگر در شهرک 

صنعتی شیراز راه اندازی شود.
وی در پایان عنوان کرد: به منظور افزایش بهره وری صنعتگران، کلاس ها 
و کارگاهی هایی جهت آموزش آخرین تکنولوژی های روز دنیا که مرتبط 

با حوزه کاری آنهاست، برگزار خواهد شد.

 شهردار منطقه9 شیراز اظهار کرد:

آینده ای روشن برای بوستان ها و فضاهای ورزشی 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس خبر داد:

تمرکز بر معرفی میراث ناملموس 
در جشنواره بین المللی چندرسانه ای میراث فرهنگی

امور  انتظامی مالیاتی سازمان  دادستان  به گزارش سبحان- 
مالیاتی کشور، انجام تشخیص های حرفه ای مبتنی بر مقررات، 

اولویت ویژه در ادارات کل امور مالیاتی سراسر کشور است. 
سید محسن، خوانساریان، دادستان انتظامی مالیاتی سازمان امور 
مالیاتی کشــور، در آئین تودیع و معارفه مدیرکل امور مالیاتی 
فارس با بیان اینکه بهره بــرداری از داده های متقن باید همراه 
 با تشــخیص حرفه ای باشد،گفت: اگر تشــخیص چارچوب دار 
و مبتنی بر ســاختار مشــخص شــده باشد، شــاهد فرآیند 

مالیات ستانی و دادرسی های بهتر و عادلانه تر خواهیم بود. 
وی با اشاره به روند شتابان سازمان امور مالیاتی در مسیر تحقق 
اهداف و رسالت های تعریف شده برای آن، اظهار داشت: امروز با 
استفاده حداکثری از اطلاعات و داده های متقن مالیاتی در امر 
تشخیص، اصلاحیه قانون مالیات ها و مواد ۱۶۹ و مکرر، سازمان 

اقناع کافی را به دست آورده و زمان آن رسیده که از این اقناع 
اطلاعاتی در امر مالیات ستانی استفاده شود. دادستان انتظامی 
  مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور، اجرای بهینه تبصره ماده ۱۰۰، 
قطعی ســازی در حوزه مالیات ارزش افزوده، اجرای ماده ۹7، 
تشخیص سیستمی  و بهره برداری بیشتر از داده ها و اطلاعات را 
رویکردهای اصلی ســازمان امور مالیاتی برشمرد و افزود: امروز 
سازمان در مسیر تکاملی خود قرار داشته و طبیعی است که با 

نقطه مطلوب فاصله داشته باشد.
وی تأکید کرد: با همراهی و همدلی تمام ارکان سازمان و انجام 
وظایف به صورت جدی تر می توان سازمان را به سرانجام خوب 
رساند. خوانساریان خاطرنشــان کرد: با بهره برداری مطلوب از 
داده ها و اطلاعات به مرور شاهد بهبود تمکین مؤدیان مالیاتی 
هستیم تا جایی که در ارزیابی عملکرد سال ۱۴۰۲، شاهد رشد 
7۸ درصدی ابراز مالیاتی اشــخاص حقیقی، رشد ۸۳ درصدی 
تبصره ماده ۱۰۰ و رشد ۹۰ درصدی اشخاص حقوقی باشیم که 

این امر نویددهنده آینده درخشان برای سازمان است. 
در ادامه، معاون توســعه مدیریت منابع ســازمان امور مالیاتی 
کشــور از ســهم مالیات در بودجه امسال کشور سخن گفت و 
اظهار داشت: در پی سیاستگذاری های نظام مالی کشور، بخش 

زیادی از تأمین درآمد بودجه برعهده سازمان مالیاتی گذاشته 
و لازم است پیش بینی های لازم صورت بگیردتا بتوانیم اهداف 

سازمانی و درآمدهای مالیاتی را تحقق بخشیم. 
حسین فردوســی در این آئین با اشاره به تحریم های ظالمانه 
چند ســال اخیر علیه کشــورمان، از رویکرد دولت در تعریف 
منابــع مالی پایدار در نظام بودجه ای ســخن گفــت و افزود: 
مالیات ستانی به عنوان یکی از ابزارهای مهم تأمین منابع مالی 
 پایدار در دســتور کار سیاستگذاری های نظام مالی کشور قرار 

گرفته است. 
سرپرست امور مالیاتی فارس، نگرش سیستمی ، توجه ویژه به 
زنجیره مؤلفه های توسعه، پیوست عدالت و فراهم کردن زمینه 
ایجاد آســایش،آرامش و سلامت در مجموعه مالیاتی استان را 
از مهم ترین رویکردهای مدیریتی خود بر شمرد وگفت: توسعه 
پایدار وتوســعه انسانی را ســرلوحه کار خود قرار خواهد داد. 
حمیدرضــا منتظری در آئین معارفه خود با تمســک به قرآن 
از »ســلام«، به عنــوان بهترین و ناب ترین هدیــه خداوند به 
جامعه بشــری و عوالم خلقت یاد کرد و با تقدیم دو »ســلام« 
از آیات ســوره مریم به ارکان و مجموعه تحت مدیریت خود، 
گفت: تلاش خواهم کرد ســلامت وآرامش را که لازم و ملزوم 

یکدیگرند در بین کارکنان پیاده نمایم. 
وی برخــورداری از تقوا، پرهیز از حواشــی و تمرکز بر امورات 
را شــرط تحقق اهداف سازمانی دانســت و افزود: هیچگاه به 
طــول دوران مدیریــت خود فکر نکرده و بــا جدیت به دنبال 
انجام وظایفم خواهم بود. منتظری با اشــاره به مبانی توســعه 
در حوزه نظری وفکری، تصریح کرد: دستیابی به توسعه پایدار 
یکی از مهم ترین مؤلفه ها در مباحث مرتبط با توســعه اســت 
بنابراین با نگرش سیستمی  توجه ویژه به کسب درآمد را به جد 
دنبال خواهم کرد. وی با تأکید بر این که کســب در آمدهای 
پــاک مالیاتی همراه با عدالت اجتماعی را در دســتور کار قرار 
خواهــد داد، گفت: درآمدهای مالیاتی دارای پیوســت عدالت، 

ناترازی های بودجه را نیز از بین خواهد برد. 
منتظری، وظیفه مدیر را ایجاد فضایی آرام و توأم با ســلامت 
دانست و افزود: با صداقت وارد مسئولیت شده و تلاش خواهم 
کرد آسایش کارکنان وجایگاه والای اداره کل مالیاتی استان را 
حفظ وآن را ارتقاء دهم. سرپرست امور مالیاتی فارس یادآور شد: 
مدیران ومجموعه کارکنان مانند تسبیح هستند و برای در کنار 
 هم ماندن دانه های تسبیح و گسسته نشدن آن، باید همبستگی و

 انسجام داشت.
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 به گزارش سبحان- حمید کشتکار، رئیس سازمان سیما، 
منظر و فضای سبز شهری شیراز به تمهیدات شهرداری شیراز 
در راســتای گرامیداشت یاد و نام شــهدا و برگزاری دومین 

کنگره ملی ۱۵هزار شهید فارس پرداخت.  
به گفته وی؛ ســازمان ســیما، منظر و فضای ســبز شهری 
شهرداری شــیراز در دو سال گذشته جهت مرمت و نوسازی 
تابلوهای تجمیعی شــهیدان مبارک شــهدای این کلان شهر، 
کارگروهــی با محوریت این ســازمان و مرکب از نمایندگانی 

از شورای اسلامی شهر و شــهرداری شیراز، سپاه فجر فارس، 
بنیاد شهید و امور ایثارگران، بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های 
دفاع مقدس و جمعی از پیشکسوتان و سرداران دفاع مقدس 
تشکیل و تصمیمات ارزنده ای توسط خرد جمعی در راستای 

گرامیداشت یاد و نام شهدا اتخاذ شده است. 
رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری شیراز بیان 
کــرد: با تصمیم این کارگروه، تمثال مبارک شــهدا در قالبی 
طراحی و نصب شــده که وجهه مناســب و ماندگاری بالایی 
داشــته و زیبنده شهدای عزیز شــیراز باشد. کشتکار نوع این 
تابلوها را در معابر مختلف تشــریح و تصریح کرد: قرار اســت 
تمامی تمثال مبارک ۳ هزار شــهید شــهر شیراز بر روی این 

تابلوهای فلزی نصب شود. 
وی عنــوان کرد: این اقدامات در راســتای پاسداشــت مقام 
گران قدر شهدا و زمینه ســازی و آماده سازی این شیراز برای 
 برگــزاری دومین کنگره ملی ۱۵هزار شــهید اســتان فارس 

بوده است. 
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
شــیراز ازجمله مشــکلات و رونــد کند نصب تمثال شــهدا 

را تأسیســات شــهری، جانمایی مناسب و اســتعلام از تمام 
دستگاه ها خواند. 

کشــتکار به ساخت سردیس شــهدای شاخص که در دومین 
کنگره ملی ۱۵هزار شــهید فارس رونمایی می شود، نیز اشاره 
و بیان کرد: نقاشــی دیواری و دیوارنگاره تمثال مبارک شهدا 
در حدود ۱۸نقطه شهر شــیراز به مساحت بیش از پنج هزار 

مترمربع نیز در حال انجام است.
وی افزود: ســامانه مدیریت تمثال مبارک شهدا بانام سامانه 
شــاهد با همکاری ســازمان های ســیما، منظر و فضای سبز 
شــهری و فناوری اطلاعات و ارتباطات شــهرداری راه اندازی 

شده است. 
این مقام مدیریت شــهری در حوزه سیما منظر به نام گذاری 
پل هــا و تقاطع ها پرداخت و گفت: حــدود ۱۲پل و تقاطع و 
تونل  به نام شــهدا نام گذاری و ســاخت دو تابلوی بزرگ نور 
و ســایه تمثال مبارک شهید آوینی و شــهید دوران بر روی 
ســاختمان قطار شهری نصب شــده که در شب نمای زیبا و 
فاخری دارد. کشتکار به نورپردازی المان های موشک، پهپاد و 
ماکت قدس شهدا نیز در راستای برگزاری دومین کنگره ملی 

۱۵هزار شهید فارس اشاره کرد. 
وی به جانمایی ۱۵هزار گلدان گل در نمایشــگاه بین المللی 
محل برگزاری دومین کنگره ملی ۱۵هزار شــهید نیاز اشاره 
و عنــوان کرد: گلــدان بزرگ مقیــاس نصب شــده و پرچم 
بزرگ مقیاس با آرم دومین کنگره ۱۵هزار شهید استان که در 

چهار نقطه در شهر شیراز نیز به اهتزاز درآمده است. 
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
شــیراز بیان کــرد: از دیگر اقدامــات این ســازمان رویداد 
کاشــت درخت نهال فاطمی  با حضور مادران شــهدا بوده که 
در روز درختکاری ســال گذشته با همت شــهرداری شیراز 
و ســپاه فجر فارس در راســتای دومین کنگره ملی ۱۵هزار 
 شهید فارس انجام و بوستان شــهدا با ۱۵۰۰ درخت احداث 

شده است . 
کشــتکار گفت: ۴۰ هزار اصلــه نهال مزین به نام شــهدای 
حرم حضرت شاهچراغ)ع( بین شــهروندان مناطق یازده گانه 
شهرداری شیراز توزیع شــد و برنامه کاشت بذر هم در جوار 
قبور مطهر شــهدای گمنام، پردیس ارم دانشــگاه شــیراز و 

مکان های دیگر انجام گرفت.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شیراز تشریح کرد:

 تمهیدات شهرداری شیراز در راستای گرامیداشت یاد و نام شهدا

سرپرست اداره کل امور مالیاتی فارس معرفی شد

به گزارش ســبحان- حســین علی امیری بر 
ضرورت بهره گیــری از تجارب دیگــران تأکید 
کرد و بــا توجه قرار دادن گفتمان وفاق ملی در 
دولت چهاردهم، گفــت: گفتمان، موضوع ثابتی 
اســت که نیاز آن در جامعه نمایان می شود پس 
امروز وفاق یک انتخاب نیست بلکه یک ضرورت 
غیرقابل انکار اســت. در دولت وفاق ملی حرف 
همه افراد حتی رقیب هــای انتخاباتی و افرادی 
که در پای صندوق های رأی حاضر نشده اند هم 

شنیده می شود.
استاندار فارس افزود: انتخابات در کشور ما نعمت 
بزرگی است و از آن به عنوان تنفس می توان نام 
بــرد چراکه اگر انتخابات وجود نداشــت، انرژی 

نهفته در جامعه به شکل دیگری بروز می کرد.
 وی برگزاری انتخابات را تنفسی دوباره در بطن 
جامعه دانســت و حیات و تــلاش و تکاپو برای 
توســعه کشــور را از عواید آن ذکر کرد و گفت: 
امیدواریم امید ایجاد شــده در جامعه شکوفاتر 
شود و شــاهد همبستگی و توسعه بیشتر استان 
باشــیم. امیری با تصریح بر اینکه به مردم فارس 
بدهکار اســت، اظهار داشــت: خدمت به مردم 

اســتان فارس برای من افتخار است و به سبب 
این توفیق خدا را شکر می کنم.

 وی با بیان تاریخ فارس، برخی مشکلات استان 
را برشــمرد و با ابراز تأسف، اظهار داشت: طبق 
آمارها ســرانه شهری همچون شیراز در بسیاری 
از شاخص ها پایین است و در زیر واژه برخوردار، 
مشکلات اساسی وجود دارد اما بنده ناامید نیستم 
و به یاری خدا و بــا تمام توان به میدان آمده ام 
 تــا موانع توســعه را با اســتفاده از ظرفیت های

همه برطرف کنیم. 
   مردم مهم ترین سرمایه اجتماعی

نماینــده عالی دولت در فارس از مردم به عنوان 
مهم ترین ســرمایه اجتماعی هــر جامعه ای یاد 
کــرد و گفت: امید مهمتریــن نیروی محرکه ای 
اســت که اکنون در کشــور تولید شــده است 
که با اســتفاده از ظرفیت های متعدد اســتان و 
راهکارهــای قانونی می تــوان در زمینه کاهش 
بروکراســی اداری و افزایش ســرمایه گذاری به 

صورت صحیح ریل گذاری کرد.
امیری بر توجه به حقوق مردم تأکید کرد وگفت: 
در ارتباط با تضییع حقوق مردم هیچ گذشــتی 

نخواهــم داشــت و بایــد یکایک مــردم فارس 
احساس ارزشمندی داشته باشند.

   چشم انداز فارس را ترسیم کرده ام
وی منابــع را محــدود دانســت و بــر ضرورت 
اولویت بندی امور تأکید کرد و گفت: ما صادقانه 
با مردم ســخن می گوییم. در ایــن مدت از هر 
فرصتی که پیش آمده برای بیان مدل مدیریتی 

استان اســتفاده و چشــم انداز فارس را ترسیم 
چهاردهم  دولــت  نماینده  عالی تریــن  کرده ام. 
توســعه همه جانبــه را در گرو نهادینه شــدن 
حاکمیــت قانون عنوان کرد و افزود: با حاکمیت 
قانون می توانیم فــارس را به جایگاه اصلی خود 
برســانیم پس باید به گســتره مناسبات زندگی 

اجتماعی، حاکمیت قانون نهادینه شود.

امیری بر ضــرورت حاکم کردن انســان های با 
فضیلت در رأس امور سخن گفت و اظهار داشت: 
در مدیریت باید رصد و پایش وجود داشته باشد 
تا ضمن دیدن چالش هــای پیش رو، برای رفع 
آنــان تدابیر عالمانه و همراه با کار کارشناســی 
اتخاذ شــود. وی سرعت شتاب تحولات را سریع 
دانســت و تعلل در تغییر معادلات را آســیب زا 
عنوان کرد و خاطرنشــان ســاخت: برای توسعه 
اســتان و کمک به بنده هــر عزیزی که مطلب 

اجرایی و عملیاتی دارد ارائه کند.
   ضرورت بهره گیری از تجارب دیگران

اســتاندار فارس در پخش پایانی ســخنان خود 
بر ضرورت بهره گیــری از تجارب دیگران تأکید 
کرد و بــا توجه قرار دادن گفتمان وفاق ملی در 
دولت چهاردهم، گفــت: گفتمان، موضوع ثابتی 
اســت که نیاز آن در جامعه نمایان می شود پس 
امروز وفاق یک انتخاب نیست بلکه یک ضرورت 
غیرقابل انکار اســت؛ در دولت وفاق ملی حرف 
همه افراد حتی رقیب هــای انتخاباتی و افرادی 
که در پای صندوق های رأی حاضر نشده اند هم 

شنیده می شود.

استاندار فارس:

سرانه شهرشیراز در بسیاری از شاخص ها پایین است

س : طاهره حیاتی
عک

رئیس هیئت مدیره شرکت آب منطقه ای فارس:

مطالعات خط سوم به منظور انتقال آب شرب
 از سد تنگ سرخ بشار در دست انجام است
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طرح روزحدیث روز

شرح  حال خودنوشت آوارگان فلسطینی در لبنان
شــرح حال های  مجموعــه 
خودنوشــت آوارگان فلسطینی 
به کوشــش محمدعلی خالدی 
و ترجمــه حبیب یوســف زاده 

منتشر شد.
 این کتاب با نام»یازده زندگی؛ 
روایت هایــی از بــود و بــاش 
آوارگان فلســطینی در لبنان« 
یــازده روایــت از زندگی یازده 
است  لبنان  در  فلسطینی  آواره 
کــه هرکدام زندگی، داســتان و عقیــده ای متفاوت را بازگــو می کنند و از 

زندگی ها، عشق ها، حسرت ها و ناکامی های خود گفته اند.
برخی روایت هــا اعتراف گونه، برخی رســمی، برخی روایــی و برخی دیگر 
خیال انگیزند که در کنار هم چشــم مخاطب را به ابعاد مختلف »زندگی در 

تبعید فلسطینی ها« باز می کنند. 
کتاب با مقدمه پرلا عیسی با عنوان »روایت زندگی در آوارگی« آغاز می شود 
و با عناوین »دیوارنگاره هایی از روزگار سپری شــده« از سالم یاسین، »هنوز 
نمــرده ام« از میرا صیداوی، »غرغرهای یــک آواره« از طه یونس، »از وقتی 
مادر شــدم از زمســتان متنفرم« از نادیه فهد، »گورستان دعوق« از یوسف 
نعنع، »طلســم چله زمستان« از یافا طلال المصری، »حنین یعنی اشتیاق« 
از حنین محمد رشــید، »قلبــم از درخت توت آویزان اســت« از وداد طه، 
»خدیجه، مادرِ مادرم« از انتصار حجاج، »رویا ادامه دارد« از ربا رحمه و »یک 

مهاجرت و دو تبعید« از محمود محمد زیدان ادامه پیدا می کند. 
این یازده نویسنده از طریق فراخوان آزاد برای شرکت در کارگاه نویسندگی 
خلاق، زیر نظر نویسنده شهیر لبنانی، حسن داود، انتخاب شدند. این کارگاه 
نویســندگی خلاق با عنوان »فلسطینی های در تبعید« در مؤسسه مطالعات 
فلسطین و با حمایت بنیاد قطان فلسطین و مشارکت صندوق پرنس کلاوس 

هلند برگزار شد. 
در این کارگاهِ دوازده جلسه ای که سال 201۶ برگزار شد، قرار بود پناهندگان 
فلسطینی در لبنان، با راهنمایی یک مربی مجرب، بخش هایی از زندگیِ خود 

را به زبان عربی روایت کنند تا در نهایت »یازده زندگی« شکل بگیرد. 
متن ها همه به زبان عربی نوشته شده بودند که با کوشش محمدعلی خالدی 
بــه زبان انگلیســی برگردانده، ویرایش و تنظیم و در ســال 2012 میلادی 
منتشــر شد و نهایتاً با ترجمه حبیب یوسف زاده به فارسی در 33۶ صفحه با 

شمارگان 1250 نسخه در انتشارات سوره مهر منتشر شده است.

قوانین را خودت بازنویسی کن 
 Rewrite( »کتاب »بازنویســی قوانیــن 
the Rules( نوشته ریتو مهریش و راجیتا 
ساکسنا، کتابی در حوزه غیرداستانی است 
که به موضوع توانمندسازی رهبران زن در 
آسیا می پردازد که برای اولین بار در اکتبر 
2024 و در 208 صفحه توسط انتشارات 

پنگوئن منتشر شد.
محتــوای کتاب بــه زنان رهبــر کمک 
می کند تــا قوانیــن ســنتی موفقیت را 
بازنویســی کنند و موفقیت را بر اســاس 
ارزش هــا و اهداف شــخصی خود تعریف 
نمایند، چرا که این کتاب با بهره گیری از 
تجربیــات بیش از 200 زن رهبر، به بررســی چالش هــا و موانع مختلف در 
 مســیر رهبری زنان می پردازد و راهکارهایی برای غلبه بر این موانع نیز ارائه
می دهد. این کتاب پنج حوزه لیدی اعتماد به نفس، دیده شدن، شبکه سازی، 
تــوازن کار و زندگی و تعریف دوباره موفقیت را مورد بررســی قرار می دهد 
که برای زنان رهبر دانســتن این موارد بسیار ضروری است و هر یک از این 
حوزه ها با ارائه مثال هایی از زنان موفق و ارائه راهکارهای عملی، خوانندگان 

را ترغیب می کند تا از محدودیت های اجتماعی و خودساخته عبور کنند.
یکی از موضوعات مطرح در کتاب این اســت کــه چگونه زنان می توانند به 
خاطر وجود خود و نه تنها از طریق عملکرد عالی بلکه از طریق نمایش مؤثر 

دستاوردهای خود دیده شوند. 
در این کتاب همچنین به پیچیدگی های توازن بین مسئولیت های شخصی و 
حرفه ای پرداخته و استراتژی هایی برای مدیریت این دو نیز ارائه می شود که 

در هله اول خواننده را بسیار به فکر فرو خواهد برد.
نویســندگان این کتاب نیز تعریف های سنتی موفقیت را به چالش می کشند 
و از زنان می خواهند تا مســیر شــغلی خود را به شکلی طراحی کنند که با 

ارزش ها و اهداف زندگی آنها همخوانی داشته باشد.

ساخت حسگر صوتی مایع با الهام از نهنگ سرخربزه ای
فن آوری

عکس خبر

 بازی کودکان، شهر خان یونس- جنوب نوار غزه

 یک حوزه رأی گیری در توکیو- انتخابات سراسری ژاپن

تفاوتمابااونابهوقتحمله
منبع:ايسنا

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  خشک کردن فلفل

دانستنی

بهترین صبحانه برای رفع خواب  آلودگی
آیا بیدار شدن از خواب هنگام صبح برایتان سخت است؟ 
آیا با وجود این که خواب شــبانه خوبی داشته اید؛ اما باز 

هم هنگام صبح احساس کسلی و خستگی دارید؟ 
آیا برای این که بتوانید در طول روز از خواب آلودگی تان 

جلوگیری کنید، حتماً باید یک فنجان قهوه بخورید؟!
 اگــر هر کــدام از این علائم را داشــتید، پس زمان آن 
 رســیده که به چیزهایی کــه می خورید بیشــتر دقت

کنید. 
بدون توجه به اینکه چقدر شــب قبل خوابیده اید. رژیم 

غذایی تان باید سرشــار از مواد مغذی و تازه باشد و از 
طرفی صبحانه هم اهمیت بسیار زیادی در جلوگیری از 

 کسلی و خستگی شما دارد. در این قسمت خوراکی هایی
 را به شما معرفی می کنیم که اگر آنها را به وعده صبحانه تان
اضافه کنید، در طول روز انرژی بیشتری داشته و خواب 

آلود هم نیستید.
 آووکادو

آووکادو یــک ماده مغذی سرشــار از آنتی اکســیدان و 
ویتامین های مختلف و اســید چرب غیراشــباع اســت. 
همچنین ماده ای به نام اولئیک اســید دارد که التهابات 

را برطــرف می کند و عاملی بــرای افزایش انرژی در 
طول روز می باشد. 

فیبر موجود در آن هم ســطح قنــد خون را تنظیم 
کــرده و با خواب آلودگــی عصرگاهی مبارزه خواهد 

کرد.
 خرما

خرمــا یک میوه مغذی محســوب می شــود کــه باعث 
قند خون  و کاهــش ســطح تنظیم 

خص  شا

گلایسمیک می شود و سرشــار از فیبر و آنتی اکسیدان 
است. علائم کمبود پتاســیم را در بدن بهبود می بخشد 
کــه یکی از آنها بهبودی بی انرژی بودن و خســتگی در 

طول روز است.
 جو دوسر

یک کاســه جو دوسر هم به شــما انرژی می دهد و هم 
سلامت بدن تان را تضمین می کند، زیرا حاوی بتاگلوکان 
است که یک فیبر محلول می باشد و عاملی برای کاهش 
قنــد خون بالا اســت کــه باعث می شــود در طول روز 
احســاس پر انرژی بودن هم داشــته باشید و مهم تر از 
همه این که شما را ســیر نگه می دارد و در نتیجه برای 

مدیریت وزن تان هم مناسب است.
 گرده زنبور عسل

ترکیبی از گرده گل، نکتار، آنزیم و عسل 
را گرده زنبور عسل می گویند که 
سرشــار از آنتــی اکســیدان ها، 
فلاونوئیدها و کاروتنوئیدها است 
انرژی  افزایش ســطح  باعث  که 
بدن شــده و علائم یائســگی را 
بهبود می بخشد که می توانید آن را 
به مقدار کمی به اسموتی، صبحانه یا 

ماست تان اضافه کنید.
 

یک حســگر صوتی مایع که با تقلید از توانایی نهنگ 
سرخربزه ای ساخته شده است، می تواند صداها را در 

محیط های پر سر و صدا تشخیص دهد.
مهندسان در ســال های اخیر طیف گســترده ای از 
حسگرهای پیشــرفته را برای نظارت با فناوری های 
رباتیک، قابل حمل، پوشیدنی و حتی کاشتنی توسعه 
داده اند. داده های جمع آوری شده توسط این حسگرها 
را می توان با اســتفاده از یادگیری ماشینی پیشرفته 
تحلیل کرد و به دســتگاه ها امــکان داد تا صداهای 
خاص را در میان اصوات گوناگون و اشــیای خاص را 
در تصاویر یا سایر محرک های متمایز تشخیص دهند.
 پژوهشــگران »دانشــگاه کالیفرنیــا لس آنجلــس«

)UCLA( اخیراً یک حســگر صوتی مایع ساخته اند 
که به کمک یادگیری ماشــینی می تواند صداها را با 
 دقت بالا حتی در محیط های پر سر و صدا تشخیص

دهد. 
این حســگر با الهام از یک اندام دارای چربی ساخته 
شده است که در پیشانی بسیاری از گونه های نهنگ، 

از جمله دلفین ها و نهنگ های عنبر قرار دارد.
»جون چن«)Jun Chen( از پژوهشــگران این پروژه 
گفت: مــا در پژوهش خود از بافــت چربی واقع در 
پیشــانی نهنگ ســرخربزه ای الهام گرفته ایم. نهنگ 
ســرخربزه ای، صداهای مورد اســتفاده در پژواک را 
متمرکــز و تعدیل می کند و ویژگی های آکوســتیک 
بافت خــود را با آب اطراف تطبیــق می دهد تا صدا 

بتواند با حداقل اتلاف انرژی به حرکت درآید.
چــن و همکارانش تصمیــم گرفتند یک سیســتم 
حســی امیدوارکننده ابداع کنند که عملکرد نهنگ 
سرخربزه ای را تقلید می کند. این حسگر می تواند به 
کاهش اتلاف انرژی و به حداقل رساندن نویز فرکانس 
پایین کمــک کند، کارآیی را در جمع آوری داده های 
صوتی افزایش دهد و دقت حســگر را در تشــخیص 

صداها بهبود ببخشد.

  مسابقات قهرمانی کاپ آسیایی دوگانه - تبریز

   اردوی تیم ملی دوومیدانی

سواد زندگی

دلایل ترس کودک از تاریکی

ادبیات

 کوچ احشام به مناطق قشلاقی - ترابزون ترکیه

ترس از تاریکی یکی از رایج ترین ترس های ذاتی 
در بین کودکان است. در بیشتر موارد یک فرآیند 
طبیعی مرتبط با رشد در کودکان از حدود دو تا 
سه سالگی شروع شده و در طول سال های پیش 

از دبستان و بعد از آن رایج است.
ترس از تاریکی با فوبیا از تاریکی متفاوت اســت. 
فوبیا شامل احساسات غیرقابل کنترل و وحشت 
شدید است در حالی که میزان اضطراب در ترس 
از تاریکی خیلی شــدید نیســت. در واقع ترس 

یک واکنش طبیعی به خطر اســت. بین سه تا شش 
ســالگی همه کودکان متوجه می شــوند که دنیای 
بیرونی وجود دارد که ممکن اســت خطرناک باشد. 
به عنوان مثال کودکان درک دقیقی از زمان ندارند، 
بنابراین رفتن به رختخواب ممکن اســت باعث شود 
که مطمئن نباشند که چه زمانی دوباره والدین خود 
را خواهند دید. آنها تخیل قوی دارند اما تفاوت بین 
واقعیت و خیال را به طور کامل تشــخیص نداده اند. 
بنابراین تنهــا بودن، چیزهایی که در شــب به هم 
می خورند و هیولاها برای آنهــا واقعی و تهدیدآمیز 
است. ممکن است به دلیل سن کم نتوانند احساسات 
خود را در تنهایی در تخت خود هنگام شــب کنترل 
و تنظیم کنند. اگر کودک شــما از تاریکی می ترسد 
ممکن است نســبت به زمان خواب دید منفی پیدا 
کرده که همراه با ترس و اضطراب است. زمان خواب 
را بــا داســتان و قصه، نــوازش و چیزهایی که آرام 

بخش اســت و می تواند به کودک شــما کمک کند 
تا خواب و آرامش بهتری داشــته باشد، همراه کنید. 
از این طریق زمــان خواب و تاریکی برایش همراه با 

تجربه های خوب و مثبت می شود.
به او کمک کنید که به تدریج و آرام آرام با ترس هایش 
روبرو شــود. از او حمایت و پشــتیبانی کرده و به او 
وســایلی مانند پتویی خاص، عروسک نرم و پشمالو 

بدهید تا در آغوش گرفته و باعث آرامش او شود.
کاملًا طبیعی است که کودک شما از تاریکی بترسد، 
بسیاری از کودکان قادرند با ترس هایشان کنار بیایند 

و آن را به طریقی مطلوب سپری کنند. 
ولی در برخی از موارد در کودکان و نوجوانان ترس ها 
می توانند به فوبیا تبدیل شــده و بر عملکرد زندگی  

روزمره شان تاثیر منفی بگذارد.
گاهی ممکن اســت کتاب ها یــا برنامه های به ظاهر 
معمولی باعث ترس آنها شــود، بنابراین لازم اســت 
کمی تحقیــق کنیم تا بدانیم از چه چیزی ترســیده 

اســت. مهم اســت که ترس کودکان را به جای 
نادیده گرفتن، تأیید کنید. ممکن است در زمان 
تاریکی در اتاقش ســایه ای مربوط به یک اسباب 
بازی، لباس و پرده اتاق ایجاد شود که باعث ترس 

کودک شما شده باشد.
چــراغ خوابی با رنگ گرم و نــور ملایم می تواند 
روی ایجاد ارتباط مثبت با موقعیت های کم نور به 
کودک شــما کمک کند. خاموش کردن تدریجی 
چراغ ها با نزدیک شــدن به زمان خواب می تواند 
به کودکان کمک کرده تا در محیط تاریک راحت تر 
باشد. ممکن اســت کودکان دیگر در مهدکودک یا 
مدرســه درباره ترســیدن صحبت کرده یا کودکان 
کمی بزرگتر درباره داســتان ها و کارتن های ترسناک 
صحبــت کنند. بینایی و دید در شــب به اندازه روز 
کارا نیســت. صداها ممکن است در یک اتاق تاریک 
متفاوت به نظر برسند. بیشتر کودکان تا قبل از دوازده 
ســالگی ترس از تاریکی را تجربه می کنند. در برخی 
از افراد ممکن اســت ترس از تاریکی به بزرگســالی 
هم منتقل شــود. چیزی که برای شما بزرگ نیست 
ممکن است برای کودک شــما بزرگ باشد و ایجاد 
ترس کند. بنابراین در مورد هرچیزی که او را نگران 
می کند ممکن است صحبت کند. اگر شدت ترس از 
تاریکی در کودک شــما به حدی است که او را اذیت 
می کنــد و تاثیر منفی در عملکردهــای روزمره اش 
می گذارد از متخصصین و روانشناسان کمک بگیرید.

دانستنی

پیاز خام برش خورده را می توان مجدد مصرف کرد؟
 بســیاری از افراد بر این باورند که پیاز خام بعد از برش 
خوردن می تواند منبع آلودگی های زیادی باشد و مصرف 
آن هم باعث ایجاد مســمومیت غذایی شود. حالا شاید 
این ســوال برایتان مطرح شــود که آیا واقعاً مصرف پیاز 
خام برش خورده که برای مدتــی در فضای محیط باقی 
مانده، خطرناک است؟ آیا پیاز خام برش خورده می تواند 
باکتری هــا و ویروس هــا را به خود جــذب کند و باعث 
ابتلای ما به بیماری شــود؟ برای رســیدن به پاسخ این 
پرســش ها، خواندن ادامه این مطلب را به شما پیشنهاد 

می کنیم.
دکتر الن اشــتاینبرگ )متخصص ایمنــی مواد غذایی( 
می گوید که این تصور قدیمی  از نظر علمی  دارای اعتبار 
چندانی نیســت. به گفتــه دکتر اشــتاینبرگ، ترکیبات 
شــیمیایی موجود در تک تک ســلول های پیاز از رشــد 
باکتری های مختلف پشتیبانی نمی کنند. از طرف دیگر، 

pH پایین، محتوای اســیدی پیاز و پروتئین بسیار 
کم آن باعث می شــود که این گیاه، بســتر 

مناسبی برای رشد میکروب ها، ویروس ها 
یا سایر عوامل بیماری زا نباشد.

از نظر علمی، پیــاز حاوی ترکیباتی با 
بنابراین،  اســت.  خواص ضدباکتریایی 

هنگامی کــه پیاز خام تکه تکــه یا خرد 
می شــود، ترکیباتی آزاد می کند که مانع 

از رشــد عوامل بیماری زا می شــوند. از طرف 

دیگر، مرکز ایمنــی مواد غذایی در دانشــگاه جورجیا، 
براســاس مطالعاتی که درباره پیاز خام انجام داده، اعلام 
کرده اســت که آب آزاد شــده از پیاز برش خورده برای 
ازبین بردن یا مهار رشد چندین نوع از میکروارگانیسم ها 
میکروارگانیســم هایی  )ازجملــه  اســت  مفید   بســیار 
که می توانند باعث شــکل گیری مســمومیت غذایی در 

انسان ها شوند(.
 آیا نکتــه نگران کننده ای درباره پیاز خام وجود 

دارد؟
جف نلکین )متخصص ایمنی غذایی از دانشگاه جورجیا( 
صراحتاً اعلام کرده که هیچ نکته خاص و نگران کننده ای 
دربــاره پیاز خام برش خــورده وجود نــدارد. تنها نکته 
این اســت که پیاز قبل از برش خوردن می تواند حاوی 
آلودگی های محیطی ماننــد آلودگی های خاک یا هوای 

محیط باشد. بنابراین، به همه افراد توصیه می شود که 

قبــل از برش زدن پیاز، حتما آن را به خوبی بشــویند و 
لایــه رویی پیاز را کاملا جدا کننــد و دور بریزند. غیر از 
این مورد، دیگر توصیه خاصی درباره استفاده از پیاز خام 

مطرح نمی شود.
 پیاز خام برش خورده تا چه مدت زمانی ماندگاری 

دارد؟
به گفته اشتاینبرگ، نحوه برخورد با پیاز خام مانند سایر 
میوه ها و ســبزی ها )مثل سیب یا هویج( است. به عنوان 
مثال، شــما باید بعد از تماس دســت ها بــا پیاز خام و 
شسته نشــده، دســت هایتان را با آب و مایع پاک کننده 
به خوبی بشویید. پیاز هم باید مانند سایر سبزیجات قبل 
از اســتفاده به خوبی شســته و تمیز شود. بعد از شستن 
کامل پیــاز و دور انداختن لایه رویی آن می توانید آن را 
خرد کنید و تا ۷ روز داخل ظرف دربسته درون یخچال 

نگهداری کنید.
 این مســأله درباره سالادها بســیار مهم است زیرا 
بعضی افــراد گمان می کنند که افــزودن پیاز به 
ســالاد و نگهداری ســالاد در یخچال مساوی 
با آلوده شدن ســالاد است، درحالی که این 
موضوع از نظر علمی  تأیید نمی شــود. تنها 
نکته درباره پیاز خام برش خورده، این است 
که اگر کوچک ترین کپکی در هر قسمتی از 
پیاز مشــاهده کردید، باید تمام پیاز را کاملًا 

دور بریزید.


